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OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
UNITED STATES HOUSE OF REPRESENTATIVES

REPORT

Review No. 11-7565

The Board of the Office of Congressional Ethics, by a vote of no less than four members, on
January 27, 2012, adopted the following report and ordered it to be transmitted to the Committee
on Ethics of the United States House of Representatives.

SUBJECT: Representative Vern Buchanan

NATURE OF THE ALLEGED VIOLATION: Representative Vern Buchanan’s former business
partner claims that Representative Buchanan made a $2.9 million lawsuit settlement agreement
contingent on the business partner signing a false affidavit to be filed with the Federal Election
Commission (“FEC”). The affidavit was related to allegations that individuals who contributed
to Vern Buchanan for Congress received reimbursements from automobile dealerships owned by
Representative Buchanan.

If Representative Buchanan attempted to influence the testimony of a witness in a proceeding
before the FEC in the manner alleged, he may have violated 18 U.S.C. 88 201, 1505, and 1512,
and House Rule 23, clause 1.

RECOMMENDATION: The Board of the Office of Congressional Ethics recommends that the
Committee on Ethics further review the above allegations because there is substantial reason to
believe that Representative Buchanan attempted to influence the testimony of a witness in a
proceeding before the FEC in violation of 18 U.S.C. §8 201, 1505, and 1512, and House Rule 23,
clause 1.

VOTES IN THE AFFIRMATIVE: 6
VOTES IN THE NEGATIVE: 0
ABSTENTIONS: 0

MEMBER OF THE BOARD OR STAFF DESIGNATED TO PRESENT THIS REPORT TO
THE COMMITTEE ON ETHICS: Omar S. Ashmawy, Staff Director & Chief Counsel.
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OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
UNITED STATES HOUSE OF REPRESENTATIVES

FINDINGS OF FACT AND CITATIONS TO LAW

Review No. 11-7565

On January 27, 2012, the Board of the Office of Congressional Ethics (the “Board”) adopted the
following findings of fact and accompanying citations to law, regulations, rules, and standards of
conduct (in italics).

The Board notes that these findings do not constitute a determination that a violation actually
occurred.

1.

INTRODUCTION

On October 2, 2008, Representative Buchanan’s attorney sent to Representative
Buchanan’s Former Business Partner a seven-page Confidential Settlement
Communication. The settlement was related to various legal disputes between
Representative Buchanan and Former Business Partner concerning their automobile
dealerships.

The settlement agreement was signed by Representative Buchanan and included an
affidavit for Former Business Partner’s signature. The affidavit concerned
reimbursements given to individuals who contributed to Representative Buchanan’s
campaign committee, Vern Buchanan for Congress.

The affidavit required Former Business Partner to state that, prior to September 2008, he
had no knowledge of any reimbursements given to individuals who contributed to Vern
Buchanan for Congress. The affidavit also required him to consent to Representative
Buchanan filing the sworn statement with the Federal Election Commission (“FEC”).

Former Business Partner refused to sign the affidavit because he said it was not true.
Former Business Partner claims that Representative Buchanan continued to pressure him
to sign the affidavit and he continued to refuse to sign.

A. Summary of Allegations

Representative Buchanan’s former business partner claims that Representative Buchanan
made a $2.9 million settlement agreement contingent on Former Business Partner signing
a false affidavit. The affidavit was to be filed with the FEC. If Representative Buchanan
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10.

11.

12.

attempted to influence the testimony of an individual in proceedings before the FEC, he
may have violated federal law and House rules.

The Board finds that there is substantial reason to believe that Representative Buchanan
violated 18 U.S.C. 8§ 201, 1505, and 1512, and House Rule 23, clause 1, by attempting
to influence his Former Business Partner’s sworn statement to be filed with the FEC.

B. Jurisdictional Statement

The allegations that are the subject of this review concern Representative Vern
Buchanan, a Member of the United States House of Representatives for the 13" District
of Florida. The Resolution the United States House of Representatives adopted creating
the Office of Congressional Ethics (“OCE”) directs that, “[n]o review shall be undertaken
... by the board of any alleged violation that occurred before the date of adoption of this
resolution.”* The House adopted this Resolution on March 11, 2008. Because the
conduct under review occurred after March 11, 2008, the OCE has jurisdiction in this
matter.

C. Procedural History

The OCE received a written request for a preliminary review in this matter signed by at
least two members of the Board on September 28, 2011. The preliminary review
commenced on September 29, 2011.2 The preliminary review was scheduled to end on
October 28, 2011.

At least three members of the Board voted to initiate a second-phase review in this matter
on October 28, 2011. The second-phase review commenced on October 29, 2011.> The
second-phase review was scheduled to end on December 12, 2011.

The Board voted to extend second-phase review for an additional period of fourteen days
on December 2, 2011. The second-phase review ended on December 26, 2011.

The Board voted to refer the matter to the Committee on Ethics and adopted these
findings on January 27, 2012.

This report and findings were transmitted to the Committee on Ethics on February 9,
2012.

1 H. Res. 895, 110th Cong. §1(e), as amended (the “Resolution”).

2 A preliminary review is “requested” in writing by members of the Board of the OCE. The request for a
preliminary review is “received” by the OCE on a date certain. According to the Resolution, the timeframe for
conducting a preliminary review is thirty days from the date of receipt of the Board’s request.

# According to the Resolution, the Board must vote on whether to conduct a second-phase review in a matter before
the expiration of the thirty-day preliminary review. If the Board votes for a second-phase, the second-phase begins
when the preliminary review ends. The second-phase review does not begin on the date of the Board vote.

4
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D. Summary of Investigative Activity

13. The OCE requested and received testimonial and, in some cases, documentary
information from the following sources:

(1) Buchanan Automotive Group Chief Financial Officer;
(2) Former Business Partner;

(3) Hyundai of North Jacksonville Chief Financial Officer;
(4) Hyundai of North Jacksonville Comptroller;

(5) Sarasota Ford Finance Director;

(6) Venice Nissan Dodge Finance Manager 1;

(7) Venice Nissan Dodge Finance Manager 2; and

(8) Venice Nissan Dodge Finance Director.

14. The following individuals consented to an interview with the OCE, but declined to
produce documents in response to Requests for Information and were determined to be
non-cooperating witnesses:

(1) Shelby Curtsinger, Co-Owner, Venice Nissan Dodge; and
(2) Dennis Slater, Chief Operating Officer, Buchanan Automotive Group.

15. The following individuals declined to produce documentary and testimonial information
in response to Requests for Information and were determined to be non-cooperating
witnesses:

(1) Representative Vern Buchanan;

(2) Don Caldwell, Sales Manager, Venice Nissan Dodge;
(3) Kenneth Lybarger, Comptroller, Suncoast Ford;

(4) Gary Scarbrough, Co-Owner, Suncoast Ford; and

(5) John Tosch, President, 1099 Management Co., LLC.
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Il. REPRESENTATIVE BUCHANAN’S FORMER BUSINESS PARTNER WAS
ASKED TO SIGN A FALSE AFFIDAVIT TO BE FILED WITH THE FEC DURING
SETTLEMENT NEGOTIATIONS WITH REPRESENTATIVE BUCHANAN

16.

17.

18.

A. Law, Regulations, Rules, and Standards of Conduct

18 U.S.C. § 1505

Pursuant to 18 U.S.C. § 1505, “[w]hoever corruptly, or by threats or force, or by any
threatening letter or communication influences, obstructs, or impedes or endeavors to
influence, obstruct, or impede the due and proper administration of the law under which
any pending proceeding is being had before any department or agency of the United
States, or the due and proper exercise of the power of inquiry under which any inquiry or
investigation is being had by either House, or any committee of either House or any joint
committee of the Congress . . .[s]hall be fined under this title, imprisoned not more than 5
years . .. or both.”

18 U.S.C. §1512

Pursuant to 18 U.S.C. 8 1512, [w]hoever knowingly uses intimidation, threatens, or
corruptly persuades another person, or attempts to do so, or engages in misleading
conduct toward another person, with intent to— influence, delay, or prevent the
testimony of any person in an official proceeding . . . shall be fined under this title or
imprisoned not more than 20 years, or both . . .[w]hoever corruptly . . . obstructs,
influences, or impedes any official proceeding, or attempts to do so, shall be fined under
this title or imprisoned not more than 20 years, or both.”

18 U.S.C. § 201

Pursuant to 18 U.S.C. 8 201(b)(3), “[w]hoever . . . directly or indirectly, corruptly gives,
offers, or promises anything of value to any person, or offers or promises such person to
give anything of value to any other person or entity, with intent to influence the testimony
under oath or affirmation of such first-mentioned person as a witness upon a trial,
hearing, or other proceeding, before any court, any committee of either House or both
Houses of Congress, or any agency, commission, or officer authorized by the laws of the
United States to hear evidence or take testimony, or with intent to influence such person
to absent himself therefrom . . . shall be fined under this title or not more than three times
the monetary equivalent of the thing of value, whichever is greater, or imprisoned for not
more than fifteen years, or both, and may be disqualified from holding any office of
honor, trust, or profit under the United States.”
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House Rule 23, clause 1

19. Under House Rule 23 clause 1, Members “shall behave at all times in a manner that
shall reflect creditably on the House.”

B. Representative Buchanan Asked His Former Business Partner to Sign an
Affidavit to be Submitted to the Federal Election Commission

20. On October 2, 2008, Representative Buchanan’s attorney, Roger Gannam, emailed a
“Revised Binding Settlement Term Sheet” to Former Business Partner’s attorney, James
H. Post.* The stated purpose of the letter was to “resolve existing claims among [the

- - - - - 5
parties] with respect to all past and current business relationships.”
N Sam Kazran
Lindell & Farson, P.A. clo Jumes H. Pos, Esquice
Atorneys and Counselors ar Law Page 5 of 5
12276 Ban Jose Boulevard, Suite 126
Jacksonville, FL. 32223-3630
Telephone: (304) S50-H
Fax: (904) 850-4013
J. Michael Lindell R. Haward Waltn SAM KAZRAN
oty ey 8 e eaen o ]ndividu’:ll; and on behalf of Premier Avenues,
indulilierses, e Roger K. Ganoam Premier Atlantic, Premicr Propertics, Gwinnett,
October 2, 2008 indsllfirson com LLC, 11-2001, L.C. and all other businesses and

entities controlled by him

1099 MANAGEMENT CO, LLC.

Via e-mail to: [Jlll@smithhulsey.com By: John Tosch, President

Sam Kazran CONFIDENTIAL SETTLEMENT

w/o James H. Post, Esquire (& TCATION

Smith Hulsey & Busey /£’ /A'-“*
225 Water Street, Suite 1800

Jacksonville, FL 12202 RNOMG. BUCHANAN

RE: REVISED Binding Settlement Term Sheet
Dear Mr. Kazren:

The purpose of this letter is to confirm the terms upon which our clients have agreed to
resolve existing claims among them with respect to all past and current business relationships.

The core terms agreed upoen are as follows:

I. Within 48 hours of the pl ion of this agr 1099 Managy
Co, LLC, 2 Florida limited liakility company {“1099") will place into eserow with the law firm
of Lindell & Farson, P.A. the total sum of $2.9 million (the “Escrow Amount") to be applied as
provided below.

2, Of this amount, $1.1 million will be paid by 1099 at closing for the purchase of
the assets of Premier Automotive on Atlantic, LLC (“Premier Atlantic™), Premier Automotive at
the Averues, LLC (“Premier Avenues™) and Premier Properties on Atlantic, LLC (“Premier
Properties™) including, but not limited to, all rights of those companies to conduct business as o
Kia dealership at the addresses of 9401 Atlantic Blvd. and 10845 Phillips Highway, Jacksonville,
Florida and specifically including all real estate, parts inventory, fixed assets and all new,
previously undelivered, 2008 Kia automobiles (with less than 5,000 miles thereon), free and
clear of all claims and encumbrances whatsoever.

3. The conditions to the closing upon 10995 purchase of the foregaing assets are:

21. Among other things, the settlement agreement provided that Representative Buchanan’s
company, 1099 Management Co., LLC, would transfer $2.9 million to certain dealerships
owned by Former Business Partner and retire the debts of other dealerships.®

* Letter from Roger Gannam, Counsel for Representative Buchanan, to Former Business Partner, dated October 2,
2008 (“Binding Settlement Term Sheet”) (Exhibit 1 at 11-7565_0002-0008).

®|d. at 11-7565_0002.

®Id. at 11-7565_0002-0003.
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22. In return, the agreement required Former Business Partner, within 48 hours of execution
of the agreement, to “cause all existing litigation against Vernon G. Buchanan
(‘Buchanan’), 1099 and any of their affiliated businesses or entities to be immediately
dismissed with prejudice and within that same time frame will furnish a copy of the

notices of dismissal that have been forwarded to the respective courts for filing.

’17

23. Also, pursuant to the agreement, Representative Buchanan would release Former
Business Partner “and his affiliated interests from all claims other than those

contemplated by this agreement.”®

Affidavit for the Federal Election Commission

24. The agreement provided that “further conditions to the disbursement of the [$2.9
million]” required Former Business Partner’s “execution of the Affidavit attached hereto

as Exhibit A.™°

Affidavit of Sam Kazran a/k/a Sam Khazrwan

1, Sam Kazran, under penalty of perjury, state that to the best of my knowledge:

L I have been the person in charge of the op of the . lerships known
as Premier Dodge (“Premier Dodge™) which is owned by Gwinnett, LLC, a Florida

8. I consent to Buchanan filing this Affidavit with the Federal Election Commission and
using information contained herein in connection with campaign for re-election matters.

5 Before September, 2008 neither I, nor to my knowledge, any other person who had ever
advised Buch or any of his ives had any information that one or both of

the dealerships referred to in | above reimbursed certain individuals for contributions
made to the Vernon G. Buchanan for Congress campaign.

6. Since my relationship with Buch first , 1 ded various meetings of
other general managers or “partners” of Buchanan who were involved in other
d ips in which Buck or companies controlled by him, had a direct or indirect
ownership interest. At no time was there any statement or any form of encouragement to
make & campaign contribution based upon a threat of job discrimination, financial
reprisal, or other detriment for failure to make a contribution discussed, disseminated or
suggested by Buck a Buch P ive or anyone under his or their
direction. Furthermore, there never was a discussion, statement or other action which
would have implied that a person who made a contribution to the Vernon G. Buchanan
for Congress campaign would be reimbursed by someone or would receive a special
benefit.

7. No one has advised me that Buchanan or any representative of his knew of any intention,
plan or arangement by anyone to make a reimbursement, directly or indin:ctt)_f. toa
person in exchange for making a contribution to the Buchanan for Congress campaign.

1

EXHIBIT A

limited liability company and Hyundai of North Jacksonville (*Hyundai”) owned by | |Sam Kazran
11-2001 LLC, a Florida limited liability company, during all periods relevant to the
matters set forth below.
STATE OF
2. Vernon G. Buchanan ("Buchanan"), directly or indirectly through 1099 Management Co.
LL.C, a Florida limited liability pany, had an i hip in each COUNTY OF
dealership, although B 's economic arrang and inuity of o hip, in
each dealership changed over the years of my involvement. The fc ing i was ach ledged before me this ___ day of October, 2008,
by Sam Kazran. He is personally known to me or has produced
3. Due in part to the economic circumstances that existed in the automobile industry, each | |as identification.
of these dealerships experienced a financial downturn, and certain amounts that I, or the
ive dealership, owed Buct or entities lled by him were delinquent in
F and the relationship between Buch and me deteriorated because of such
delinquencies, commencing primarily in carly 2008. (SEAL)
4, During the course of tense and hostile neg my lawyers and
me, and ref ves for I adyiscd a rep ive of that one or Notary Public-State of
more of the dealerships of which I was in operational control had rei certzin | |Commission Number:
individuals who had contributed to the Buch for Congress i —_—

2
EXHIBIT A

"1d. at 11-7565_0003.
®1d. at 11-7565_0005.
°1d.
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25. Exhibit A of the settlement agreement was an affidavit titled “Affidavit of Sam Kazran
a/k/a Sam Khazrwan.”*°

26. The affidavit stated that “[d]uring the course of tense and somewhat hostile negotiations
between my lawyers and me, and representatives for Buchanan, | advised a representative
of Buchanan that one or more of the dealerships of which | was in operational control had
reimbursed certain individuals who had contributed to the Buchanan for Congress
campaign.”!

27. The affidavit consisted of eight paragraphs. Former Business Partner was to sign the
affidavit, under the penalty of perjury, swearing that it was true to the best of his
knowledge.*

28. Finally, the affidavit required Former Business Partner to consent “to Buchanan filing
this Affidavit with the Federal Election Commission . . . .”*3

29. Former Business Partner told the OCE that he signed the Revised Binding Settlement
Agreement, but did not sign the affidavit."* He said that after he signed the Revised
Binding Settlement Agreement, Representative Buchanan called him to congratulate him
and invite him to dinner to celebrate with him and John Tosch.™® Mr. Tosch is the
President of Representative Buchanan’s company, 1099 Management Co., LLC and one
of the parties to the settlement agreement.*

30. According to Former Business Partner, Representative Buchanan asked him to sign the
affidavit at the dinner.’” Former Business Partner refused to sign the affidavit and
Representative Buchanan got “very frustrated and got up and left.”*® Mr. Tosch then told
Former Business Partner that he had five minutes to sign the document, but he did not
sign it.*

31. Former Business Partner said that Representative Buchanan called and left a voicemail
message the next day.”

%1d. at 11-7565_0007-0008.
11d. at 11-7565_0007.
21d.
B 1d. at 11-7565_0008.
1 Memorandum of Interview of Former Business Partner, December 6, 2011 (“Former Business Partner MOI”)
(Exhibit 2 at 11-7565_0013).
15
Id.
16 Binding Settlement Term Sheet (Exhibit 1 at 11-7565_0006).
" Former Business Partner MOI (Exhibit 2 at 11-7565_0013).
18
Id.
¥d.
2g.
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32.

33.

34.

35.

36.

37.

This voicemail message attributed to Representative Buchanan, stated “Sam, Vern . . .
we’re willing to save what we got and work with you. But I think the threatening of
political stuff and all that you got more liability that you know if you start telling people
that you reimbursed people because technically you have the liability.”**

Former Business Partner told the OCE that Representative Buchanan left another
voicemail message a few days later.”> That message stated, “Sam, it’s Vern. 1’m just
calling to see how you made out with the bankers and the lawyers after | didn’t hear
anything. Again, | hope that we can work something out.”?

The message also stated, “but again, | hope we can restructure it, and it will preserve your
reputation there in Jacksonville. You don’t want to go through two years of litigation.”?*

Former Business Partner did not sign the affidavit and the parties did not enter into the
settlement agreement.

C. The Affidavit to be Filed with the Federal Election Commission Contained False
Statements

Paragraph 5 of the Affidavit

The affidavit included statements concerning Former Business Partner’s involvement in
reimbursing certain individuals who contributed to Vern Buchanan for Congress.?

Specifically, paragraph 5 of the affidavit required Former Business Partner to swear that
he did not know about the reimbursed contributions until September 2008, after the
reimbursements first occurred.?

Before September, 2008 neither I, nor to my knowledge, any other person who had ever
advised Buchanan or any of his representatives had any information that onc or both of
the dealerships referred to in | above teimbursed certain individuals for contributions
made to the Vernon G. Buchanan for Congress campaign.

2 Audio of the voicemail is publicly available and the FEC deposition of Former Business Partner includes a

transcript of the voicemail. Virginia Chamlee, Listen: Buchanan Voicemails Shed Light on Campaign

Reimbursement Dispute, The Florida Independent, Sept. 22, 2011, http://floridaindependent.com/48504/listen-

buchanan-voicemails-shed-light-on-campaign-reimbursement-dispute (“Buchanan Voicemails”); Federal Election

Commission Investigative Deposition of Former Business Partner, November 6, 2009 (“Former Business Partner

FEC Deposition”) (Exhibit 3 at 11-7565_0095-0100 ).

22 Former Business Partner MOI (Exhibit 2 at 11-7565_0013).

23 Buchanan Voicemails.

#1d.

22 Binding Settlement Term Sheet (Exhibit 1 at 11-7565_0007).
Id.

10
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Paragraph 5 of the Affidavit Was False

38. Former Business Partner admitted to the OCE that paragraph 5 of the affidavit was
false.”’

39. Former Business Partner told the OCE that in late 2005 he began asking certain
employees of HNJ to contribute to Vern Buchanan for Congress.”® He said that he had
HNJ reimburse these employees for the campaign contributions.?

40. Former Business Partner told the OCE that during the period from 2005 to 2007, he
directed the following HNJ employees to make contributions to Vern Buchanan for
Congress and receive reimbursements: Stephanie Champ, Gayle Lephart, Dee Smith, Joe
Cutaia, Eric Khazravan, Vincent Sams, and Josh Farid.*

41. Former Business Partner estimated that the total amount of HNJ reimbursements for
campaign contributions to Vern Buchanan for Congress was approximately $100,000.**

%" Former Business Partner MOI (Exhibit 2 at 11-7565_0011).
28
Id.
2 |d. at 11-7565_0012.
30
Id.
d.

11
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42. Former Business Partner provided copies of checks to the OCE that corroborate his
statement that HNJ employees received reimbursements for campaign contributions to
Vern Buchanan for Congress.*> For example, there is a check from one HNJ employee to
Vern Buchanan for Congress that is on the same day and in the same amount as a
payment from HNJ to the employee.®

HYUNMQFNW AL UL 8 i P —

. 3533 N, WAN lTHEEI’ RO Se—" :
i o 35420

PAY **NINE THOUSAND TWO HUNDRED DOLLARS AND 00/100%+

'TOTHE
ORDER
lor

GAYLE LEPHART

3

S CNNAE 7

43. HNJ Comptroller corroborated Former Business Partner’s testimony that he was involved
in the reimbursements to HNJ employees who contributed to Vern Buchanan for
Congress in 2005, 2006, and 2007.%

%2 Collection of Checks Payable to Vern Buchanan for Congress and Checks Payable to HNJ Employees (“HNJ
Campaign Contributions”) (Exhibit 4 at 11-7565_0113-0114).

% 1d. The checks include a payment of $4,600 from Stephanie Champ to Joe Cutaia. Based on the testimony of
HNJ Comptroller, this payment was made because Ms. Champ wrote a $9,200 check to Vern Buchanan for
Congress and received a reimbursement of $9,200 from HNJ. However, Vern Buchanan for Congress returned the
check because Ms. Champ could only contribute $4,600 pursuant to contribution limits. Ms. Champ then
contributed $4,600 to Vern for Congress. Mr. Cutaia also contributed $4,600 to Vern for Congress and Ms. Champ
gave him the $4,600 that she had been overpaid by HNJ. Memorandum of Interview of HNJ Comptroller,
December 9, 2011 (“HNJ Comptroller MOI”) (Exhibit 5 at 11-7565_0118).

¥ HNJ Comptroller MOI (Exhibit 5 at 11-7565_0118-0119).

12
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44. HNJ Comptroller was responsible for all of the company’s banking, including payroll

45.

46.

47.

48.

49.

50.

payments.®* She told the OCE that she wrote the HNJ checks to reimburse the employees
who contributed to Vern Buchanan for Congress.*®

HNJ Comptroller stated that the first occasion Former Business Partner told her to
reimburse the campaign contributions to Vern Buchanan for Congress was in 2005.%’

She explained to the OCE that Former Business Partner told her to write a personal check
to Vern Buchanan for Congress.® She did this and then wrote a check to herself from
HNJ, making sure to “gross up” the amount of the payment from the company.*® This
meant that the gross amount HNJ paid accounted for income taxes and the net amount
was the amount of the campaign contribution.*

HNJ Comptroller explained that Former Business Partner told her which HNJ employees
to reimburse for their contributions to Vern Buchanan for Congress and she handled each
accordingly.*

HNJ CFO also corroborated Former Business Partner’s testimony that he was involved in
the reimbursements to HNJ employees who contributed to VVern Buchanan for
Congress.*

HNJ CFO told the OCE that he made multiple contributions to Vern Buchanan for
Congress around 2006 and that he received reimbursements from HNJ.** He told the
OCE that Former Business Partner told him that he was to receive the reimbursements.*

The Board notes that the FEC investigated Former Business Partner’s involvement in the
reimbursements and “found that there is probable cause to believe” that he and HNJ
reimbursed individuals for their contributions to Vern Buchanan for Congress.*

®d.
% 4.
314,
®d.
¥d.
d.
41 Id

2 Memorandum of Interview of HNJ Chief Financial Officer, December 5, 2011 (“HNJ CFO MOI”) (Exhibit 6 at
11-7565_0122-0123).

43 Id
“1d.

** etter from Mark Allen, FEC Assistant General Counsel, to Former Business Partner, dated September 28, 2010
(Exhibit 7 at 11-7565_0125).

13
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D. There is Substantial Reason to Believe that Representative Buchanan Knew the
Affidavit Was False

51. The affidavit stated that neither Former Business Partner nor Representative Buchanan or
their representatives became aware that reimbursements had occurred at HNJ until
September 2008.4°

52. Contrary to paragraph 5 of the affidavit, Former Business Partner was aware of the
reimbursements prior to 2008 and Representative Buchanan and his representatives first
knew Former Business Partner’s involvement no later than September 8, 2008.

Former Business Partner’s September 8, 2008 Email

53. On September 8, 2008, Former Business Partner sent Mr. Tosch, an email titled
“documents for . . . review.”*’ Mr. Tosch is the President of Representative Buchanan’s
company, 1099 Management Co., LLC and one of the parties to the settlement
agreement. *®

*® Binding Settlement Term Sheet (Exhibit 1 at 11-7565_0007).

*" Email from Former Business Partner to John Tosch, dated September 8, 2008 (“September 8, 2008 Email”)
(Exhibit 8 at 11-7565_0127-0129).

“® Binding Settlement Term Sheet (Exhibit 1 at 11-7565_0006).

14
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54. The email included attachments of “check copies” that Former Business Partner appears
to have received from his former assistant at HNJ, Stephanie Champ.*

From: kazran52 mani.mmh
To: john Jll@buchananautogroup. com>
Subject: documetations for....to review
Date: Mon, Sep 8, 2008 6:38 pm

Attachments: scan0001{11_(2).jpg (865K). scan0002[1]_(2).jng (585K), scan0003[1]_(2)ipg (589K), scan0004[1]_(2)Jpg (767K, check coples
vam128[1].pdf (178K) -

this this is the Llst set of checks, there are mere to follow, It gives

meé gréat regret to have done this for

Yern when he doesn't even hesitates for a second to sue me and my Wife

over 20k.. Maybe he can consider

taking part of this 80k+ as one month of payment so my wife doesn't cry
out of fear of loosing our home. I thank Vern for giving me permiszsion

to seb aside my moral character...

}. l.3million of lean eon Hyundai that was never disclesad nor mentioned

in agceement

2.purposly deceiving lender by injecting cash and taking it right back

to qualify for a lean, "fraud®

3. berrowing money as capital contribution when that's a direct lender

viclation

4, 1.4 million in gwirette in outstanding bills plus 1.6millicn in

lease payments

5. a total of 2.2millien of capital reguired by Vern as per our

agresment and manufacture requirement

6. a total of 15million in damages caused by lack of ecapital in

companies that Vern contributed

7. major reason for the loss of 423 employees and thelr families

because T made & bad decisions and believed Wern at his= word.........

B. I am sure the other 5 partners can add on to this list....

lets diasolve cur partnership and remaln friends..,... if Vern wants te
take Kia stores it will be 1.5millicn..
what's not optional is gwinette.... based on my agreement the best way

to resolwe this is to go back te what we agreed..he i= owed 10k par
moenth a3 a partner, all other money needs to be paid back to me..once
that is done we both can work together and dissolwve the copany as
partners..... cther option is wait until tomorrew to find out if

55. The check copies attached to the email include checks from HNJ employees to Vern
Buchanan for Congress.”® These checks are also included in the documents that Former
Business Partner provided to the OCE to establish that HNJ employees were
reimbursed.™

56. The email states that “[t]his is the 1% set of checks, there are more to follow, It gives me
great regret to have done this for Vern when he doesn’t even hesitates [sic] for a second
to sue me and my wife over 20k. Maybe he can consider taking part of this 80K+ as one
month of payment . . . .">

49 Id

|,

*1 HNJ Campaign Contributions (Exhibit 4 at 11-7565_0106-0115).
°2 September 8, 2008 Email (Exhibit 8 at 11-7565_0127).
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Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 of the 110th Congress as Amended

57. As of September 8, 2008, Former Business Partner had informed Representative
Buchanan’s representative that: (1) the reimbursements had occurred; (2) Former
Business Partner had documentary evidence of the reimbursements; and (3) Former
Business Partner personally knew of the reimbursements prior to September 2008.>

Additional Contact with Representative Buchanan Regarding Contributions

58. Prior to the September 8, 2008 email, two other emails were sent to Representative
Buchanan or his representatives referencing contributions from HNJ.

59. Former Business Partner’s September 8, 2008 email had been preceded by a related email

from HNJ CFO to Mr. Tosch, dated August 27, 2008.>*

60. HNJ CFO told the OCE that he sent Mr. Tosch, a representative of Representative
Buchanan, an email concerning the money taken out of HNJ’s operating fund for the
reimbursed contributions.*®

61. In the email, HNJ CFO states that Mr. Buchanan asked for campaign contributions and
HNJ supported him “to a tune of $80K.”*°

62. One day before the August 27, 2008 email from HNJ CFO to John Tosch, Former
Business Partner sent an email to Representative Buchanan regarding the $80,000 in
contributions from HNJ.

63. On August 26, 2008, Former Business Partner sent an email to Representative Buchanan,

stating that “I am the only one in our group that has donated over 80k to Vern Buchanan

for Congress.™’

64. Although two of the three emails referenced above were sent to Mr. Tosch,
Representative’s Buchanan’s knowledge of the communications is illustrated by the
content of the voicemail that is attributed to him.*®

65. The message begins “Sam, Vern. Sorry | didn’t get your message, but, Sam, Mike
Lindell told me the other day that you’re going to sue us or threatening to sue us.”*® It
continues, “[b]ut I think the threatening of political stuff and all that you got more

53
Id.
* FEC MUR 6054, General Counsel’s Report #9 (“FEC OGC Report”) (Exhibit 9 at 11-7565_0131-0159).
%* HNJ CFO MOI (Exhibit 6 at 11-7565_0123).
% FEC OGC Report (Exhibit 9 at 11-7565_0146).
57
Id.
%8 Buchanan Voicemails.
*d.
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CONFIDENTIAL

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 of the 110th Congress as Amended

liability than you know if you start telling people that you reimbursed people because
technically you have the liability.”®

Conclusion

66. Former Business Partner’s testimony, the testimony of HNJ employees, and the
documentary evidence discussed above establish that Former Business Partner was
involved in reimbursing HNJ employees who contributed to VVern Buchanan for
Congress.

67. Representative Buchanan and his representatives were aware of Former Business
Partner’s years of involvement in reimbursing HNJ employees no later than September 8,
2008.

68. Therefore, there is substantial reason to believe that Representative Buchanan knew on
October 2, 2008, at the time that he made the settlement agreement contingent on the
affidavit that: (1) Former Business Partner had information concerning the
reimbursements prior to September 2008; and (2) paragraph 5 of the affidavit was false.

69. The Board notes that following the FEC’s investigation of the reimbursements of
campaign contributions from Representative Buchanan’s automobile dealerships, the
Commission found that “[c]ontrary to [Representative Buchanan’s] claims, the affidavit
is not “entirely true.””® It further found that paragraph 5 of the affidavit “contradicts one
of [Representative Buchanan’s] key claims in the case — that Kazran alone directed
reimbursements at HNJ during the 06 and *08 cycles.”® The FEC concluded that “[i]t is
improbable that Buchanan’s attorneys drafted the affidavit and presented it to Kazran
without Buchanan’s involvement . . . .”

I11. THE AFFIDAVIT INCLUDED ADDITIONAL STATEMENTS THAT MAY BE
FALSE

70. In addition to Representative Buchanan having knowledge of Former Business Partner’s
involvement in reimbursing the HNJ employees for campaign contributions, he may have
had personal knowledge of the reimbursements and directed such reimbursements.

0 d,

1 FEC OGC Report (Exhibit 9 at 11-7565_0149). The FEC investigation of Representative Buchanan was limited to
determining whether there were violations of 2 U.S.C. 88 441f (contributions in the name of another) and 441a(f)
(prohibited contributions and expenditures). The FEC investigation, unlike this Review, was not to determine
whether there may have been violations 18 U.S.C. §§ 201, 1505, and 1512, and House Rule 23, clause 1. The FEC
determined to take no further action against Representative Buchanan with respect to violations of 2 U.S.C. 88 441f
and 441a(f)

%2 4.
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Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 of the 110th Congress as Amended

71.

72,

73.

74,

75.

76.

77.

78.

If Representative Buchanan had personal knowledge of the reimbursements to HNJ
employees prior to September 2008, statements in the affidavit, in addition to paragraph
5, were false.

In addition to paragraph 5 of the affidavit, paragraphs 6 and 7 may be false.

Paragraph 6 required Former Business Partner to swear that “I attended various meetings
of general managers or “‘partners’ of Buchanan . . . . At no time was there any statement
or any form of encouragement to make a campaign contribution based upon a threat of
job discrimination, financial reprisal, or other detriment for failure to make a contribution
discussed, disseminated or suggested by Buchanan . . . . Furthermore, there never was a
discussion, statement or other action which would have implied that a person who made a
contribution to the Vernon G. Buchanan for Congress campaign would be reimbursed by
someone or would receive a special benefit.”®

Paragraph 7 stated that “[n]o one has advised me that Buchanan or any representative of
his knew of any intention, plan or arrangement by anyone to make a reimbursement,
directly or indirectly, to a person in exchange for making a contribution to Buchanan for
Congress campaign.”®*

According to Former Business Partner and several other witnesses, Representative
Buchanan intended to have individuals reimbursed for campaign contributions to his
campaign.®

Former Business Partner told the OCE that around June 2006, Representative Buchanan
told him to collect at least $25,000 for his campaign. When Former Business Partner told
him that he could not get $25,000, Representative Buchanan asked “don’t you have

someone you can trust to run it through the company, like your brother or something.”®®

Former Business Partner understood this to be an explicit direction to use the dealership
to reimburse individuals for campaign contributions.®’

Former Business Partner told the OCE that although June 2006 was the first time that
Representative Buchanan explicitly told him to reimburse campaign contributions, he
overheard a conversation between Representative Buchanan, Dennis Slater, and David
Long at a meeting of the Representative Buchanan’s business partners in late 2005 or

% Binding Settlement Term Sheet (Exhibit 1 at 11-7565_0007).
64

Id.
% Former Business Partner MOI (Exhibit 2 at 11-7565_0011); HNJ CFO MOI (Exhibit 6 at 11-7565_0122); HNJ
Comptroller MOI (Exhibit 5 at 11-7565_0118-0119).
% Former Business Partner MOI (Exhibit 2 at 11-7565_0011).
7 4.
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Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 of the 110th Congress as Amended

79.

80.

81.

82.

83.

early 2006.%® Representative Buchanan asked Mr. Long for a campaign contribution and
Mr. Long replied that he could not make a contribution. In response, Representative
Buchanan told him “don’t you know you’re going to get it back.”®®

Dennis Slater, the former Chief Financial Officer of the Buchanan Automotive Group,
told the OCE that Representative Buchanan did not offer to reimburse him for campaign
contributions.™

HNJ Comptroller told the OCE that around 2005 she overheard Former Business Partner
speaking with Representative Buchanan over the telephone.” Former Business Partner
told Representative Buchanan “Vern, I’ll handle it right now.””? Immediately following
the call, Former Business Partner instructed her to write a personal check to Vern
Buchanan for Congress and then to reimburse herself with a check from HNJ.”

She told the OCE that Former Business Partner asked her later, around 2007, to make a
second contribution and she did so because she had the feeling that her employment
could be terminated by Representative Buchanan if she did not.”*

HNJ CFO told the OCE that he made contributions to Vern Buchanan for Congress and
received reimbursements.”” He said that it was his understanding that Representative
Buchanan directed Former Business Partner to reimburse employees who made campaign
contributions.” HNJ CFO said that Former Business Partner was on the phone with
Representative Buchanan and Former Business Partner put the phone to HNJ CFO’s
ear.”” He said that he heard Representative Buchanan say that “they could get the
managers to contribute to the campaign and the dealership to reimburse them.”’® He
explained that the reimbursements occurred prior to the end of 2006."

Former Business Partner told the OCE that he allowed HNJ CFO to listen to certain calls
when Representative Buchanan asked for campaign contributions but that Buchanan did
not explicitly discuss reimbursing campaign contributions during these calls.®°

% |d.
9.
© Memorandum of Dennis Slater, dated October 25, 2011 (Exhibit 10 at 11-7565_0163).
" HNJ Comptroller MOI (Exhibit 5 at 11-7565_0118).
72

Id.
7 d.
“1d.
™ HNJ CFO MOI (Exhibit 6 at 11-7565_0122).
76

Id.
7d.
8 1d.
" d.
8 Former Business Partner MOI (Exhibit 2 at 11-7565_0013).
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84. The Board notes that the FEC investigated whether Representative Buchanan directed

85.

86.

Former Business Partner to reimburse campaign contributions of HNJ employees and
found that “[t]he evidence in this case comes close to supporting a finding that it is more
likely than not that [Representative Buchanan, Vern Buchanan for Congress, and Joseph
Gruters] violated §§ 441f and 441a(f).”®" Due to a lack of corroborating evidence
regarding whether Representative Buchanan instructed Former Business Partner to make
reimbursements, the FEC decided to take no further action against Representative
Buchanan.®

The OCE was unable to discuss with Representative Buchanan his involvement, if any,
with directing reimbursements of campaign contributions because he refused to cooperate
with the OCE Review.

The following witnesses, who also were identified as having information relevant to
determining Representative Buchanan’s involvement in reimbursing campaign
contributions, did not cooperate with the Review: Don Caldwell, Shelby Curtsinger,
Kenneth Lybarger, Gary Scarbrough, Dennis Slater, and John Tosch (collectively, “Non-
Cooperating Third Parties™).

IV. CONCLUSION

87.

88.

89.

90.

91.

Although permitted by House Resolution 895 and OCE rules to draw a negative inference
from the lack of cooperation of Representative Buchanan and the Non-Cooperating Third
Parties, the Board judged the evidence adduced to be more than sufficient to support its
determination that there is substantial reason to believe that Representative Buchanan
violated federal law and House rules.

Based on the information before the OCE, Former Business Partner was involved in
reimbursing campaign contributions that HNJ employees made to Vern Buchanan for
Congress prior to September 2008, making the affidavit false.

Representative Buchanan and his representatives were made aware of this fact no later
than September 8, 2008.

There is substantial reason to believe Representative Buchanan asked Former Business
Partner to sign an affidavit to be submitted to the FEC, that he knew to be false and
conditioned a $2.9 million dollar legal settlement on the signature.

For the foregoing reasons, Board of the Office of Congressional Ethics recommends that
the Committee on Ethics further review the above allegations because there is substantial

8 FEC OGC Report (Exhibit 9 at 11-7565_0158).

814,
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Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 of the 110th Congress as Amended

reason to believe that Representative Buchanan attempted to influence the testimony of a
witness in a proceeding before the FEC in violation of 18 U.S.C. 8§88 201, 1505, and 1512,
and House Rule 23, clause 1.

V. INFORMATION THE OCE WAS UNABLE TO OBTAIN AND
RECOMMENDATIONS FOR THE ISSUANCE OF SUBPOENAS

92. The following individuals, by declining to be interviewed by the OCE, did not cooperate
with the OCE’s review:

a. Representative Buchanan;
b. Don Caldwell, Sales Manager, Venice Nissan Dodge; and
c. John Tosch, President, 1099 Management Co., LLC.

93. The following individuals, by declining to provide documentary evidence in response to
the OCE’s Requests for Information, did not cooperate with the OCE’s review:

a. Shelby Curtsinger, Co-Owner, Venice Nissan Dodge;

b. Kenneth Lybarger, Comptroller, Suncoast Ford;

c. Gary Scarbrough, Co-Owner, Sucaost Ford; and

d. Dennis Slater, Chief Operating Officer, Buchanan Automotive Group.

94. As aresult, the OCE was unable to obtain certain information regarding Representative
Buchanan’s involvement in the reimbursements given to HNJ employees who contributed
to Vern Buchanan for Congress.

95. The Board recommends the issuance of subpoenas to Representative Buchanan, Don
Caldwell, Shelby Curtsinger, Kenneth Lybarger, Gary Scarbrough, Dennis Slater, and
John Tosch.

21
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Lindell & Farson, P.A.

Attorneys and Counselors ar Law
12276 San Jose Boulevard, Suite 126
Jacksonville, FL. 32223-8630
Telephone; (904) $30-H

Fax: (904) 880-4013
J. Michael Lindell R. Howard Walton
Board Certified by the Florida Bar in: G inde!iferson.com
Chvil Trial and Business Litigation Law
(@lindelifarson.com Roger K. Gannam
October 2’ 2008 -@lindellfarson.com

James A, Farson
Also Adwmitted in Kentucky

-‘fo‘lindgllfngon.ggm
;

Via e-mail to: f@smithhulsey.com i

Sam Kazran CONFIDENTIAL SETTLEMENT |
c¢/o James H. Post, Esquire COMMUNICATION :
Smith Hulsey & Busey

225 Water Street, Suite 1800
Jacksonville, FL 32202

RE: REVISED Binding Settlement Term Sheet

Dear Mr. Kazran:

The purpose of this letter is to confirm the terms upon which our clients have agreed to
resolve existing claims among them with respect to all past and current business relationships.

The core terms agreed upon are as follows:

l. Within 48 hours of the complete execution of this agreement, 1099 Management
Co., LLC, a Florida limited liability company (*1099") will place into escrow with the law firm
of Lindell & Farson, P.A. the total sum of $2.9 million (the “Escrow Amount”) to be applied as

provided below.

2., Of this amount, $1.1 million will be paid by 1099 at closing for the purchase of
the assets of Premier Automotive on Atlantic, LLC (“Premier Atlantic”), Premier Automotive at
the Avenues, LLC (“Premier Avenues”) and Premier Properties on Atlantic, LLC (“Premier
Properties”) including, but not limited to, all rights of those companies to conduct business as a
Kia dealership at the addresses of 9401 Atlantic Blvd. and 10845 Phillips Highway, Jacksonville,
Florida and specifically including all real estate, parts inventory, fixed assets and all new, :
previously undelivered, 2008 Kia automobiles (with less than 5,000 miles thereon), free and ’
clear of all claims and encumbrances whatsoever.

3. The conditions to the closing upon 1099’s purchase of the foregoing assets are:

SK_0012
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Sam Kazran

c/o James H. Post, Esquire
October 2, 2008

Page 2 of §

(8)  Approval by the Kia manufacturer;

(b)  Approval by the first mortgage holder with respect to the existing
mortgage on the 9401 Atlantic Blvd. real estate; and

(c) Clear title to all assets being conveyed (with the exception of the existing
first mortgage on the real estate.)

4. Out of the Escrow Amount, $1.6 million will be applied, under the oversight of
Ira Silver, CPA, to retiring the obligations of Premier Dodge and Gwinnett, LLC, including
without limitation all obligations for floor plan sales out of trust and outstanding federal and state
tax liabilities related to the Premier Dodge operation, which out of trust and tax liabilities will be
satisfied before any other Premier Dodge liabilities. You, Sam Kazran, agrec to hold Buchanan,
1099, and any other businesses or entities affiliated with them, harmless for all damages, as well
as defense costs, associated with all obligations arising out of the Premier Dodge dealerships
(hereinafter the “Premier Dodge Liabilities™).

5. The balance of the Escrow Amount in the sum of $200,000 is earmarked as a
reserve account to be applied to any remaining obligations to the lessor of the automobile
dealership facility located in Duluth, Georgia and currently occupied by the Premier Dodge
Dealership. Upon full satisfaction of that obligation, you, Sam Kazran, will be entitled to receive
any balance remaining on hand in that reserve account. Should satisfaction of the obligation to
the lessor require an amount greater than deposited into this reserve account, Kazran agrees to
hold Buchanan, 1099, and any other businesses or entities affiliated with them, harmless for all
damages, as well as defense costs, associated with final resolution of that obligation (hereinafter

the “Hendrick Lease Liability™).

6. Provided 1099 timely advances the Escrow Amount contemplated by paragraph 1
above, and otherwise tenders full performance hereunder, within 48 hours of the complete
execution of this agreement you, Sam Kazran, will cause all existing litigation against Vernon G.
Buchanan (“Buchanan™), 1099 and any of their affiliated businesses or entities to be immediately
dismissed with prejudice and within that same time frame will furnish a copy of the notices of
dismissal that have been forwarded to the respective courts for filing..

7. With respect to the existing working capital loan incurred in connection with the
operation of the Premier Dodge Dealership in Duluth, Georgia payable to M & I Bank in the
approximate principal sum of $800,000 under which Buchanan and one or more of his related
entities may be obligated, you, Sam Kazran, agree that this obligation will be kept current with
the lender and that you will hold Buchanan and all of his related businesses and entities harmless
for all damages as well as defense costs associated with that loan (the “Cap Loan Liability™).

8. Within ninety (90) days of the full execution of this agreement, you, Sam Kazran,
will repurchase from 1099 the assets of the Kia dealership located at 10845 Phillips Highway,

SK_0013
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Sam Kazran

c/o James H. Post, Esquire
October 2, 2008

Page 3 of 5

Jacksonville, Florida for the total sum, at closing, of $1 million, payable by promissory note
bearing interest at the rate of 6%, with a term of 42 months, interest-only payments due for the
first 12 months, principle and interest payments due for remaining 30 months calculated based
upon a 5-year amortization, and balloon payment due for all remaining principal and interest
after 42 months (the “Avenues Kia Note™). The conditions to the closing of the transaction will

be:
(2) Approval by the Kia manufacturer; and

b) Clear title to all assets which shall specifically include the new parts
inventory, all new cars (subject to floor plan) and all fixed assets.

9. With respect to the required approvals by the Kia manufacturer contemplated by
paragraphs 3 and 8 above, the parties agree that they will diligently, and in good faith, take all
steps necessary, within their control, to satisfy the requirements of the Kia manufacturer for

approval.

10.  Provided you, Sam Kazran, fully perform hereunder, the promissory note dated
December 29, 2006 in the original principal sum of $700,000 under which you, your wife,
Gwinnett, LLC and 11-2001, LC are listed as makers, will be deemed fully paid and satisfied.

11.  In order to secure your obligations under the Hendrick Lease Liability, the
Premier Dodge Liabilities, the Cap Loan Liability, and the Avenues Kia Note, as defined above,
you, and any of your related or affiliated businesses will grant no less than a second priority,
enforceable security interest in the following described collateral no later than the first
disbursement of escrow funds as contemplated above:

(a) All assets used, or to be used, in connection with the business of Hyundai
of North Jacksonville both at its current location and at its anticipated new
location in the vicinity of Interstate 95, Broward Road, and Dunn Avenue.

(b)  All real estate owned by you, Sam Kazran, 11-2001, LLC, Jacksonville
Auto Mall, LLC, Aram Askarifar, and Qnyyx. Revelopment Group, LLC .
in the vicinity of the new location of Hyundai of North Jacksonville,
including without limitation the 22 acres (tax parcel no. 022105-0000)
referred to during our negotiations; and

()  All rights you, Sam Kazran, or any of your partners or affiliates have to
operate as a Hyundai dealer in the North Jacksonville area,

(d) A local counsel, mutually agreeable to the parties, will provide an opinion
that the security interest described is enforceable according to its terms.

SK_0014
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Sam Kazran

c/o James H. Post, Esquire
October 2, 2008

Page 4 of 5

In the event any portion of the real property herein, including without limitation the 22 acres, tax
parcel no. 022105-0000, is conveyed to the Florida Department of Transportation (DOT) in
connection with the DOT Notice to Owner dated June 12, 2008, to 11-2001, LLC, Jacksonville
Auto Mall, LLC, and Aram Askarifar, then Buchanan and 1099 will cause any security interest
arising hereunder to be released as to the property conveyed to DOT; provided, however, that
any proceeds from such conveyance will be applied first to such purposes as required by Bank of
America in connection with the workout or restructuring of obligations to Bank of America, then
to the Cap Loan Liability, and then to the Avenues Kia Note, before such proceeds are used for

any other purpose.
12.  Further conditions to the disbursement of the Escrow Amount are as follows:
(a) Kazran’s execution of the Affidavit attached hereto as Exhibit A.

(b)  Kazran’s provision to Buchanan and 1099 of written verification from
Bank of America that, as a result of the parties executing these settlement
terms, and provided that the Escrow Amount is disbursed in accordance
herewith, Bank of America will allow Hyundai of North Jacksonville to
continue its operations and will loan additional working capital for the
operation of the dealership.

13, The parties contemplate that formal agreements will be executed among them
implementing these terms. Those agreements will include a release of all claims by Kazran and
his affiliated interests against Buchanan and his affiliated interests by reason of any known or
unknown set of facts arising before this date except for the obligations assumed under this
settlement. Likewise, assuming performance by Kazran, Buchanan and his affiliated interests
will release Kazran and his affiliated interests from all claims other than those contemplated by
this agreement.

14.  The parties agree (1) that the terms of this settlement will be kept strictly
confidential except where its disclosure is necessary in order to secure approvals from persons
whose consent is essential to accomplishment of the transactions described herein (2) not to
disparage one another and to report to any public inguiry that “all disputes have been
satisfactorily resolved;” and (3) not to commence any new litigation against one another, except
to enforce the terms of this settlement,

Please indicate your agreement to these core terms by signing in the spaces provided
below.
Sincerely,

s/ Roger K. Gannam

Roger K. Gannam

SK_0015
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Sam Kazran

c/o James H. Post, Esquire
October 2, 2008

Page S5of 5

SAM KAZRAN

Individually and on behalf of Premier Avenues,

Premier Atlantic, Premier Properties, Gwinnett,

LLC, 11-2001, L.C. and all other businesses and
entities controlled by him

-\

1099 MANAGEMENT CO, L.L.C.
By: John Tosch, President

g

RNO)I/G BUCHANAN
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Affidavit of Sam Kazran a/k/a Sam Khazrwan

I, Sam Kazran, under penalty of perjury, state that to the best of my knowledge:

I have been the person in charge of the operations of the automobile dealerships known
as Premier Dodge (“Premier Dodge™) which is owned by Gwinnett, L.LC, a Florida
limited liability company and Hyundai of North Jacksonville (“Hyundai) owned by
11-2001 LLC, a Florida limited liability company, during all periods relevant to the
matters set forth below.

Vernon G. Buchanan ("Buchanan™), directly or indirectly through 1099 Management Co.
L.L.C., a Florida limited liability company, had an economic ownership in each
dealership, although Buchanan's economic arrangements, and continuity of ownership, in
each dealership changed over the years of my involvement.

Due in part to the economic circumstances that existed in the automobile industry, each
of these dealerships experienced a financial downturn, and certain amounts that 1, or the
respective dealership, owed Buchanan or entities controlled by him were delinquent in
payment, and the relationship between Buchanan and me deteriorated because of such
delinquencies, commencing primarily in early 2008.

During the course of tense and somewhat hostile negotiations between my lawyers and
me, and representatives for Buchanan, | advised a representative of Buchanan that one or
more of the dealerships of which 1 was in operational control had reimbursed certain
individuals who had contributed to the Buchanan for Congress campaign.

Before September, 2008 neither I, nor to my knowledge, any other person who had ever
advised Buchanan or any of his representatives had any information that one or both of
the dealerships referred to in 1 above reimbursed certain individuals for contributions
made to the Vernon G. Buchanan for Congress campaign.

Since my relationship with Buchanan first commenced, [ attended various meetings of
other general managers or “partners” of Buchanan who were involved in other
dealerships in which Buchanan, or companies controlled by him, had a direct or indirect
ownership interest. At no time was there any statement or any form of encouragement to
make a campaign contribution based upon a threat of job discrimination, financial
reprisal, or other detriment for failure to make a contribution discussed, disseminated or
suggested by Buchanan, a Buchanan representative or anyone under his or their
direction. Furthermore, there never was a discussion, statement or other action which
would have implied that a person who made a contribution to the Vernon G, Buchanan
for Congress campaign would be reimbursed by someone or would receive a special
benefit.

No one has advised me that Buchanan or any representative of his knew of any intention,
plan or arrangement by anyone to make a reimbursement, directly or indirectly, w0 a
person in exchange for making a contribution to the Buchanan for Congress campaign.

1

EXHIBIT A
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8. I consent to Buchanan filing this Affidavit with the Federal Election Commission and
using information contained herein in connection with campaign for re-election matters.

Sam Kazran

STATE OF

COUNTY OF

The foregoing instrument was acknowledged before me this ____ day of October, 2008,
by Sam Kazran. He is personally known to me or has produced
as identification.

(SEAL)

Notary Public-State of
Commission Number:

# 5646820 _v!

2

EXHIBIT A
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CONFIDENTIAL

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
UNITED STATES HOUSE OF REPRESENTATIVES

MEMORANDUM OF INTERVIEW

IN RE: Former Business Partner
REVIEW NO.: 11-7565
DATE: December 6, 2011
LOCATION: 225 East Coastline Drive
Jacksonville, FL. 32202
TIME: 10:00 a.m. to 12:30 p.m. (approximate)

PARTICIPANTS:  Omar S. Ashmawy
Kedric L. Payne

SUMMARY: The witness is a former business partner of Representative Vern Buchanan. The OCE
requested an interview with the witness and he consented to an interview. The witness made the
following statements in response to our questioning:

1. The witness was given an 18 U.S.C. § 1001 warning and consented to an interview. The witness
signed a written acknowledgement of the warning, which will be placed in the case file in this
review.

2. The witness is currently unemployed. He told the OCE that he is in litigation with Bank of
America that was commenced in 2008 by Representative Buchanan.

3. The witness was a partner with Representative Buchanan in several business: Hyundai of North
Jacksonville, Premier Dodge (legal name: Gwinnett, LLC), Premier Kia on Atlantic (legal name:
Premier Automotive Group, LLC) and Premier Kia at the Avenue (legal name: Premier
Automotive Group, LLC).

4. The witness was the managing director at these entities. He reported to Representative
Buchanan. Representative Buchanan ran these dealerships and others through an entity called
the “1099 Company” which owned everything. Representative Buchanan managed the
dealerships through monthly financial reports.

5. The first time campaign contributions in relation to Representative Buchanan came up was at
meeting of his various business partners meeting where Representative Buchanan gave a speech
and announced he was running for Congress. Right after the speech Representative Buchanan
talked to everyone. Representative Buchanan told the witness that he was depending on the
witness for contributions. It was the same conversation he had with all the partners in the room.

6. The witness’s first contribution to Representative Buchanan was $9200 from him and his wife.
The contribution was not reimbursed.
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7. Close to the end of a calendar quarter, Representative Buchanan would become aggressive
regarding contributions. Sometimes the witness would receive thirty or more calls in a week
from Representative Buchanan.

8. On one occasion, Representative Buchanan asked the witness to help raise $50,000 for his
campaign. This was not too long after the witness had made the $9200 contribution. The
witness could not raise additional money for contributions from others, so he wrote a $4,000
check to Representative Buchanan’s campaign. The check was returned by the campaign. This
was the first time the witness learned about contribution limits.

9. At that time, the witness’s contact at the campaign was a woman named Selena. A few months
afterwards Representative Buchanan set up a more formal campaign staft.

10. Representative Buchanan talked to the witness and all of his other business partners about
campaign contributions. The witness knew this because the partners would talk to one another
and joke about it — asking each other how much Representative Buchanan “hit them up for” and
then complain about it.

11. There was one partner meeting the witness recalled when Representative Buchanan was stressed.
The quarter was ending and Representative Buchanan said that he needed $1 million by the end
of the quarter. The witness recalled one partner asking Representative Buchanan “Hey boss,
why don’t you just use your money?” Representative Buchanan said that he could not because
he needed to have lots of people contribute because otherwise “it didn’t look good.”

12. The first time Representative Buchanan was explicit about reimbursing individuals for the
campaign contributions was sometime in June 2006. It was part of a conversation about buying
Representative Buchanan out of one of the dealerships. The witness was walking out of a
partners’ meeting with Representative Buchanan, Dennis Slater, John Tosh, and Josh Farid.

13. Representative Buchanan told the witness that if he could get at least $25,000 to his campaign by
the end of the quarter, Representative Buchanan would give the witness an additional two
months to get money to Representative Buchanan to buy him out of Gwinnett, LLC.

14. The witness told Representative Buchanan that he could not get $25,000 to his campaign.
Representative Buchanan then asked “don’t you have someone you can trust to run it through the
company, like your brother or someone.”

15. Although this was the first time Representative Buchanan explicitly discussed reimbursements of
campaign contributions with the witness, the witness was already clear that Representative
Buchanan wanted him to do this. It first dawned on him when his check for $4,000 was returned
and yet Representative Buchanan was still asking for contributions.

16. At another partners’ meeting in very late 2005 or early 2006, the witness overheard a
conversation between Dennis Slater, David Long, and Representative Buchanan. They were
talking about campaign contributions. Representative Buchanan asked David Long for a
contribution and Mr. Long said he could not make the contribution. The witness heard
Representative Buchanan say “don’t you know you’re going to get it back.”
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20.

21.

22.

23.

24.

25.
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Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

The witness listed the following people as individuals who were reimbursed for the campaign
contributions: Stephanie Champ, Gayle Lephart, Dee Smith, Joe Cutaia, Eric Kazran, Josh Farid,
and Vincent Sams. Each individual was an employee of the Hyundai of North Jacksonville
dealership. The witness estimated that in total, they gave Representative Buchanan over
$100,000.

The witness said that one occasion he had a meeting with the employees and told them that
Representative Buchanan asked him to get and reimburse contributions from them. At the
meeting one person said that he did not have the money to make the contribution and wait for a
reimbursement, so the witness had to write a check to the person first.

The witness also explained that on one occasion Representative Buchanan told the witness to
use the dealership’s corporate credit card and put approximately $18,000 on it, over the course of
several transactions. The witness was told to call Selena and have her “run it for Vern PAC.”

On another occasion in Summer 2008, Honda of North Jacksonville was having financial trouble
and cash flow was becoming tight. The witness asked Representative Buchanan and his
representative, John Tosh, for money. They said no. When Josh Farid heard this, he got angry
and called John Tosh. Mr. Farid told Mr. Tosh that they [the dealership] gave Representative
Buchanan

"all the money and we’ve been expecting it back.”

Within a few minutes of that phone call, the witness received an angry call from Representative
Buchanan who wanted to know what was going on. The witness apologized for Mr. Farid and
Representative Buchanan said “what was it? A thousand? I’ll have Tosh send it to you.”

The witness stated that Representative Buchanan started out “normal,” but as time went on he
“constantly talked about money.” Representative Buchanan started out alluding to the idea of
reimbursements, but the witness thought that as the election approached and Representative
Buchanan became more concerned, he became “so stressed and needed the money” that he began
to ask for it explicitly.

The witness described Representative Buchanan as very vigilant about the financials of the
dealerships. Representative Buchanan would frequently catch minute — in the $100°s —
discrepancies and losses. On one occasion Representative Buchanan noticed that $230 was
missing from an account.

The funds used to reimburse individuals for campaign contributions were listed as a Vern
Buchanan Capital Contribution in the financial statements. No one was asked to explain them
and no one talked about it.

The witness said that there have been a handful of times when he would put Ms. Lephart or Mr.
Farid on the phone to let them overhear a conversation or put a call on speaker so they could hear
Representative Buchanan asking for campaign contributions. There was no instance when the
witness allowed someone to overhear a phone call with Representative Buchanan when
reimbursements were discussed. Anyone who said that is lying.
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26. Ms. Lephart was the comptroller for Honda of North Jacksonville and was therefore aware of all
the money going out for the reimbursements. Mr. Farid also helped with the finances and he was
therefore aware of money being used for reimbursements.

27. When asked about the affidavit Representative Buchanan asked him to sign, the witness
explained that in June 2008 the company was getting low on cash. Bank of America audited the
company and determined that Representative Buchanan removed $800,000 out of the company
early on in its existence.

28. Representative Buchanan was being distant with the witness and would not speak to the witness.
As a result, the witness was speaking with John Tosh. It was around this time that Mr. Farid
made the angry call to Mr. Tosh that resulted in a phone call from Representative Buchanan. As
a result of this phone call from Representative Buchanan to the witness, the two men began
speaking again.

29. Over the course of several conversations, the witness told Representative Buchanan “you’re not
in the car business anymore — let me buy you out.”

30. An agreement to buy Representative Buchanan out was proposed and eventually signed. The
day it was signed, Representative Buchanan called the witness to congratulate him and invited
him to Sarasota, FL to celebrate over dinner at a restaurant on Longboat Key.

31. When the witness arrived, Representative Buchanan showed him the affidavit and asked the
witness to sign it. The witness read it and was upset because it not only claimed Representative
Buchanan did not know about the reimbursements, but made the witness the “fall guy.”

32. The witness then called his wife and his attorney from the restaurant. He refused to sign the
affidavit, at which time Representative Buchanan got “very frustrated and got up and left.”

33. The following day, Representative Buchanan called the witness and left a voicemail. He called
again and left another voicemail a few days later. These are voicemails that were publically
released.

34. The witness went back and forth with Mr. Tosh to see if there was something they could agree
on, but they could not.

35. The last communication the witness had with Representative Buchanan was in 2008 or 2009
regarding the lawsuit. The witness has spoken with Representative Buchanan’s attorneys since
then.

36. Other dealerships were also reimbursing contributions. Those dealerships were: Sarasota Ford,
Venice Nissan, Suncoast Ford, Melbourne Toyota and Melbourne Lexus. Shelby Curtsinger of
Venice Nissan would complain a lot about the reimbursement to the witness.

37. The witness did not recall a time when Mr. Farid was privy to a phone call in which
Representative Buchanan mentioned reimbursements; however Mr. Farid “knew exactly what
was going on.” Mr. Farid was on at least two phone calls when Representative Buchanan was
asking for campaign contributions.

MOI - Page 4 of § OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS

11-7565_0013



CONFIDENTIAL

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

38. Just about every time Representative Buchanan asked for money, the witness had to talk to Mr.
Farid and Ms. Lephart about it.

This memorandum was prepared on January 5, 2012 after the interview was conducted on December 6,

2011. I certify that this memorandum contains all pertinent matter discussed with the witness on
December 6, 2011.

Omar S. Ashmawy
Staff Director and Chief Counsel
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3
1 CONFIDENTIAL DEPCSITION OF SAM KAZRAN
2 November &, 2009
3
4 MR, GOULD: Let's go on the racord.
5 Today 1s Friday, Novewber 6. The time is
& approximately 10:30. This i1s the deposition by
7 the Federal Election Commiszion of Sam Kazran.
g This is called an investigative deposition.
8 I will be asking you guestions and ask
10 for your best recollection, If you cannot
11 remember the exact words that were in part of a
12 conversabtion, give us your best summary of the
13 gist of the conversation. If I ask you for
14 dates, 1if vou don't know the exact date, vou can
15 tell us the wmonth. Do the best that you can.
1é And again, 1if you need any breaks, let us know
17 and we'll take a break.
i8 SAM KAZRAN, having been first duly sworn,
19 was examined and testified as follows:
20 EXAMINATION
21 BY MR. GOULD:
22 Q. Pleage state your name for the record.
23 A, Sam Kazran, K-a-z-r-a-n.
o4 Q. Mr . Xazran, what is youy business, your
25 official business?

Toli Free: 800322 IR
Facsimile: 804.355.6152

160G Riverpiace Tower
ES }‘{ ]ERF 13041 Riverpiace Boulevard
— ) e Jacksonville, FiL 32207
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A. I own automobile dealerships.

Q. For the record, provide us with the
address of your -- the dealership where you maintain
your office.

A. Tt would he 5401 Atlantic Boulevard,

Jacksonville, Florida 32218,

o. And what is your telephone number?

A. s04-874- B ¥ould you like the
buginess number? I gave you direct cell number.
Would you like -~

Q. Yag, let's have your business number as
well.

A. so4-354 -

MR. QGOULD: Please mark this as Exhibit

{(FEC Exhibit 1 was mavked for
identification.)

Q. Mr. Kazran, I'm going to hand you now a
document that hasg bsen marked for identification as
Exhibit 1. The document is a subpoena issued by the
Federal Election Commission that compels vyour
attendance at this deposition.

Ckay. Mr. Kazran, I can see that thers
is not an attorney here. Is that your choice not to

be represented by counsel?

Tob Free: 800,322 I
Facsimile: 904.3585.6152

_— ; ey 1609 Riverplace Tower
} S g 3 EE{E 1301 Riverplace Boulevard
i 4 Tacksonvilie, Fi 32207

20 hlraender Gulln Casnpany

www . esquiresciutions.com
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A, Correct.
Q. Mr. Kazran, when did vyou become

acguainted with Vernon G. Buchanan?

A. It was early 2004,

g. How did you become acguainted with
My . Buchanan?

A, I met Mr. Buchanan to discuzs a
partnership on an automobile dealership that he owned
in Jacksonville, Florida. I met him through a
colleague of ocurs by the name of Kevin Brodski,
Ber-g-d-s-k-1.

Q. 2nd who iz Mr. Brodski?

A, Mr. Kevin Brodski is a partner or former

partner of Mr. Vern Buchanan in another automobille

dealership.
Q. And the name 0f that dealership is?
A, It was Toyota and Lexug of Melbourne.
Q. That'*s Melbourne, Florida?
R, Melbourne, Florida, corvrect.
Q2. Ckay. It is our understanding that vyou

are the president of a company known as 11-2001 LLC,
is that correct?

A, Correct.

Q. When did you acquire your ownership

interest in 11-2001, LLC? And for the record, is

ol Free: §00.322
Facsimile: 904.355.6152

1608 Riverplace Tower
ES E I EEE 1301 Riverpiace Boulovard
Iacksonville, FL 32207

26 Alerxnder Dalia Lanpany www ssqulrasolutions. com
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that business known as Hyundal of North Jacksonville?

A, Correct, yes. I started my partnership
with Mr. Vern Buchanan, I believe it was either April
or May of 2004,

Q. And did you acguire an ownership intervast
in 1i-2001, LLC?

A, Correct. In May ©f -- April or May of
2004, I had had a minority share of the company. I

was the managing partner, and Myx. Buchanan had a

controlling share of the company.

Q. Do you recall what percentage of the
company -~
A, Yes, I was a 49 percent partner, and

Mr. Vern Buchanan was 51 percent.

Q. And that was ln what vear?

3. 2004, I believe it was April or May of
2004 .,

Q. Ckay. Did you and Mr. Buchanan have

subseguent business dealings?

AL Yasg. Yes, we had two more automobile - -
actually three move automobile dealershipa,
partnergships. One was called Gwinnett, LLC, d/b/a
Premler Dodge, located in Duluth, Georgia, ocutside of
the Atlanta aresa. And we had two other dealerships

in Jacksonville, Florida, XKia ~- Premier Automotbive

Talt Free: 800,322 0
Facsimile: $04.255.6152

- 1608 Riverplace Towey
% L ERE 1301 Riverplace Boulevard
oo o Jacksonviile, FL 32207

w5 Abuennder Calin Conpay

www esquiresolutions.com
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1 Group, 4d/bfa Kia on Atlantic, and a sister store, Kia
2 at The Avenues.

3 Q. Going toe the Gwinnett company, when did

4 vou -- did you acguire an interest in that company?

o] A, Correct.

& Q. And Mr. Buchanan alsc had a financial

7 interest in that company?

8 A. Correct, Mrxr, Buchanan and I both were

9 partners. I had 49 percent controliling share, and he
10 had 51 percent controlling share in Gwinnett, LLC. I
11 believe the time was December of '05, January of 06
1z time periocd. With respsct to the two Hia
13 dealerships, that was formed in December of 07, and
14 the partnership structure I was 75 percent partners
15 and he was 25 perxcent.

16 0. Ckay. The Federal Election Commigsion

17 records show that you contributed $4,200 to Vern
18 Buchanan's campalign for Congress in or about July of
18 2005, Do vou recall making that comtribution?
20 A, Correct.
21 Q. Who asked you to make this campaign
22 contribution?
23 AL Mr. Vern Buchanan.
24 Q. And tell me what you recall. Was there a
25 meeting or conversation in which he asksd you?

Toit Free: 800.322
Facsirmile: 904.355.6152

1649 Riverplace Tower
E-d % UER E«é 1301 Riverptace Boulevard
L Jacksonvilte, Fi 32207

n Mlexsusys Galls Cumpany wysw. 2sguiresoiutions, com
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1 A. Yes.,
Z 3. Tell me what you --
3 A My, Buchanan and I had a discussion. He
4 had inforwmed us that he would be running for
) Congress, that he would iIike our help in raising
g money for them. He had asked me to give him a check,
7 I believe the amount is $4,600. It might have been
8 two of them, one from me and one from my wife, I
] can't guite remember, and which I did. I wrote him a
10 personal check and that was the end of it.
11 I ~-- vou know, he had asked me and I gavs
1z him the check. and throughout time after I
13 personally contributed to him, numerous times
14 Mr. Buchanan approached me again and asked for me to
15 raise money for him and contribute to his campaign,
18 but he told me that I could no laonger write a check
17 wmyself.
18 Q. Okay. Did he say why yvou could not write
13 a check yourself?
20 A. This was later. I believe the first time
21 that I contributed he used to tell us it's the end of
232 the guarter, we need to have wmoney. 8o it would be
23 the third and fourth and £ifth round of every time
24 that he was ralsing aoney, ves.
2% Q. Lat's go bkack to the first time. Was

Toli Free: 800,322
Facaimiie: 804.355.6152

N 1809 Riverplace Tower
E 5 ’E: ] ERF 1301 Riverplace Boulevard
/O AE o] Jacksanville, FL 32207
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1 this in a meeting that he asked you to make this
2 contribution?
3 A Both in a mesting and also in private,
4 ves.
5 Q. In the mesting, where did that meeting
& take place?
7 A, We used to c¢onduct a monthly partners
8 meesting in Sarasocta, Florida. All partners would
9 meet once a month to discuss progress of our
10 businessges.
11 3. Who was presgsent at this particular
1z meeting where Mr. Buchanan ashked for the campaign
13 contribution?
14 A, We had several partners that attended
15 there on a regular basig. Kevin Brodski would be
16 ong., I'm geoing to do ay best to remember everyvone,
17 Mr. Dennis 8later was anonther, Steve Silverio was
18 ancother, Jeff King was another, Scott Towmasso is
13 another, Jim Gruisko was another., and several other
20 folks., I have to write down and remember all of
21 them, but I'11 c¢ertainly do that,
22 . I can give you a note pad.
23 A. Yes, 1f you would. I'm sorry. I
24 remember four wore. Mr. John Tosch, Mr. Mark
25 Ornstein was Lhe company's attorney. Josh Farid,

Toll Free: 830.322
facsimile: 904.355.6152

.ﬁ -+ 1609 Riverplace Tower
E& EJ :{R E-; ! 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonville, FL 322067
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which was a partner of mine, David Long, Scott
Tomasso, Tom Moore. Shelby -- I can't remember the
last name, Shelby's last name,

ME. SOVONICK: Is it possible it's
Curtasinger?

THE WITNESE: Clorrect.

MR, SOVONICK: C~u-r-t-s-i-n-g-e-r,

THE WITNESS: Yes. We had had -- there's
probakbly ancther handful of namss that I can't
remember now, but as we're talking I'11 jot them
down and share that with vou.

O. Okay. As I previously stated, the FEC
records indicate that thig contribution, $4,3200
contribution, was received by the campaign committee
in July of 2005. 1Is that the approximate time that
this meeting occurred?

A Correct. Mr. Buchanan held several
meetings, and we discussed business, but as time went
along, his intemsity, if you will, with raising funds
grows, so those discussions has taken place on
numerous ccoasions.

Q. Where did this meeting take place?

A, Sarasota in the corporate office for
Buchanan Enterprises. Sarasota, Florida. And the

oneg that him and I had in private would be in a

ot Free: 800.322 0
Facslmile: 904.355.6152

1609 Riverplace Tower
F S i E ERE 1301 Riverplace Boulevard
omeef Jacksonville, FL 32207
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i1
restaurant around that area.

Q. Let's go back to the particular meeting
when Mr. Buchanan first asked you to make the
campaign contribution teo his campaign committee, Vern
Buchanan for Congress.

A, Yes.

Q. Tell me what you can recall regarding his
request for the contribution.

A Mr. Buchanan, he told me that he's going
to be running for Congress, that he was very excited.
And he said, I'm going to be running for Congress,
and my nexi position would be the governor. I need
you to help me. I need to gather as much money as
possible. I'm going to put your name on $50,000 that
you've got to ralse by the end of the quarter -- I
can’'t remember what month that was.

And he says, I need you to write me a
check for -- he first asked me, he says, You and your
wife both on the checking account? I said, I'm not
sure. My wife writes all the checks. He says, GCkavy,
well, it's 9,000-something and change. And I did
that for him, no problem. And that was the 2nd of
it, but --

G. Let me stop you there., Did vou write a

check during that mesting when he asked for the

Toll Free: 800.322
Facsirmile: 904.355,6152

- 1609 Riverplace Tower
ES b ERE 1301 Riverpiace Boulovard
Jacksonviile, FL 32207

an Alexapder Gatlo Compuiny
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contribution?
B No. I want back to Jacksonville, and I

overnighted a check to him.

Q. To his office in Sarasota?

A, Correct, yes. What Mr. Buchanan did with
regpect to payments, he would talk to us and someone

elgse would follow up in the event that the payments,

vyou know -- they would sexpect it to be there the very
next day.
Q. Ckay. Let's go through the list of names

that were at this meeting where Mr. Buchanan asked

you fo make contribution,

A, Okay.
Q. Okavy. The first person?
AL Mr. John Togch, who is My. Vern

Buchanan's right-hand man, Mr. Mark Ornstein, Josh
Farid, David Long, Tom Moore, Shelby Curtsinger,
Scott Tomasso, Dennis Slater, XKevin Brodski, Steve
Silverio, Jeff King, Josh Farid.

I would like to share with you -- as I
mentioned before, the level of intensity, if vou
will, of campaign contributions intensified as time
went on. We got to a point where the partners were
just joking around, we would walk in a meeting and

partners would talk about, Well, how much did he hit

ot Free: 500,322
Facsimiie: 904.355.6152

16093 Riverplace Tower
E S E ; ERE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonville, FL 32207

an Alexsnder Gnito Company wyw.esquireschikions.com
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you for? I'm not going to make any money this month
g0 I won't be able to provide any money. Did anybody
~- did Vern say to anybody I'm going to -- are you
going to get the money back? Do you know who's going
to be paying this money back, et cetera?

The first round, I wrote the check to him
because he had asked me. I did not reimburse myself
for that money. He asked me to do it and I did. But
later he asked me to raise money, and when I told him
that I can't do that anymore, that's when he told me
-- in fact, I remember we were at a corporate office,
my partner and I. This is right about the time that
we were discussing the partnership for Dodge,

I had asked him -- he wanted -- 1'd asked
him to consider taking less for ocur partnership's
buyout. And he said, Ckay, I'wm going to do this, but
I nzed you to raise -- I can't remember if it was 25-
or 50,000. And he says, By Friday I want you to
raise that.

And when I indicated to him that T don't
have that money, he said, ¥Well, don't you have
somebody at the dealership vou can trust? Just run
it through the corporation. and Josh Farid wasg
present with me. He was right behind me when he zaid

that.

Tolt Free: 800.322
Facsimille: 804.35%5,6152

1649 Riverpiace Tower
ES i l }:R E..g 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonville, FL 32207
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50 we went o the dealership. I asked

several key employees that I had trusted, had besan
with us for a long time, to write the check. They
all told me that they don't nave money, but I said,
Go ahead and reimburse yourself.

Sc¢ that's what we did. They wrote a
personal check, but at the same time -- in fact,
before they -- the persgonal check went ocut, we issued
a check from the company to them. We were not in a
position to write 59,000 checks and then get
relmbursed later, so we had to get the money up-
front.

Q. What was your understanding when
Mr. Buchanan told you: Run it through the company?
What did you understand he would be telling you?

A. My understanding was that he sald to have
someone write the check personally and then give them
back the wmoney through the corporation.

0. Te your knowledge, did Mr. Buchanan tell
any of the other paritners they should do the same?

A. Yes, Ttm very confident that My. Buchanan
had individual talks with everyone just like he did
with me. One of the things that -- a couple of
discusgions that I overheard, and one particular

meeting I remember I was with Mr. Dennis Slater who

Tolt Free: 800.322
Facsimile: 904,355.6152

e e g g, 1509 Riverplace Tower
E-q S E l ERE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonville, FL. 32207
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is the company C00. And Vern came up to ug and he
said, Dennis, I haven't gotten your chack yet. And
he mentioned something like, Boss, I was hoping to
take a pases or gomething within that nature that no,
he had not. A&nd Vern said, Don't worry. You know
you're going to get it back. And he kind of tapped
him on the shoulder and walked away,

And Dennis smiled and he said, You know,
this is just getting tco much. He's always pounding
ug, and he doesn't care, we just need to get that
money.

I also had several other discugsions
prior to the meeting starting, just having a cup of
coffee. Everyone would talk about, you know, the
intensity, and how much money Vern needs to collect
from them. 8o Mr. Buchanan spoke more freely, if vou
will, with the partners, and then that trickled down
to the dealership.

Typically what would normally happen is
partners like me -- I was one of the partners that
did better than the rest with respect to ocur
cperationa, but the rest of them -- I would have
general managers or partners who would go to their
lower level managers and ask them to write a check

for $500 or a thousand dellars, and then they'd just

Toll Free: 800.322
faceimile: 804,355.6152

- 1509 Riverplace Tower
E S E ERE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonville, FL 32207
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reimburse them with cash. That was happening a lot.

Mr. Buchanan directly was mostly invoelved
with partners. And the general managers and lower
level wmanagers were contacted for much smaller
portions, with salespeople, financial managers, et
cetera.

o. Do yvou recall who it was that told you
that they were rsiwmbursing emplovees with cash?

A. I can't remember which one of the
partners. I believe it was David Long at the Pord
store in Sarasota. I had ~-- a part of my expertise
was finance departwent. And guite often I used to go
to other dealerships to train their finance
personnel. And I'm also a unique operator, if vou
will. I was a partner but I was alsc very, very
involved as a hands-on partner.

And most other partners were not as
active as I am., 5S¢ for that reason, I was very much
involved with everyone from lower level up. And
discussions like that took place all the time. I
remember I was at a Ford dealership once, and the
finance manager was talking to another manager, and
he maid, I got hit by a thousand bucks, and I'm not
giving him the money -~ I'm not going to give him a

check until they pay me up-front, because I'm not

Toll Free: 800,322 |
Facsimile; 304,355,6152

1609 Riverplace Tower
E_.4 : S E I IR E..g 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonvilie, FL 32207
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going to wait for it.
This was probably -- I don't know if this

wag the first, the second eslection time at the Ford
store. With respect to other partmers, we had
regular talks. I mean, in the partners mestings
behind closed doors we spoke pretty frealy about
My, Buchanan's campaign contributions,

Mr. Buchanan would -- initially he asked
for money, and I think if we go back to records and
show, as we got closer to the campaign, he became
pretty aggressive and was just -- in my case, I'm not
sure with the rest of the partners, but right before
the end of a guarter or the cloge time, you would see
phone call after phone call after phone call after
phone call to me.

and Mr ., Buchanan, he's not like that,
he's very reserved if vou will. He does not -- he
does not have interactions with partners on a dailly

basis. But for the campaign contribution, he was

just calling -- phoneg would ring off the hocok. &and
I'm gure -- I don't know when your guarter ends,
that'e...

In one incident, one of the partners had
asked him, he says, Vern, you got a lot of money.

Why don't you put the money in yoursslf? And he

Toit Free: 800.322 R
Facsimile: 804,355.6152

1609 Riverplace Tower
E S a l ERE 1301 Riverplace Boulevard
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said, Well, you know, I can't do that. If I put the
money out of me directly that I'm putting my own
money in there, it doesn’'t look as strong as if the
money was raised. And he always talked about how he
needed to raise 3 million, then it went to 4 million,
then it went to %5 million when the campaign got
clogar to the actual election date.

Q. Let's go back to the list of partners.
Why don't you tell us what company they were
associated with and whether Vern Buchanan also had a
financial interest.

a. Yeg, My. Buchanan was involwved in every
dealership that the partners had come in. 2nd he had
a -- I don't know for certain, but the vast majority,
in fact, I'm pretty confident that 29 percant of
those he had controlling share in all the companies.

The only incident that I know that was
not the case was the most recent partnership that him
and I had in the Kia dealerships, so I'll go ahead
and share with you who they are.

David Long was at Sarasota Ford. Tom
Moore was initially at Ocala Honda and later into a
Ford and Chevy dealership. Ford store in Tampa area
and Chevy store also in the Tampa area. Shelby wae a

partner at Venice Dodge and Nigsan. Scott Tomasao

Toll Free: 800.322
Facsimite: 504.355,6152

1608 Riverplace Tower
ES E l IRE 1301 Riverplace Boulevard
lacksonville, FL 32207

8 Maxsades Galto Company

www . esquiresofutions.com

FECOO210

11-7565_0034



10
11
12
13
14
15
1a
17
18
i3
20
21
22
23

24

Sam Kazran November &, 20089
CONFIDENTIAL

19

was & partner at the Honda store, I think Space oast
it was called. Kevin Brodski was partners -- Kevin
wag alsc one of the senior partners, had involvemsnt
in nmultiple dealerships. Toyota and Lexus in
Melbourne, the Chevy store in Tampa -- the name has
changed a couple times -~ a Toyobta store in North
Carolina, and I believe there was ancther -- ch, and
Kevin Brodski was also partners with Scott Tomasso.

Steve Silverio was a pavtner at the Chevy
store in Tampa. Jeff Xing was a partner at the
Toyota store in Jacksonville, Florida. Dennis Slater
was chief operating officer of the company. He used
to travel to all the dealerships to help out with the

business' pro formas, et cetera.

Q. You said Mr. Slater was a C...

A, 00, chief operating officer.

Q. What company are vou referring to?

A. My . Buchanan's. The company's name is

1099 Management Company.
0. aAnd you said it was Mr. Buchanan's
company. Do you know what percentage of the company

he owns?

A. I believe he owns 100 percent of 1099%
Management Company. I'm not sure exactly how the
structure is. I do know that Mr. Buchanan is 100

Yol Free: 800.322
Facsimiie: 904.355.6152

15609 Riverplace Tower
5 S E ; IRE 1301 Riverplace Boulevard
B . b Jacksonville, FL 32207

10 Aleksoites Galis Gompany www.esquiresolutions.com

FEC00211

11-7565_0035



10
11
12
13

14

is
17
18
19
20
21

23
24

25

Sam Kazran November 6, 2009
CONFIDENTIAL

20
percent decision-maker of that, but normally after
the deals are deme, then he puts up 1059 Management
Company. That was the management company that all
the dealerships were reporting to and were paying

their fees to.

a. You say paying fees. What do you mean by
that?

A. Mr. Buchanan had various fees on each
dealership. For every car that was sold, the

corporate office collected money. The offshore
accounts that collected money for extended
warranties, et cetera, they had set up accounts, I
guess for tax purposes., They called it a Vern's PBPLC.
The partners joked around, it was for his jet, for
his cffice staff, et cetera.

Anything that Mr. Buchanan d4id, he pushed

it down teo the dealerships and raised the cost on it.

Q. Ckay. The Federal Rlection Commission
records ~-- I'm gorry, wers you done with the list of
partners?

A, Correct, yes. There may be a couple

more, but I'm jotting them down as I go forward, bhut
for the most part I gave you all that I remember
right now.

Q. The Federal Election Commigsion records

Toll Free: BOG.322
Facsimile: 904,355.6152

: R 1609 Riverplace Tower
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show that on or about November 2005 some of the
employees at the North Jacksonville Hyundai made
contributions to Mr. Buchanan's campaign for
Congress. The records show that Gail Lephart, Ernest
Lephart, Gary Smith and Diana Smith contributed a
total of £16,800 to Mr. Buchanan's campaign for
Congress.

Did you ask any of these individuals to

make a contribution to Mr. Buchanan's campaign?

A, Yeg, I did.

Q. Why did do you that?

2. I instructed them to write a check and
reimburse themselves for -- because Mr. Buchanan had

asked me to get money. And he specifically told me
get someone you trust and run it through the

corporation.

Q. Okay. BAnd did you get someone that vou
trusted?
A, Yes, Ms. Gail Lephart and D. Smith, he's

no longer with us, they were the office managers.

Mg . CGail Lephart was our comptrcoller that I had known
and had a good relationship with. And she was going
to cut the check. She's the perason that cuts the
check.

And the first time that -- and I think

Toll Free: B00.322
Facsimile: 904.355,.6152

1809 Riverplace Tower
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she's contributed on multiple times, but the first
time that I did, I told her that we'd be getting this
woney back from Mr. Buchanan. I said, I don't know
when, he just asked me to do i,
But on the second time, in fact, she was
at the cffice when I was talking to Mr. Buchanan.

and at the time in 2007, I think, or 2008 was the

second one, the company was not doing very good, so
-~ and she was not very happy about us writing those
large amount of checks.

D. 8mith -- another psrson that
contributed was Josh Farid. I'd asked my brother,
Eric Kazran, to do so. He wanted -- Mr. Buchanan
wanted to get, I think 1t's nine thousand two or nine
thousand four hundred dollars, and he was always
wanting to make sure the perscnal checking account
has husband and the wife on it tce do both.

Who else was it? Oh, Joe Cutaia was

general manager of the store. He also wrote a
personal check and was reimbursed afterwards. &nd a
couple of times just several days before -~ he alwavs
used to call at the end of reporting time. He had
called and asked me how much money I have gotten for
him. And I told him -- I'm not sure if it was 25- or

30,000. And what he said, he said, I nesd more. I

Tolt Free: 800.322 |
Facsimiie: 904.355.8152

R - . S— i 1609 Riverplace Tower
h 3 EJ[RE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonville, FL. 32207
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3 want you to charge 310,000 on the credit card that

2 you have and call it Vern's PAC., I'm not sure whab

3 that meant, but that's what I 4did. I charged 510,000
4 on the company credit card, and I clasgified it as

5 Vern's FAC.

& Q. And do you recall what year that was?

7 A, You know, I think it waa ~-- T'm not sure
8 if it was 05 or '06. It might have been ‘07. I had
g numerous discusgions with Mr. Buchanan with regpect
10 to campaign contributiocns, so forgive me. I have to
1% give you blocks.

12 Q. I'1L help yvou with information from the
13 FEC database for campaign contributions. The FEC

14 raecords indicate that you contributed 54,800 to what
15 you've called Vern PAC on or about September 2, 2007.
1 Is this the contribution that vou were just telling
17 ug about?

18 A. Yes. I remaember with the credit card

19 he'd asked me to do $10,000. It's possible that we
20 used another credit card. I don't know where Vern
21 PAC goes. I had thought that money was going to his
22 management company, because it's called Vern's PAC.
23 it's possible that the $4,600 might have changed.

24 They have sent checks back in the past

25 because it was for the wrong amount, and they said

Toll Free: 806,322
Facsimiie: 904.355.6152
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this check needs to be redone and send it for a
different amount.
Q. When you say *“they sent it back," who are
you referring to?
AL The folke that work with Mr. Vern
Buchanan. 1 remember one incident was a check sent

out for 9,000 and change. They sent it back and

said, That's not correct, there's only one person on
that. Y¥Yecu need to change it to 4,000 and whatever.

Q. When you say the people that work for
Mr. Buchanan, are you speaking of the people that
worked at 1098 Management Company?

A. Yesg, there was a -- I can't remember her
name. It was not Mr. Buchanan's assistant, it was
another lady that helps speclfically with the
campaigns. And go what Mr. Buchanan would do, he
would -- I'm going to use me as an example.

He would talk with me, tell me how much
money I needed to send and by when. And then that
lady would call and follow up to make sure that the
check came out. BnAnd if the check was an hour late,
they would call and apply serious preasure on sending
that money.

Q. Now, just sc I'm clear on this, the woman

who would call you, was she an emplovee of the 10838

Toit Free: 800,322
Facsimile: 904,355.6152

1609 Riverplace Tower

g
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Management Company or was she a ataff person for the
campalign?

A I'm not sure. I don't know how
Mr. Buchanan did his deal with them. I don't know --
I do know that she became -- she came in the picture
after the campaign stuff started, soc my guess would

be she worked for the campaign part.

Q. Okay. I do not want you making any
guesses.

A, Yes.

Q. If you're not sure, you can 8ay go.

P Ckay.

Q. Do you recall her name?

Al I do not. I apologize, I don't know what

her name is,

Q. If it comes to vou -~

A, She was a spokesperson, I think. I read
in an article somewhere that she introduced herself
as a spokesperson. But 1f I recall the name, which
is wvery possible, I'1ll give vou that name.

Q. The campaign contribution checks that you
wrote, they were sent -- do you recall the address
that they were seni to?

A, Yes, mostly they would go to the Sarasota

address that they would give us. I'm not gquite sure

Toll Free: 800,322,
Facsimiie: 904.355.6152

1609 Riverplace Tower
ES i l IRE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonvilie, FL 32207

&6 Alneanter GutleCoragssy www.esquiressiutions.com

FECOO217

11-7565_0041



10
11
12
13
14
15
i6
17
ig
12
20
21
22
23
24

25

Sam Kazran

November &, 2009

CONFIDENTIAL

gince,

something.

it's been

been sent

G.

A.

dealership.

Q.

A.

of the exact one,

sc that address is not... But I know that

Do you know whether or not the address in

I can't remember that. They relocated

sent to Sarasgota. I also know that it has
to another address where they had -~- it's
possible it was Washington, but I'm not sure. But I

do know I have sent to two separate addresses.

Sarascta is the Ford dealership in Sarasota?

Correct, ves

And you said they moved later on. Do you

They moved also in Sarasota, somewhere

MR,

gquestions.

BY MR. SOVONICK:
Q. M.

A, Yes.

Q. Who

where Mr. Buchanan used to stay befcre they moved. I
don't know how their maill got there, but I do know
that Vern had an office upstairs in the Ford

That's how I met him for the first time,

know where they moved to?

downtown in a separate building.

GOULD:

Kazran,

pergon named Vincent Samg?

is that?

but the initial address was 707

26

. The Ford dealership is

My . Sovonick has some

first off, do you know a

ESQUIRE

en Alemander Gedle Company
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A. Vincent Sam is a former partner of mine

that I worked with, and he might be another one of
the folks that I dealt with when I was asked to help
with the campaign. Vincent Sam was -- I met Vincent
Sam several vears ago. We worked together, and we
purchased a dealership together im Waycross, Georgia.

Q. Ckay. Bccording to FEC records, Vincent
Sams contributed $£4,200 to Vern Buchanan's campaign
on January 2, 2006.

A. Yes.

Q. Was he a person that was also reimbursed

for his contribution?

A, Correct, vyes,

a. Was he reimbursed through funds from --
A, The company, ves.

Q. -- from your company? From Hyundai of

North Jacksonville?

A, Correct. HNone ¢f the people that
contributed to Mr. Buchanan, with the exception of
me, which he asked me for the first time, he said
Write the check, they were all reimbursed the same
day. Actually, they got ~-- the money was deposited
inte thelr personal account so that the checks could
cash, because none of thege folks -- these are

ordinary folks that make 2-, $3,000 a month. They

To#l Free: 800.322
Facsimile: 904,355,6152

. 1608 Riverplace Tower
ES E E ER E—-& 1301 Riverplace Boulevard
. Jacksonville, FL 32207
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would not be in a position to write that.
Q. Wwith regard to Vincent Sams, did you ask

him to do that?

A, Correct.

Q. Aand did vou tell him that he would be
reimbursed?

A. Correct. Yes, Vincent Sam, because he

was a partner, I spoke freely with him and he was

aware,
Q. Do you know who Patriclia Sams is?
A, Patricia Sams is Vincent Sams' wife,
Q. Do you know if she also made

contributions?

A You know, I think the check that Vincent
wrote had both of them. That was one of the things
that I was told you got to make sure there's two
pecple on the check to get the most amount,

Q. Sc did you discuss with him that his wife
should contribute as well and be reimbursed?

A, No, what I told him is, I said, Do you
have a checking account that has both your names on
it? He sald, Yes. I sald, Okay, so this will work.
Then write the check for that.

Q. vYou mentioned when you were talking about

the partners of Vern Buchanan's esarlier, vyou

Tol Free: 500.322
Facsimile: 304,355.6152

1609 Riverplace Tower
F S E I IRE 1303 Rivarpiace Boulevard
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1 ment ioned a perscon named David Long.

2 A Yes.

3 Q. And you also mentioned that you might

4 have had a conversation with him about reimbursing

5 employses at his dealership?

6 A, ¥Yes. David Long and I had -- as I said

7 before, in partners meeting during break and

8 afterwards, before, as time went along, the partners
9 were not too happy about this money we were giving.
10 aAnd David was not very happy about that, you know.

11 Him and I discussed, I said, vou know -- I asked him,
12 I said, How much are you writing this time? How wuch
13 is this costing you?

14 And he goes, Man, I'm getting tired of

15 this every day. I'm getting phone calls, and I just
16 don't have that kind of money.

17 With respect to David Long, I kaoow he had
la employees that -- there was a finance manager, I

13 think, and a couple of other people. I know there's
20 a lot more, but in a couple of incidents I was made
21 aware of it because I understand that they had a
22 proklem with one and that employee came out and ~-- I
23 don't know if they hadn't paid him the amount of
24 money or he had a prechlem with his paycheck. And
25 once that came out, then Mr. Buchanan was kind of put

Toll Free: 800,322
Facoimile: 504,355.5152

1609 Rivarplace Tower
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-~ distanced nimself. He still talked with usg, his
inner ecircle, if you will, but with respect to David
Long, I 4did not talk to him. I was in the finance
department, and he had a couple of people in there,
and one of them were saying, I'm not going to give
him any money until they pay me up front.

Q. Do you remember who that person was?

A. He was the finance director. This was

geveral years ago.

Q. Cf the dealership thatr David Long wasz
managing?

A, Correct.

Q. Okay. We'll get back to that,.

Ia it possible that the person's name was
Jue Keezer? Does that ring a bell?

A. Yes, it is Joe. He was the finance
manager. MNow, I think he had a couple positions.

Joe wag kind of a five-seven, five-eight gentleman.
Yes, I think it'sg Joe.

Q. Iid you ever have any conversations with
David Long sepecifically regarding reimbursing any of
his employees? Did he ever mention that he was asked
to do it or if he hadn't done it?

A. We all -- this is -~ the discussion I

remember having with Dave, he was just tired. We

Tolt Frea: 800322
Facsimiie: 904.355.6152

] S 1609 Riverplace Tower
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just don't have this kind of money. We're getting
pounded all the time aboul geti money, get money, get
money. OQur cash flow is bad. He was frustrated.

My store was one of the more profitable
ones, sc cash flow was not as big a deal. Obviously
I -- but I thought from the beginning that we're all
going to get reimbursed for this money.

Q. Do you know what Long's relationship with
Vern Buchanan is now?

A, Y don't know. I haven't spoken to him in
gome time. The last I talked with him was maybe a
year agoe, two years ago.

Q. Are there any other of the partners that
you have a clear recollection of them acknowledging
that they reimbursed any of their emplovees for
contributions they made to Buchanan's campalgn?

A, Yas, Mr., -- I was in a partners meeting,
I was talking to Mr. Dennis Slater. I can’'t remember
what 1t was, pro formas, et cetera, and Mr. Buchanan
approached and said, Dennis, I‘ve pnot gotten your
check yet.

And he gaid, Boss, I'm hoping to take a
pass on it. He locked at him and smiled, Don't
worry, you know you'‘re going to get it back. He

tapped him on the shoulder and left.

Toll Free: 800.322
Facsimile: 804.3585.6152
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Mr. Josh Farid is wmy partner. We were
walking out of the hallway when Mr. Buchanan asked me
to ralse -- he told me -- I don't remember what day
it was, but that Friday was the end of guarter. And
he said to me, he says, Get somebody you trust and
get the monsy cut of the corporation.

He had asked me to get money, I told him,
I =maid, I thought vou said that I'm maxed out? I've
already given you that money. And he said, Well,
just get somebody you trust and run it through the
corporation.

Q. Do you have -- do you recall ever having
any conversations with this person Kevin Brodski?

A. Kevin -- with respect to specifics, no,
but Kevin Brodski was also, you know, he was one of
the more profitable dealerships. But we all talked.
I mean, the discussions that we had, it was a result
of repeated and numerous reguests for money. And
they were expressing disappointment of it, vou know,
but I did not have a specific talk with him, Kevin
Brodski.

BY MR. GOULD:

Q. Mr. Kazran, you used the term "at the end
of the guarter." Was this fiscal, financial guarter?
A, You know, it's a good guestion. To this

Toit Free: 800.322.
Facsimite: 904.355.6452

1609 Riverplace Tower
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1 day I don't know, but I know that Mr. Buchanan used

2 te say, I've got to report this money by this date,

3 and we got to have wore than the other candidate.

4 And that's what he said. This is the end
5 time, this is the end time. It's a reporting. The

3 first couple of times I thought that this was the end
7 for him, there's no more campaigning but, you know,

8 the following day, Well, we got another cone that

9 wae're starting.

i0 But whatever that is, I don't know if

11 it's fiscal year or quarters or whatever that is.

12 Q. pid Mr. Buchanan ever say "this 1s the

13 end of the gquartern?

14 A, Yes, ves.

15 0. Okay. Let's go back to the credit cards
18 you made contributions with. Was this vour personal
17 credit card or was it the company credit card?

18 A, It was the company’s credit card. There
is were a couple of times we attempted to contribube to
20 it, one time I know the credit card was maxed cut and
21 we weren't able to do that. But 811 of the

22 reimbursements were through the company with the

23 exception of the first time that he asked me and I

24 gave him the money out of my own pocket, which really
25 came out of my paycheck.

Toll Free: 800.322
Facsimile: 504.355.6152
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Q. Okay. MNow, going back to the time frame
when Mr. Buchanan was asking you to make these
contributions and asking you to get vour employees to
make contributicons, what was the business
relaticnship with Mr. Buchanan?

A. I have had a great relationship with
Mr. Buchanan up until June of '08. That's when I
discovered that he had taken some %800-or-so thousand
cut of the company without my consent of the
partneranip in Gwinnett. At the time the company was
not doing good. Him and I had a bad -- once I
discovered that that was the case, then our
relationship became aour,

Q. Okay. and I believe I read this
somewhere -- and you can correct me if I'm wrong ~-
the agreemsnt that you entered into with Mr. Buchanan
to buy an interest or Mr., Buchanan's interest in
Gwinnett, LLC, was in June of 20067

A, That's correct.

0. Now, as we've said, the Federal Rlection
Commission records show that a lot of contributions
were made by employees' relatives in June of 2006.
Did the contributions have any connection with your
business dealings?

A. That's the time that he had talked with

Tolt Free: 800.322
Facsimile: $04.355.6152
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1 me when we were walking in the hallway. The reason
2 vyou'll see a lot of contributions at that time is

3 that's when I think the corporate office wanted to

4 add another $10,000 of fee into the dealership, and I
5 didn't want to do that. 8o we just discuss it. I

& said, Let me just buy vou out. And I was supposed Lo
7 give him 308,000, I think, or 460,000, but I didn‘t
8 have the money at the time. 8o I =2ald I neseded to

g cut that down and do lowsry amounts and pay you on

10 payments,

1t That's when he told me, he said -- in

1z fact, that Tuesday before the end of the month on
13 that June, I bet you it's one of the close of time,
14 because he told me, he sald, Friday is the end and I
15 need you to raige -- I don't remember if it was 25-
16 or 850,000.

17 And he said, If you do that, then I'm

iB going to take care of that payment. So instead of
19 paying him all at once, he agreed to let me make
20 payments on his buyout portion, but I had to raise
21 that money.
22 If you go back and check, I bet vyou that
23 whatever that end of June i8, wmy agreement was in
24 June, I don't know what, but it's preobably going to
25 be towards the end of June, or mayvbe beginning, I'm

Tott Free: 800.322 N
Facsimile: 904,355.6152
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not sure, but I remember c¢learly that's when he asked
me ,

Q. And just for the record, as I said
before, this is based on information in the FEC
database, these contributions were reported as
received by the Buchanan canpaign committse on
June 28, 2004.

A. Correct.

Q. Ckay. That's your understanding that
that's the time frame in which vou had these
discussions with Mr. Buchanan about him not reguiring
vou to make these payments to hig -~

A, Correct. The way I can remember, I don't
know what the FEC report says, but the way I can
remember is while we were negotiating to buy him out
out of the CGwinnett Place Dodge, that's when he asked
me, he said, I will agree to take payments instead of
one lump sum, but you got to raise that money for me.
And when I teold him that I don't have it, he says,
Well, get somebody you trust and run it through the
corporation.

BY MR. SOVONICK:

Q. Can I ask you & gquestion. You said that

he instructed you to get people vou could trust.

A, Uh-huh.

Toil Free: 800.322 R
Facsimiie: 904,355.6152
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Q. What did you understand that tc mean?
AL When I told him that ~-- he gaid he wantes

more meney, I think he had assumed that I already
know what to do. And I said, You already told me I
can't give any woney. He says, Don't vou have
gomebody, like your bhrother or someone you trust that
you can get them to write a check for me? And I said
sure. That -~ and the date that we were walking out
of the hall ia when he said, Run it through the
corporation.

S0 my understanding was: Get someone you
can trust, have them write a perscnal check and
reimburse them,

Q. Well, what I'wm getting to is the trust
issue. Was it ever -- was he -- did Buchanan ever
instruct you or did he ever imply to yeou that what
this -- what wasg going on, what he wag asking vyou to
do was something that you should keep guiet or not
discuss?

A, After that day, I got it. T knew that
we're not supposed to be discussing this, that that's
-- there's =-- you have to know, I'm ignorant about
this stuff up to that point. I've never contributed
to any campaign. I don't kKknow what the laws and

procedures are,

Toii Free: 800.322
Facsimile; 904.355,6152
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I became very aware once we had a problem
at the Ford store. But Vern and I had a very, very
close relationship. And I think when he told ne
apout trust, I think he just assumed I know what I'm
suppogad to do.

BY MR. GOULD:

Q. You said something about a problem at the
Ford stoxe. Can you elaborate.
A, Yes. Well, the -- a couple of people in

the Ford store astarted to talk about this publicly.
And they, you know -- and they were upset at
something. And then later it escalated where then
the partners were talking about it. And ever since
that then, you know, things became very different.

Mr. Buchanan, to my knowledge, never
would go and talk to entry-level salespeople or all
that. ZIf it was a manager that had been with the
company for a long time, he would go and talk with
them. He would ask them for contribution, but he
would promise things, you know. He'd always have
gome sort of carrot out there, you know. A weekend
on my hoat or a promotion, things like that. He's
always selling.

I know that when he was at our

dealerships with our senior management, he'd always

Toll Free: 800.322 R
Farsimile: 904.355.6152
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tell them, you know, You guys stay with us. VYou're
going to do very good. You know, Sam, why don't you
maybe want to get the jet and bring them out and
we'll take them ocut and show them. Then right
afterwards, you know, You need tc go get money from
these people, you know. We need to raise money.

. You szaid "raise money.® Was it your

understanding it was forxr the campaign?

A, Campaign, absolutely.
Q. Going back to the Ford dealership, you
said that there was a problem with it. Do you recall

the names of any of the individuals who were going
public with the -~

A, I know Joe was one, but the day that I
was talking -- the Ford store, those two folks were
talking, it was the finance director, Joe, and
ancther person. They were just pissed. They =aid,
I'm not going to give him any more money. I need to
get that money up front.

And for the most part, I would gay the
vast majority of people, they didn't care, yvou know.
Their boss is telling them to write the check and
they'll do it as long as they get reimbursed. But I
would be willing to bet that as far ags -- I know for

certain that with respect to my dealerships, no one

Tol Free: 800.322 R
Facsimile: 904,355,6152
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1 would have extra 500 or a thousand dollars or two --
2 in my case is was $9,000 -- to contribute. ‘These
3 folks were just -- they're not in that -- they can't
4 do that.
5 Q. You said that Joe was talking to someone
6 else. Was that person a man or a woman?
7 A. He was -- no, the two people in the
8 office, they're both men, yes.
9 g, Do you recall the name of that other
10 person?
11 A. No, ¥ do not. I apologize. You know,
12 that was the only incident that I heard myself, but
13 there was -- after a while there was rumors
14 everywhere. In fact, I know that it got so bad that
15 Mr. John Tosch had an emergency meeting and says, you
18 know, in the event of poseible litigations that are
17 coming and challenges that we have, we're changing
18 cempany policies.
18 He wanted all the partners to get there
20 and discuss this to -- you know, he said he wants to
21 change gome rules of the company. And I know that we
22 discussed the lawsult in the partners meeting. I
23 can’t remember wien it was,
24 I'm trying to remember if it was in '07 i
25 or '06. I can’'t remembsr what the date was.

Toli Free: 800.322 I
Facsimile; 904,355.6152 ¢
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Q. The lawsuit, what lawsuit was that?
A Well, Mr. Tosch sent out a memo, and he

says, In light of all possible litigations, we are
changing some policies. And it was kind of an
important unexpected meeting that be wanted to talk

to everyone about what's going on.

Q. 2o it was basically an invitation to a
meeting?

A. Correct.

Q. Aud did this meeting take place?

A. ¥Yeg. 1 did not go to that meeting. I
had an arrangement with a manufacturer that ~-- those

days before that.

Q. Did anvone who attended the meeting tell
you what had happened at the meesting?

A. I know that Mark Ornstein had come by ~-
Mark is the company's attorney. He represented
various dealerships for various matters. And he had
-~ 1 guess my recollection is that he had come by and
told them -- he had told them that this guy is pilased
off, we need to be more careful. From now on we're
not hiring pecple that are -- have money problems.

He indicated that this guy had been fired

somewhere else for running his mouth and trying to

sue people. I don't know who he was referring to. I

Toit Free: 800322
Facsimiie: $04,355,6152
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wasn't there, but this is kind of a trickle-down
rUmor.

Q. Do you know who this person -- this guy
who was being referred to?

A, I'm not sure. At the time I was much
more focused on dealing with my own business affairs,
and I've never actively loocked or investigated or
learned more about this. In fact, guite to the
contrary, I always wanted to be as far away as
possible.

I wouldn't even be here if Josh, my
former partner, 4did not express to John Tosch how
frustrated he was with this campaign stuff and,
obviously, a phone call from you folks. This is not
the type of things that I like to do.

So you folks had called one of my
employees or gent him a letter, I don't know which
one it wag, and they were very scared. They said,
you know, they didn't even know who federal campaign
commission was. They just heard *federal® and they
got scared, go that's why I wanted teo make sure that
I cleared they had nothing to do with this.

2. Now we can go back on the record.

Mr. Kazran, you had mentioned a gentleman

by the name of Shelby Curtsinger. Remind me, which

Tolt Free: 820.222 I
Facsimile: 904.355.6152

S e— 1608 Riverplace Tower i
h b i} _{RE 1301 Riverplace Boulevarg
Jacksonvilie, FI. 32207

a1 Alexuagar Gallo Compror www asquiresolutions,com

FECO0234

11-7565_0058



10
11
iz
13
14
15
16
17
18

1¢g

21
22
23
24

25

Sam Kazran November &, 2008
CONFIDENTIAL
43
dealership was he associated with?
A. Curby was & partner in Venice Dodge and
Venice Nissan. Curby ias a store that they had -- I
think that's the one that they had paid cash -- I

can't remember if it was a GM or GSM that had spoken
to their palespeople and the lower level management
and they just give them cash to write the check for

Mr. Buchanan's campaign. I'n sorry, go ahead.

Q. You uged the term G8M or GM?
A, Yes, general sales managers, I apologize,
and general managers. They're senior management .

Typically speaking, the partners would have the
general managers who are their right-hand man, and
ocbvicusly they probably work together for some time.
And they're the ones who would help raise money and
run the company.

So, you know, in that particular instance
I know that there was a problem because they were too
open about it. I can't guite vecall, but I think
that's when one of the senlor managers had gone to a
meeting and said, We're raising money for Vern and
write me a check. B&And he was reimbursing them right
there and then. 2And this type of thing was happening
pretty often.

And again, as I said before, these are

Toll Free: 800.322
Facsimile: 904.355.6152
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regular folks. We're not involved in this type of
thing. It's no big deal. I mean, all along up to
the very last few months that Mr. Buchanan became
very aggressive and threatened me, I thought he just
doesn't want anybody to kmow that it's his own money.
He told we that if I use my own money it's not going
to look good, I've got to have other people, you
know, write me checks to show that -- yvou know.

He says, I know I've got my own money,
but it's just never going to look as geod. He even
used an example. Some other guy, he said, put his
own money in there but he didn't win because it was
not the people.

So that was my impression of why he
wanted to do all this stuff. As far as it being
illegal, I'm very confident no one knew that these
type of things are federal violations.

Q. Did you ever have any conversations with

Mr. Curtsinger about these contributions and the

reimbursements?
A, Specifically after that, no. As I said,
once these things -~ you know, there was a couple of

problews that blew up and they were all over the
media, the finance director in Sarasocta, Florida, I

know a couple at Venice Nissan. But once that

ol Free: 800322/
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happened, Vern -- I know he spoke with me, John Tosch

was also speaking, i1t kind of stopped. We cannot bs
doing it in this open manner,

I think Vern applied too much pressurs on
the partners, and it just -- vou know, when vour boss
tells vou you need to get this money for me, vyou just
goe get it, you know. And at any given time every
partner or general manager or general sales manager
is either hoping to get a promotion or a new
partnership and that was always leverage, so...

Q. At any of the partners meetings that you
attended, was there a discussion about these problems
about people talking about the reimbursements?

A, Yes. We -- you know, we kind of had off
record and on record talk. Mark Ornstein normally
would be the person who explains the wules., 0Off
racord, you know, with Shelby, I remember one time
him, me and a couple -- I want to say it was Steve
Silverio and Dennis. And Shelby was expressing --
because cash flow was really, really bad, we're not
going to be doing this, plus all the hsadaches and
problems with the store. He expressed he was pretty
much done with it

Steve Silveric was another guy that had a

talk with me, and he said -- I think he was one of

Tolt Free: 800,322
Facsimile: 904,355.6152
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the guys that gave Vern some mongy. I don't know hnow
much, but he told me, he says, I am not -- he says,
Vern has got plenty of money himself. If he wants to
give me the money upfront, then I'11 do it, but I'm
not advancing the money upfront anymore.
BY MR. SOVONICK:

Q. Yes, you said that during this
conversation that you remember with Curtsinger he
said that he's not going to be deing this anymore,
was he referring to reimbursing his emplovees?

A. Yes. We used to joke a lot about this
before the meetings, having coffee, vou know. I

remember the partner in Bowling Green from Mercedes

Benz being -- I can't remember what hisz name was.
Q. Is that in Kentucky?
A. Correct. Scott -- I don't know what his

name is, because it's been guite some time. That
dealership had several partners, but he said, So how
much are you guye gebtting hit for? You know, I got
hit for five grand last week or ten grand. HNumbers
like this. And we would just joke around about it.
But as I salid, I think this was kind of a
favor for Mr. Buchanan at first, but then nobody got
their money, and then pressure applied and, you know,

after a while everybody was just kind of fed wup with

voll Free: 80¢.322
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discussed a little bit, and that's the use of the
company c<redit card to make contributiomns. I khelieve
you told us that you made a contribution to a
committaee called Vern PAC with the company credit
card. Do you recall contributions to other political

committees where you used the credit card?

A. No. The only person I've ever donated
money to with -- is what Mr. Buchanan told me., Just
for his. I know het's been involved in several other

cnes. I don't know much of the detail. I know that
he was actively invelved with Senator Mel Martinsz.

I know he had several discussions about him helping
Senator Mel Martinez and that, you know, he said he's
going to be genator, I'wm going to be governor, but I
don't really know the details in that.

Q. And just so I'm clear on this, did
Mr. Buchanan tell vyou to use the credit card?

A, Himepelf, ves. Mr. Buchanan had direct
discussions with me every single time. He would have
someone to call. I don't know what discussions they
had, but they would gay, My. Buchanan told me that

vou would be sending a check. I want to make sure

Zam Kazran November 6, 2009
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47
it.
BY MR, GOULD:
q. Let me go back to something that we've

Tolt Free: 806.322 |
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you have the address. Have vyou sent it?

But he would call me directly and talk
with me. What he said to me with respect to the
credit card, he says, I want you to get the card --
whomever it was, the lady, I gave them my carxd
number, but Vern said fen grand.

There was another time that I give credit
card., Bhe called me and said the credit card wasn't
-~ the limit on it was maxed out at the time, but we
would just give this lady the credit card. I don't
know how, where they charged it for, but what he told
me, he said, Classify it as Vern's PAC.

Q. Can vou give me& -- to the best of your
recollection, how much of the Hyundal of North
Jacksonville Coumpany money was used for contributions
to Mr. Buchanan's 2006 campaign?

A Well, it wasn't just Hyundai of North
Jacksonville. It was other -- specifically Gwinnett
Place Dodge as well. What happens is we had a
centralized accounting with almost everything, the
payrocll, the insurance, et cetera, would go through
Hyundai. 8o Hyundal would pay, then the other store
would do an intercompany transfer.

Over all, I believe we were over

$100,000. I know that at one point when I was

Toll Free: 800.322
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talking with Mr. Tosch, I sent him an e-mail, had
some $80-something thousand did not include the
credit card and it did not include the money that I
wrote, which I never expected to get back. But very,
very close to 51C0,000 is what...

Q. Were there any samplovees at Gwinnett who
made the contributiong and then were reimbursed?

A Well, vVincent Sams and Josh were helpling
-~ and Gail Lephart, they worked for both the
dealerships. They had -- Gall was overseeing the
office there. Josh also would help me with that, and
80 did Vincent Sams. And, as you know, we don'‘t have
access to our records now with the receivership, but
I'm precty confident that it's close to 100,000. I
don't know how much the ones we gave you, sc there is
possibly two or three more names there.

If yvou folks give me -- I don't know if
vou guys keep track of the people that donate money
to -- 1f you have the names, I can read them and I
can share with you if I recognize any of them.

Q. Were there any of those partners that --
you had said before if you thought -- if you could
remember any other names that you would tell us.

A, Yes. Well, hare's a couple. I shared

with you the convergation Vern had with Dennis

1ol Free: 800.322 |
Facsimile: 904.355.6152

- - g g 1609 Riverplace Tower
E% EJ ERE 1301 Riverplace Boulevard
b Jacksonvilie, FL 32207

€0 iswander Guila Company www esquiresolutions.com

FECO0241

11-7565_0065
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Slater. I know the partner in Noxth Carolina,
Gruisko, I believe that's Jim, and I know that Jim
had spoken to someone, to another partner who shared
with me. He said, You know, Jim went out and paid
Vern, but he turned arcund and bought furniture for
himself.

Q. Can vou explain. He bought furniture for
himself with -- why don't vou explain that.

A, Yes. So after this, you know, the level
of intensity that went up, and when this -- these
things happened with Sarasota Ford and the managers
complaining, the contributions were -- Jim Gruisko
apparently, from my understanding, that he
contributed to the campaign and then went out and
bought furniture for himself for the company.

See, what happens ig Vern's a percentage
partner and the other partners are percentage. Well,
if you take $10,000 or 55,000 out of the company, his
shares are not going to be there too. But it's my
understanding that the money that was contributed to
the campaign, he paid for himself with his check and
then he went out and got the money out ¢f the company
and bought furniture with it.

I don't know what kind of furniture, all

that, I just overheard that's what Jim had done.

Toll Free: 8¢0.322
Facsimile: 904.355.6152

16098 Riverplace Tower
ES E I ERE 1301 Riverplace Boulevard
, Jacksonvilie, FL 32207

S8 Alesezder Gosth Gompany www.esquiresolutions.com

FECOQ242
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JdJosh Farid, how do you spell his last name?

A, It's F-a-r-i-d.

. Do you know his wife's name?

A, ¥es, it's A - t-e-f£-e-h,

Q. Do yvou know approximately when Josh
contributed?

A, Well, I know when we went back from the

pariners meeting in '06, but it's very possible that
he contributed later too. As I mentioned,

Mr. Buchanan freguently talked to me about this so,

vou know. .

<. Do you know 1if his wife contributed as
well?

A. Well, the check that they wrote, Josh was

very well aware because he knew Mr. Buchanan and
geveral discussions I had on the phone, Josh had besn
with me, so he knew that he was -- it was supposed to
be two checks.

Josh was very frustrated, and he sent out

an e-mail to Mr. John Tosch expressing he was very

mad at me when Myr. Buchanan -- when he took this
mopney out of the bank -~ not the campaign but several
hundred thousand dollars, we -- OUY COMpANY wWas

Sam Kazran November 6, 2009
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BY MR. SOVONICK:
Q. Mr. Kazran, I'm going to take vou back to

ESQUIRE

Toif Free: 800.322
Facsimile: 904.355.6152

&n hirxander 3adio Sompany

1609 Riverplace Tower
1301 Riverplace Bauevard
Jacksonville, FL 32207
www . esquiresolutions.com

FECD0243

11-7565_0067
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having cash problems. And Josh several times told
me, You need to go to Vern and ask to pay this money
back. We need it. And then John Tosch really made
Josh upset, he never was paid any of his...
Q. Just one other guestion about Josh, then
I'm done, Jack. Do you happen to know where he

lives? %What his home address is?

Al He lives in Jacksonville. I don‘t know.
He lives on Socuthside. I don't know his exact
address, but it's right -- Southside, Deexr Creek

area.
MR. SOVONICK: Okay, great.

BY MR. GOULD:

Q. If at a later time you recall his
address, will you please contact us?

A, Yag, of course. I just nave to call him.
He does not actively work with me anymore, but we...

Q. Ckay. Getting back to contributions made
by your employees, the FEC records show that you
contributed 34,600 to Vern Buchanan for Congress on
or about September 2, 2007. Was this contribution
made in connection with any of your business dealings
with Mr. Buchanan?

A, Correct. All of -+ every contribution

made to Mr. Vern Buchanan was not because we wanted

Toit Free: 500.322 R
Facsimile: 904.355.6152

- S e % o 1609 Riverplace Tower
EB U ERF 1301 Riverplace Boulevard
] Jacksonville, Fi. 32207

Kn Adsxander GaiinCampany

www gsquiressiutions.com

FECOO244

11-7565_0068
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to ~- I mean, the first check that I wrote, I had
azsumed that he wanted me -- you know, my senior
partner wants me to write a check, s0 I'm not going
to guestion it. But afterwards, every money that we
gave him, we had to ~-- we reimbursed out of the
company.

Q. What business dealings did you have going
on with Mr. Buchanan in that time period, which again
ig the end of 20077

A, Well, Mr. Buchanan had a first right of
refusal with me when the CGwinnett Place Dodge was a
dealership that was awarded to me by Chrysler
Corporation for free. But when I went to purchase
it, Mr. Buchanan sald that I have a first right of
refusal and I can't have it, so I was forced to give
him 51 percent. But then later when I wanted to buy
it, he says, You can pay me a million dollars, but in
lieu of doing payments, he wanted me to commit to
money to the campaign.

And that -- and the second time that he
was vunning, we were in the processg of buying the Kia
dealership. But, you know, I was a pretty good
partner, if you will, with Mr. Buchanan, so0 he always
~- he always said, I'm counting on you now. You're

the only one that can raise this kind of money. Make

Toit Free: 800,32z
Facsimile: 904.255.6152

1609 Riverplace Tower
ES i I ERE 1301 Riverplace Boulevard
E Jacksonvilie, FL 32207

an Alessadu Ghaito Compuny www.esqulresolutions. com

FECO0248

11-7565_0069
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There would be times that Mr. Buchanan
would call me in a week's time several times. I
mean, very aggressively too. I mean, I remenber
having two, three phone calls in a two, thres-day
period,

Now, 1f you guys go and check the close
of reporting, that guarterly reporting, you'll see
that, you know, at the beginning you get a small
amount, but then towards the end of it he would
always expect us Lo do more.

(FEC Exhibit 2 was marked for

identification.)

Q. Mr. Kazran, I'm going to hand vou a
document that has been marked for idantification
Exhibit 2. It is a five-page document and the first
page has a heading that says Confidential Settlement

Communication. Flease take a look at that document.

A, Yes, I rescognize this.
Q. Please tell us what this document is.
A. This document is an agreement batween me

and Mr. Vern Buchanan after I discovered that he had
embezzled money from the company. And the e-mail to
Josh had said he came in the picture, and prior to

that he hadn'‘t spoken to me,

Sam Kazran November &, 200%
CONFIDENTIAL
54
sure vou geb it. Make sure vou get it.

&0 Alesandsr (alla Comsany

Toi Free: 800.222 I
Facsimile: 904,355.6152

~ 1509 Riverplace Tower
Es KIERE 1301 fiverplace Soulevard
Jacksonville, FL 32207

www,esquiresshutions.com

FECO0246

11-7565_0070
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And just to make a long story short, he
agreed to pay me back the one and a half million
dollars that was a result of the damage that was
caused to the company from 8- or #300,000 of money he
had taken out plus the payments that I had made to
him. Plus at the time I did not want to have any
more partnership with him. And I wanted him to buy
out the partnership from the Kia store. 8¢ he agreed
to pay me £2.9 million. This was shortly -- this was
right before the election.

But I decided not to go through this,

2.% million, and I'm glad you brought this up because
I want to put on record at no time I ever acted to
financially benefit from this. In fact, quite the
contrary, I've been doing my best to avoid this.

But Mx. Buchanan told wme that he will pay
the money that he owes, and he will buy out his
pertion of the company and we were going to split the
company. He signed the contract, and this is what he
wanted me to do.

Q. Mr. Kazran, will you turn to the last
page of Exhibit No. 2, the signature lines.

A, Yes.

Q. Do you recognize the signature of -- tell

me which signatures you recognize.

toll Free: 800,322
Facsimite: 804.355.6152

160% Riverplace Tower
Eg {JIR E 1301 Riverplace Boulevard
b A A4 Jacksonville, FL 32207

st Aloxwodsr Gollo Compny www. asquiresolutions.com

FECOO247
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A, It's My. Vern Buchanan's signature and
Mr. John Tosch.
0. Bnd how 1s it that you recognize these
signatures?
A, ¥ have seen these signatures several

times. Mr. Buchanan and T have had several contracts
together. IT'm confident that's his. Plus this
document came from their attorneyvs, and I have an
e-mail that says Mr. Buchanan signed the documents.
We need Mr. Kazran to sign so that we can proceed
with Ffunding.

Q. Mr. Kazran, Exhibit 2, dces this appear
te be a true and correct copy ¢f the Confidential
Settlement Communicaticon that was given to you by

My, Buchanan's attorney?

AL Correct.
Q. Do you know who prepared this document?
A, Yeg, Mr. Vern Buchanan's attorneys, their

name is Lindsll & Farscn and Mr. Mike Lindell.

Q. Was Mr. Buchanan present during the
gsettlement negotiations?

A, I had spoken to him several times on the
phone. We did discuss on a conference call this
agreement and the deollar amounts of it. Most of ocur

communications were on the phone,

Facsimile: 904.355.6152

v o g 1609 Rivarptace Towar
ES i ’ ERE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonville, FL 32207

an Alexander Gubla Compuny www, aesgulresofutions.com

FECO0248

11-7565_0072
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Q. Was this agreement important to you?
A. Yes. This agreement would have saved my

company and almost 500 employees that were working.
I was very, very much in nesed of this monevy.

Q. Okay. Mr, Kazran, I would like vou to
turn to page 4 of Exhibit No. 2, and I want to draw
your attention to what appears to be paragraph No.
i2.

A, Okay.

Q. For the record, paragraph 12 gays:
Further conditions to the disbursement of the escrow
amount are as follows: Subparagraph A, Kazran's
axecution of the affidavit attached heveto as Exhibit
A,

And you had seen this paragraph in this
agreement?

A. Yes, but that was -- I thought the
affidavit that they're talking about -~ and, in fact,

there should be an affidavit that descoribed the

schedules of the contract. Bubt the reason I chose
not to sign this contract was because... I'm sorry.
I apologize. I didn't mean to talk over you.

(FEC BExhibit 3 was marked for
identification.)

O, Would you mark this as Exhibit 3.

Toll Free: 800.322. R
Facsimile: 904.355.6152

1609 Riverplace Tower
% ‘E}ERE 1301 Riverplace Boulevard
ol e Jacksonvilie, FL 32207

an Ajexander Galle Compsny VW esquiresglutiens com
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Mr. Kazran, I'm handing to you a document
that has been marked for identification as Exhibit
No. 3. It is a two-page document. The heading of
the document ia, it save Affidavit of Sam Kazran,
a/k/a and it has a different spelling of your last
name.

A, Correct.

Q. and at the bottom of this document,
Exhibit No. 3, the word Exhibilt A. Would vyou take a
moment toe losok at this document.

A. Yes. Yes, I remember this.

0. Okay. This Exhibit No. 3 youtve seen

this before?

A, Yes.

Q. Iz this the affidavit that is referred to
in Exhibit No. 2 with the Confidential Ssttlement
Communication?

A No, this was an affidavit that
Mr. Buchanan did not want to talk, in fact --

Q. Hold en. Mr. Kazran, maybe I'm all wrong
about thim. This talks aboutb the attachment --

A, This right here.

Q. Right. Which is ~-

A, Thig affidavit. I'1l1 show it to you.

Q. Well, I'm just telling vou, Mr. Kasran,

Toi Free: £00.322 0
Facsimile: 904.355.6152

1609 Riverpiace Tower
gag % E‘J"E'R:F 1301 Riverplace Boulevard
i L N A e Jacksonville, FL 32207
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execution of the affidavit attached hereto as Exhibit
2, and this document at the very bottom says Exhibit
A. I just want to know --

A, Correct.

Q. My assumption that this Exhibit A and
that Exhibit & ~-

A Yes., HNo, I apologize.

Q. No, no, please. If I'm wrong about that,

yvou know, tell me.

A, I'm telling you what happened is they
tried -- this exhibit was...
2. Mr. Kazran, I previously asked vou

gquestions about Exhibit No. 3, the affidavit of Sam
Kazran that at the bottom of that exhibit is the
words "Exhibic A" typed on it. And my gquestion, I
believe, was: Is this document, Exhibit &, is this
the Exhibit A that is referred to in the Confidential
Settlement Communication which we have marked for
identification as Exhibit 37

A Yes. Sorry about that. The A and the 3
confused me. This l1ls the affidavit that Mr. Buchanan
wanted me to sign, and it was going to be a condition
of this contract except they never brought it up with
me until afterwards. Initially, I had thought that,

you know, normally when you do a contract there are

Tolt Free: 8c0.322 N
Facsimite: 304,355.6152

- -~ 1609 Riverplace Tower
E 5 L :ER E-{ 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonville, FL 32207

an Alexander Galls Campany wivw.esquiresolutions.com
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exhibits thers, but after Mr. Buchanan signed this he
called me a couple of hours later and he saild,
Congratulations., He asked me to come to Sarasota and
meet him.

When I went there, he had teld me his
attorney had prepared this affidavit and he wanted me
to sign it. And I was so desperate to save my
company that I would probably have signed it had it
not been because of my wife and my attorney, who my
attorney said, Sam, this is a bad person. Itm
surprised that he would go to this extent. and I
knew exactly why he did that. He knew how desperate
I was, and he wanted to use that opportunity to get
that.

But this affidavit basically wanted me to
gay that Vern had nc idea about this and that I'm the
one who did all of it, which is absclutely incorrect.

Q. When you say “about this," what are vou
referring to?

A, The campaign contributions. He wanted me
to zmay that Vern had nothing to do with campaign
contributions. When I said no to them, Mr. John
Tosch said, Sam, you want this money? You have five
minutes to sign this contract -- Lo sign this

affidavit or the contract is not going to go through.

Tall Free: 800,322 I
Facsimiie: 904.355.8152

1609 Riverplece Tower
E—ag S UERE 1301 Riverplace Boulevard
lacksonville, FL 32207

26 Alezasder Gulio Company www asguiresolitions.com

FEC00252
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Q. Let me go through szome of this affidavit,
First of all, who gave this document, this affidavit
to you?

A. My attorney. This was sent ~- this was
prepared by Mr. Vern Buchanan‘s attorneys and sent to
our attorneys.

Q. Boes this document which we have marked
for identification as Exhibit No. 3, does this appear
to you to be a true and correct copy of the affidavit
that you had just told us about?

AL Correct,

o8 D2id Mrx. Buchanan discuss this affidavit

with you?

A. Absolutely.

Q. When wasz that?

A. This was right after he signed the
contract, he asked we to wmeet him in Sarascota. I
did. 2Andé he said, I need a favor. I need vou to
sign this affidavit. He mentioned that there's so

much heat and lawsuits going on that he did not want
any more of this.

You know, I wag so excited to gave the
company, I sald, Sure. But when I read it, I became
very uncomfortable. And I wanted to be honest, I

gaid, Lock, Vern, you know, I've never wanted to

Toll Free: £800.322 I
Facsimila: 204.355 6152

—~ . R 1609 Riverplace Tower
ES UERE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonville, FL 32207

sn Alessnder Galio Corageny

www . esguiresoiutions.com
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bring this up. You want me to sign something that's
fine, but I can't be lying and putting myvself in a
spot. So when I said no to him, he was, Okay, no
problem, we'll talk about that. And then he began
talking to me about how he's going to be the governor
and I shouldn't be this -- I don‘t want him to be
against me but on my side.

But the following day Mr. John Tosch told
me he was frustrated, very frustrated with me when I
told him I can't sign this. Mr. John Tosch told me,
Sam, you got five minutes to sign this document or
the deal is off. 2and when he said that, I became
frustrated, and I sald, That's fine. We're going to
go to court,

And I want to put on record here I was
very, very tempted -- this was just before his
glection -- to go public with this, but I did not do
it. My wife prevented me from doing so but thig ~--
by not signing this, I lost my company. Aand I'm very
frustrated about it because this has nothing to do

with the cther, absolutely nothing to do with the

other.

Q. When vou say "nothing to do with the
other, " what do you nean?

A, The contract. What -~ this money that he

7ol Frae: 800322
Facsimile; 504.355.6152

- 1609 Riverplace Tower
ES E E ERE 1301 Riverplace Boulevard
. Jacksonville, FL 32207

as Aasander Galia Compeny www esgulresolutions.com
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is going to pay was money he took ocut. Now, there
are two sets, the campaign contributions and the
contract that he signed to buy out my shares and his
shares had absclutely nothing toe do with each other,
but he made it a condition afterwards and he did --
if I did not sign the affidavit, to blame everything
on me, then there would be no agreement and contract
to purchase out the dealership and give me back the
monay .

Q. Lat me just ask a question for
clarification. You said that there was two
categories of money. Wasg this agreement intended to
gilve back money to the company that the company had
spent reimbursing employees and others to make

contributions?

A, This contract, the one that -- it's for
$2.9% million?

<. Which is Exhibit...

A, It's Exhibit 2. ©No, this has nothing to
do with the other one. Up to the point --

0. The “other one® heing?

A, The affidavit.

I have never asked or brought this up
with Mr. Buchanan. He's the one who atarted it.

Ha's the one who filed the lawsuilt, otherwise I would

Toit Free: 800.32z
Facsimile: 904.355.6152

- 1609 Riverplace Tower
F 5 a ! IRE 1301 Riverpiace Beulevard
e Jacksonvitle, FL 32207

an alexsnder Gallo Compsny www . esquiresolutions.com
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have never filed a lawsuit against him. He's the one
that brought this up, otherwise I wouldn't -- vyou
know I've been trying to aveid you folks for some
time.

The agreement that I made with him on
this is exactly the dollar amountg, not a penny more
than what he cost the company. And I have receipts.
That's sales tax, health coverage and the money that
he took out of the bank account. I have -~ I know
that I've had so many people have attempted to get
their hands on this. I've been offered to have
complete immunity if I go public, 1f I give him this.

I've had cffers to go public and they
would not mention my name. And I know that this -- I
know what he did was wrong. He thought that because
I'm so desgperate I'm going to sign thisg. And I know
that the conseguences was so bad, but he's just not a
good person.

I could not see -- I mean, I was tempted.
I was tempted to sign and get him off; I would have
done anything to save my company, but I didnt't. 2And
after they backed us ocut, I wanted to destroy him by
going public and showing this. And my wife prevented
me from doing it.

And you're the only other person that

Toit Frea: 200.322 [N
Facsimite: 904,355, 6152

1609 Riverpiace Tower
E—d S a l IR Eﬂd 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonville, FL 32207
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I've shared this with. although it's very tempting
to expose him because he's not the perscon that he
salid he is.

Q2. So, Mr, Kazran, then why have you given
us the information? Why have you cooperated with the
FEC by answering subpoenas and appearing here at the
deposition?

A. Two reasons. It's not about money. The
money part of it was gong a long time ago. I wanted
to make sure my employees are not harmed, and I
wanted to make sure that Vern Buchanan has several
times discussed -- he doesn’'t come out and say, I'm
going to get you, but he makes comments, Look, I'm
going to bae the governcr some day. You want me to be
on your gide. I'm the only gerson that can help vyou.

And he's also said, And you dontt want to
be in litigation with me. I knew tfhat I would crsate
an enemy. And just shortly after this, he started to
-~ he sued my wife for this. And that's -- and at
that time I decided that, Loogk, I don't care about
the money. I'm not doing this to get money ocut of
him. I've had several opportunitiss and I have not.
I'm doing this bacause it's the right thing to do.
I'm doing this because I want Mr. Buchanan to be seen

as he is and not anything else, so...

Toll Free: 800.322)
Facslmile: 904.3585.6152

1609 Riverpiace Tower
E %: S a ; R E: 1301 Riverpiace Boulevard
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Q. Mr. Kazran, referring vyou back to Exhibit

No. 3, which iz titled the RAffidavit of Sam Kazran,
drawing youy attention to paragraph No. 4 which
states: During the courge of tense and somewhatl
hogtile negotiations between my lawyvers and me and
reprezentativaes for My. Buchanan, I advized a
representative of Mr. Buchanan that one or more of
the dealerships of which I was in operational control
had reimbursed certain individuals who had
contributed to the Buchanan for Congress campaign.

Mr. Kazran, when 4id the tense and
somewhat hoestile negotiations take place?

A, That's an inaccurate statement. I never
had a hoszstile...I have been -- I've been frustrated,
but I've never keen hostile to them., And this
paragraph is far from the tyuth. Josh Farid sent out

arnn e-mail to Jobn Tosch because he wanted me and Vern

Buchanan -- he wanted me to tell Vern Buchanan to put
this money back in the company. Thig was almost
$1060,000.

And I sent out an e-mall to John Tosch
when he made a comment that, you know, your company
is going to -- the cookie 18 going to crumble and
wa're going to take it over if vou don‘t work with

uz. And I sent him an £-mall and I said, vou know,

Toil Free: 800.222 N
Facsimile: 904.355.6152

1609 Riverplace Tower
E:g S E { }jﬁ E«g 1303 Riverplace Boulevard
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You're a dirt bag. I've done go much £o0r vou guys,
and I'm not even asking for anyvihing other than give
me back the money which you've taksn business which
is going to go for payroll. That has been the only
discussion. I don't find that to be hostile.

And he tried to make it scund like he had
nothing to do with this. This is far from the truth.

O When you say he said he wanted it to

sound like he had nothing to do with it --

A. That's what I'm talking about.
2. Who arve you rveferving to?
A Mr. Vern Buchanan. Mr. Vern Buchanan.

He has been involved all along. Nothing geoes on in
that company without his knowledge.

3. In paragragh 4 it says: I advised a
representabive of Buchanan that ons or move of the
dealerships of which I was in operational control,
had reimbursed certain individuals who had
contributed to the Buchanan for Congress campaign.

Who is the representative that vou wers
referring to?

A I don't know what he's talking about.

The only thing ~- I sent out an e-mail to Jchn Tosch,
told him that if this meney could go towards payroll,

but this -- this is why I wanted vou folks to grab

Toli Free: 800,322
Facsimile: 904,355.6152

. 1609 Riverplace Tower
Eg 1; ! ERE 1301 Riverpiace Boulevard
L\ 7 Jacksonville, FL 32207
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that e-mail because it will clearly show -- this
thing was not something that he knew right then and
there. This is something that has been ongoing for
several years.

Q. Okay. Well, I didn’t mean to imply that
yvou wrote this affidsvit. VYou've already told us
that someone else wrote it.

A. Correct, ves.

0. But this affidavit says that one or mors
of the dealexrships. At the time that thisz was
occurring when they were asking you to sign this
dealerships -- to sign this affidavit, which
dealerships were you operatiocnal -- did you have
operational control of?

A, I had -- the ones that Mr. Buchanan and I
were involved were Premier Dodge, Kia of The Avenues,
Kia on Atlantic. And I had already purchased in
2608, I had already finished making the payments for
Hyundai of Horth Jacksonville.

MR. SOVONICK: What about the dealership
in Georgia?
THE WITNESS: Gwinnett Place is Premierx

Dodge, Gwinneti, LLC.

MR, SOVONICK: That’'s the one you had

operational control of?

Tot Free: 800,222
Facsimile: 904.355.6152

1609 Riverplace Tower
ES g l ERE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonvifie, FL 32207
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THE WITNESS: Corvrecth.
BY MR. GQOULD:

Q. Mr. Kazran, going back to the affidavit,
at that tims period did vyou have a list of the
individuals who had contributed and were reimbursed
for contributions?

A, The e-mail that I sent John Tosch, I sent
him the check -~ I gaid, This is the dellar amcunts
that you guvs took that L'm suppossed to get back.
Remember, this is the cawmpaign money. Mr. Buchanan
was supposed to put back the money he took out of the
company.

And I sent out the checks to show him the

money that Vern got, And I can't remember when that

was. And I don't remember specifically which ones,
but...
Q. You sent a copy of the actual checks?
Al Correct, the checks that we wrote Lo

Mr, Buchanan's campaign. And I basically said, Look,
we need this money back in the company to operate.
Q. And that was in an e-mail, an attachment

to an e-mail?

Al Yes, that's correct.
<. That you sent to Mr. Tosch?
A, Correct. This is why I wanted vou guys

tol Free: 800.322 I
Facsimile: 804.355.6152

15609 Riverplace Tower
ES E ; ERE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonville, FL 32207
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tc sees this,

MHE. SOVONICK: This is the e-mail that
you already told us that yvou had saved on the
compubter?

THE WITNESS: Clorrech.

ME. BOVONICK: At vour Kia ocffice?

THE WITNEESS: Correct,

0. Urawing vour attantion back to the
affidavit, paragraph 5 states: Before September
2008, neither I pnor to my knowledge any other person
who had ever advised Buchanan or any of his
representatives had any information that one or both
of the dealerships referved to in paragraph 1
reimbursed certain individuals for contributions made
to the Vernon ¢. Buchanan for Congress campaign,

Is that a correct statemant?

&, That is an absclute lie. Mr. Varn
Buchanan -~ well, let's put it this way. I'm
surprised that they're putting that in there, because
not only he's had personal talks with me, Iive had
Josh Farid has heard hiwm, Gail Lephart on the phone
has heard him. All these partners know. For them Lo
put this in this affidavit, I find that to be
ridiculous that he says no one had information.

I would invite you to check my phons

Yot Frea: 500,322
Facsimile: 904.355.6152

g 1609 Riverplace Tower
i g QEJERF 1301 Riverplace Boulevard
oo BLP B BB Jacksonville, FL 32207
» Alexaodar Golto Campsny viww.esguiresolutions.com
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recorda. You'll sse it's always congruent with the
dates that they closed the campaign guarter, whatever
you call it. You'll see a f=w days before that, it

starts, the phone calls increase from Mr. Buchanan to

me .

Q. Mr., Kazrvan, you remember you are under
aath

A. Yeg.

Q. s it your sworn festimony that

My . Buchanan was aware of these reimbursed
contributions?

A. Of course. Absolutely.

Q. And please state how he was made aware of

the reimbursed contributions tc his campaign.

&, How he was made aware?

. Yes.

A, Well, he knew it when we were reimbursing
nhim. As far ss this what he says in the affidavit,
we never had a hostile -- the only thing that ¥ did

was send him an e-mail with copies of checks to get
money back.

And other than that, he's had a talk with
me after Josh Farid had sent, and he said, Sam, you
know what I'm going through right now. This is not

:

the kind of thing I want to do. We'll work this out.

cu Atessuder Gullu Cuaipany

Toli Free: 840.322
Facsimila: 204,35%,6152
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Pon'‘t worry about it. I've had numercus discuasions
with him. For him to come and say that he had no
knowledge of it im. ..

MR. SOVONICK: Mr. Kazran, going back to
the previous testimony that you've mads today,
isn't 1t true that you were initially approached
by Mr. Buchanan who instructed you --

THE WITNESS: Every time.

MR, SOVONICK: -~ to reiwmburse your
employees with the company money and
contribute to his campaign?

THE WITNESS: Right. He said get
somebody you trust, run it through the
corporation. And Josh Farid was present there.

Bui, vou know, wiat I would really like
for you Eolks to do, I'm sure that probably mine
was more bacauge my store was more profitable,
but you guys should go and look at the rest of
those dealerships and lock at the campaign

contributions, and vou'll find very similar
¥

stories.
Q. Mr. Kazran, you sald that you had
conversations with Myr. Buchanan. Have you had any

conversations with him regarding all the news that

had been cowming ocut regarding the campaign

Toll Free: 800322
Facsimile: 904.355.6152

’ ~y 1609 Riverpiace Tower
E % Ej— E RE 1301 Riverplace Boulevard
LN Jacksonville, FL 32207
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He told me,

Derson

Az wuch as

do so.

me,

Sarasota.

there.

conbtributions and reimbursements?

one conversation

The last time that I talked with him was
aftery I did not zign this affidavit.
Sam, you know I'm in this heated race.
vary nervous. He saild, I‘m

Towards the end he was
going to help you.
You know all these things that are going on,
these Democrats trving to ruin my name and
reputatb ion.
want to do this?
And I

that*s been --

or columnists,
He was very,
coming out anymors.
He --
at about the same time,
which was later dismissed,
one purpoese only,
filing anvthing that would damags his name in
And later the judge dismissed it and smaid
the venue here iz in Sarvasocta.

But he's very concernsd about this,

73

I've already signed the contract.

all

I've been very geood te you. Why do you

said, Vern, I've never been a

I teld nim, I said, You know,

¥

liked to go to these newspaper companies

I've never done iif. I don't intend to

very concerned about his name
while he was signing this contract,
he filed a lawsuit against
in Duval County for

and that's to prevent me from sver

You'lve got to go back

I'm honestly surprised that he would maks

ESQUIRE

ai Alezander Golio Comyany

Toll Free: BR0.322
Facshmitle: 304.355,6152

1609 Riverplace Tower
1301 Riverplace Boulevard

Jacksonville, FL 32207
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commentg ag 1f he's unaware of all thiz. Ag I sgaid,
and I don't know, I may get mygelf in trouble for
gsaying this. I was so desperate I would have signed
it had it not been because of my wife.

I wanted to save my company, and he saw
an copportunity, somecne who's very desperate who
would do anything. And when this did not go through,
he became very defensive,

I know he's attempted te sue me, He's
told me that he’'s very powerful, and I don't want to
be against him. He has partnered up with Bank of
America to take the company away several, several
times. And all along he wants, he wants me to give
him a release and not mention anyihing.

¥ow, 1 have never used thie against him,
Mot conly this is the procf, as much as I'd like to,
as much as he deserves it, I've never gone public
with this information. And I wouldn't be gitting
talking to you folks -~ as you know, I've done wmy
best to run away from averyboedy, but I'm here because
it's time for Mr. Buchanan to stop threatening
people.

I'm nobt doing this for money. I'm not
going to go after him for this money or what -- I've

already written that off. And I want to put on

1ol Free: 800.322
Facsimile: 904.355.6152

g g g 16609 Riverplace Tower
EA% U ‘EE% E; 1301 Riverplace Boulevard
L. B Jacksonville, FL 32207

st Alexender afto Lampary
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1 record this is not for money. This is just Lo come

2 out and tell the truth.

3 And I know that this might create

4 problems for me. You folks have been very clear that
5 this is not a -- this is not legal. I choase myself

4 not to have an attormey. I chose to provide vou-all
7 this information because it's just time for evervbody
8 to know who #Mr. Buchagan is.

g And I guarantee vou 1f vyou oo cut and

10 search the cthers, vou'll see so much of this going
11 on. I don't know if it's of this magnitude, but

1z you'lll find that evarybody's story is more like me

13 and not his.

14 Q. Mr. Kazran, vou said that vou had

15 conversations with My, Buchanan regarding these

16 reimbursed contributions and the affidavit that he

17 wanted you to sign but you didn't sign. Tell me,

18 were all thase convergations in person?

18 A, I‘ve had conversations in perscn and I['ve
20 had conversgaticons through the phone. In fact, I

21 provided you a couple voice mails that he had left
22 me. The first voice mail that he had left was the
23 first time that bhe had learned ahout Josh'ls s-mail

24 that expressed how disappointed he was of this. And
25 he popped out of the blue after three months or gso of

Yol Free: 500.322 IR
Facsimile: 904.355.6152

—y 1603 Rivernisce Towar
E S a ‘ Eg E..; 1301 Riverpiace Boulevard
I 4 EA R Jacksonville, FL 32207
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1 not speaking to me and several discussions. Now, you
2 got cne oy two of thosge voice mails, but he wanted to
3 make very cleary that I'm going to have serious

4 problems 1f I procesad.

5 I think in that voice mall it savs

6 technically you're the one who's got problems or

0 liabilities or something of that nature. But

8 simultanscusly, he's a politician; he uses his words
2] very carefully. He wanted to make me go away, if you
10 will. Bnd he was willing te pay for it too as long
i1 as I signed the affidavit. And afteyr I didan't, he's
12 making good on his threats.

13 That voice mall was ~- the first one was
14 hefore this contract was signed, and then the next

15 ong, I'm not sure if it was during or afterwards.

16 But he ~- the content of the message wasg: I'm not

17 worried about the election. I'wm going te win it

18 anyway. You probably don't know if, but vou got the
i3 one who's got problems, but I°'d really like to work
20 it out. That message was left in my voice wmail lLate
21 at night.

22 If vou know Mr. Buchanan, you can have

23 him listen to that. Anyone that knows him will know
24 that voice is not like Mr. Buchananfs, very nervous.
25 He's normally very confident, and he carries himself

tol free: 800.322 0
Facsimile: 904,355.6152

g e - 164% Rivernlace Tower
EAS E i ERE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonville, FL 32207

a Adensmder Gully Sompaxs www, esguiresolutions.com

FECCO268

11-7565_0092



e

of

(o2

[

~3

i4

15

1&

17

i8

18

20

21

Sam Kazran Novembey &, 4009

CONFIDENTIAL
77

very well, so...

Q. You said that the voice m=ssage was left
on your phone?

A. Correch.

Q. What phone is that?

Al I had & -- I had an Apple phone and a

palm pilot. &nd after he left the message, I had
transferred it to wmy Apple phone and then after that
I downleoaded all that in my computer and voice
recorder.,

Q. Take me through the steps that you 4id.
You had a volice message on your phone?

A, Correct.

2. And how did you get that message to the
voice recorder?

A. Okay. I had the phone play. In other
words, I had the two phones right next to sach other,
and I turned one on and the speakerphone on one and
just put it on the other one and let it record.

MR, SOVONICK: You used a recording
function on the other phone?

THE WITWESS: Correct, correct., I'm not
very savvy with those electronics.

o. Okay. And then what did you do with the

recording on the second phone?

Toli Eree: 800.322 N
Facsimile: 904.355.6152

. 1609 Riverpisce Tower
g..g S % ERE 1301 Riverplace Boulevarsd
Jacksonville, FL 32207
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1 A, Ckay. I put that ~- I mean, I asked wmy

2 assiatant to download -- ahe pericdically downloads

3 all my information from my phone onto my computer.

4 And with Apple phone, all you have to de ls synch it
5 and it dumps evervthing in there. and that wag --

& the voice mail, that's ancother reason you folks want
7 my computer, that was on the old phone. IiL was

8 transferred from the old phone. You have some static
9 and all that. I think while I was recording it

10 gomebody called me and it had all that.

11 Q. Mr. Kazran, pursuant to the subpoena for
1z regords that the Commission issued to you on or about
13 uguet 18, 2009, you provided to the FEC a digital

14 voice recorder. We have that with us, and I want to
15 ask you just to make surs, is this the original -- is
18 thig the digital voice recorder that you provided to
17 Mr. Sovonick and myself?

18 AL Correct.

18 0. okay.

20 A, It also has scome of wmy pevsonal
21 recordings on there as well.

22 Q. We don't want to know anything about the
23 personal recordings.

24 A, I underatand.

25 Q. Mr. Kazran, since this ig your digital

Toll Free: 800.322
Facsimile: 904.355,6132

i = 1609 fiverplace Tower
E S {j ERE 1301 Riverpiace Boulavard
. Jacksonville, Fi. 32207
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volce recorvder, can you play for us the voice
mesgages that Mr. Buchanan left on vour phone.

A, Correct. Sure.

Q. My. Kazvan, can you please operate this
volce digital device so that we can hear the voice
message that Mr. Buchanan left on your phone.

b, Sure.

2, Mr. Kazran, vyou 2aid vou had two

recordings of that conversation?

A, Correct.

Q. Cne that had a lot of static on it?

A, Correct.

. Would you play for us the one -~-

A, Yes. When I was recording it, somebody

called me and it had that static.
Q. Then what d4id you do?
AL I just rerecorded it, and there was no

one calling me so it's a bit more clear.

(Playing recording: *Sam, Vern. Sorry I

didn't get your message, but, Sam, Mike Lindell
teld me the other day that you're going to sue
us or threatening toe sue use. All that we'lwre
trying to do is in the event vyou go through

chapter 11 or unfortunately, hopefully not, but

if something happens, we sell the store, theyire

ESQUIRE

on Alexsaicr Gallo Uampany

Toit Free: 800.322 R
Pacsimite: 904,355.6152
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recommending to protect our interests. AaAnd I

want to resolve it, work it cut.

"I can't put -~ I put twoe and a half
million in cash -- nobody has done that for vyou
ever -- this year in the business. I trust that
you -~ that everything is going to be great.

"and the bottom line, I understand peocple
have problems, have challenges but, you know,
this should be something we should be able to
work out. We're willing to save what we got and
work with you. But I think the threatening of
the political stuff and all that, you got more
liability than you know if you start telling
people that you reimbursed people, because
technically you have that liability.

"511 T told you, and I've always made it
clear is that you can‘t veimburse people.
They've got to give it under their free will.
You know that. At 12, 18 points, we're going to
win the election anyway.

"But the bottom line is I think I've been
your best friend, best asset. I heard the other
day too that the banks were not shipping cars to
Kia, and so that rumor is out there. And again,

welre just trying to protact our interest and do

Toil Free: 500322 R
Facsimile: 504.355.6152

g 1609 Riverplace Towar
ES L ERE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonvilie, FL 32207

kD Aleanndnr Gatio Sompany

www. esquiresolitions. com

FECDO272

11-7565_0096



o

10
i1
iz
13
i4
15
16
17
ig
15
20
21
22
23

24

Sam Kazran November 5, 2009
CONFIDENTIAL

81
what's right for us and ideally for vou.

"and I think that it would be a good idea
if we tried to figure ocut how to work togsether.
Get a good lawyer and get what you want, but get
a good lawyery in Tampa. Mike iz a very
honorable person, Mike Lindell. 2&nd let us sit
down and work together and work this ocut where
it's in everybody's best interest.

"I've been through situations and
lawsuits before, for 30 yvears being in business,
and I can tell you at the end of the dayv the
only ones that win ls the lawyers.

"So again, nothing persconal. You know, I
feel bad that it’s come te this, but the lawyer,
Mike Lindell could not recommend to John Tosch
me putting in two milillion unsecured on the first
deal with you on & signature and pub another two
miliion in in a couple three days without
knowing the extent of the whole exposure.

Nobody in their right mind would do that, you
know, would look at it, a bank, and not know
that you put two million in there and somehow
onge it gets in bankruptecy and we're back in the
same position we're in right now.

"So again, I've trusted vou. We've had a

Toll Free: 800.322
Facsimile: 904,355.6152

- o ng 1609 Riverplace Tower
EA S i] ERE 1301 Riverplace Boulevard
¢ - Jacksonvitie, FL 32207
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1 great relationship. I never give people money,
2 like I gave vou two and a half million

3 ungecured. I did that based on your reputation,
4 based on the relationship. We've had a

5 successful relationship in the past.

& *T feel bad, I really do, in terms of us
7 having to protect our interests, but again, we

] can stay that., Nonissue. I think it's

2 important that we sit down and work together and
10 work this out. Give me a buzz. Thanks.®

i1 . Mr. Kazran, you've said that this ig a

12 voice message from Mr. Vernon Buchanan. How do you
13 know itfs his voice?

14 A. I'm very familiar with Mr. Vern

15 Buchanan's voice. Plus at the beginning of the voice
ié mail he says: Sam, it's Vern. But anyone that knows
17 Mr. Buchanan will tell you that's hig voice. I'm

18 confident that's him.

19 And he had left that voice mail because I
29 was incredibly frustrated. While we were negotiating
21 thig contract, to trick me and protect himself, he

22 committed that we would go through with this deal,
23 but then he filed a suit in Jacksonville. And he

24 called right back after that and says: Oh, don't
25 worry about that. That's just to protect ocurselves.

Toii Free: 800.322 R
Facstmile: 904.355,6152

- ' 1649 Riverpiace Tower
ES E F ERE 1301 Riverplace Boulevard
v Jacksonville, FL 32207
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Because he knew that I may go and sue him in

Sarasota.
G. Hig home tuxf?
A That's correct. So while he was working

on this, he files a suit in Duval County, which later
the judge threw it out, to prevent me from going
there. He just wanted to let me know, Don't worry
about it. It's just a technicality, and we're just
protecting ourselves.
But ¥ was very frustrated about that,
because he acted in bad faith, so...
Anyway, I'd like to play the second one
for you if you like,
Q. Yes, please.
{Playing recording: "Sam, it's Vern.
I'm just calling to see how vou made out with
the bankers and the lawyers after I didn't
hear anvthing. Again, I hope that we can work
something out. I do believe there's a
restructure that makes sense for evervbody.
That's the best path to take. Again, I've done
that before in these situations.
*If you decide to go the other way, I
hope that, vou know, we talk about payving back

and that gets off on a lot c¢f tangents because

Toit Free: 800.322
Facsimile: 904.355.6152

- 1509 Rivarpiace Tower
ES E ’ ERE 1301 Riverpiace Boulevard
Jacksonville, Ft. 32207
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1 that will only make it worse for everybody.

2 And, you know, I don't see how that helps vou

3 long-term. Kut again, I hope we can restructure
4 it, and it will preserve your reputation there

5 in Jacksonville.

6 *You don't want to go through two years

7 of litigation. (Inaudible} So, you know, just

8 make sure you get good advice, people that don't

9 have an ax to grind, and you get good lawyers.
10 Anvybhody that's got any sense, any lawyer is

11 going to tell you get a restructuring done,

12 get this recapitalized.

13 "Like I said, if I can find a way to
14 help secure this, I'm willing to work with vyou.
15 But again, we get down the road and things start
16 to get, you know, personal and nasty, then I'm
17 cut.

18 “So give me a hollexy. I'm s8til) hoping
19 we can get something done. ¢Give me a buzz
20 when you get this. Bye-bye.?®
21 . He was -- 80 that one was while we were
22 negotiating. 8o, you know, he tells me we're going
23 to work something out. He files suit. I get upset
24 at him, and I send an e-mail to John Tosch. Then he
25 calls back, and he says: Look, don't worry about it.

volt Free: 800.322)
Facsimile: 904.355.68152

+ 1609 Riverplace Tower
ES E i EEF 1301 Riverplace Boulevard
A " Jacksonville, FL 32207
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2'1l do this.

But before and after that on ssveral
other coccasions, he's made it very clear that I'm
going to have conseguences. But, vou know, he
contradicts himself, because I've never gone to the
newapapers, all that. I've never used this againat
him. I've never -- all I've asked him to do is put
back the money that he took out of our bank account.

He's very, very nervous in there, and he
keeps saying I°'11L work it out, I'11 work it out, but
the whole intent of him was for me to give him some
sort of an affidavit like he typed so that he can go
through election.

Now, it's important that you kneow that he
got what he wanted without me taking any actions. He
did not have to make good on his contract, and I did
not expose him. So he turned out to be a happy man,
because I did not hold him accountable to the
contract that he signed, nor did I make his
information public.

And I tell you, it's very tempting, it's
-- a person like that, he's just not a nice person.
And my attorney said, you know, Sam, sometimes people
like that deserve to get hurt, but you're just not

the type of person and you shouldn’t get involved
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1 with this. And I took their advice. The cost of it
2 was the loss of my company, but it is what it is, I
3 guess.
4 BY MR. BOVONICK:
5 Q. Mr. Kazran, I just had a couple of
& follow-up guestions about Josh. When he sent that
7 e-mail, who specifically did he send it to?
8 A. He sent it to me and to John Tosch. He
] wags frustrated at me because, you know, while wet're
10 going thyough this, I told him that, look, Vern has
11 told me he's going to give this money back; we're
12 geoing to take care of it. I got a second mortgage on
13 my home. He had gone and gotten a mortgage on his
14 home .
15 And John Tosch came out to him and said,
16 What you need to do is file bankruptey and sign over
17 the company to us, and we're not going to give you
18 anything. And he, Josh, became very frustrated at
13 this. and he was mad at me and them., And that's why
20 it prompted that, John Tosch and me. So that's
21 where the original...
22 Q. Had he told you he wag going to send that
23 e-mail before he sent it?
24 A, ¥o, I had no knowledge of it.
25 Q. Okay.
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1 B, In fact, I sent an e-mail to John Tosch

2 now I remember it, and I said, I'm sorry, John, I

3 really didn't have anything to do with this. That's

4 why I wanted you to have my computer. You'll see

5 that, you know, up to the last point when I saw him

] sue my wife, and then I said, Forget about the money,

7 I'm going te go public with this; but I still didn't

8 do that.

g But up until then all I wanted to dco is
19 save my company, and he tock advantage of that, so...
11 BY MR. GOULD:

12 Q. Mr. Kazran, you've plaved for us the

13 message from your digital voice recorder, a voice

14 message that Mr. Buchanan left on your cell phone.

15 A. Correct.

18 Q. And priocr to that voice mesgsage in which
17 Mr. Buchanan is saying that you have liability for

18 all this, had Mr. Buchanan ever told you that what he
1% told you to do, namely to reimburse your emplovees

20 for their contributions to his campaign by running it
21 through the company, did he ever tell you that was

22 illegal?

23 A Ko, sir. Absoclutely not. Up to the

24 point where thig affidavit came where he became

25 defensive and he wanted to force me into signing it,

Toll Free: 800,322 R
Facsimile: 804.355.6152
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if you will, prior teo that I had no idea.
And I tell you, even up to, you know,

07, '08 I just thought that he wants to make himself

look better by having lots of supperters. I mean, if
I knew that this was -- there's a law against this, I
wouldn't -- I would not -~ I'm a law-abiding citizen.

I would not break the law, especially something as
serious as this.

You know, Mr. Vern Buchanan was my senior
partner, and I just did what he told me. But had he
told me, Hey, this is illegal and you're going to get
in trouble, of course I would not get involved in
thisg,

Q. Okay. Thank you, Mr. Kazran. Appreciate
your cooperation sitting for this deposition,
providing us material documents -- well, things that
we had subpoenaed. But I appreciate your
cooperation. And have a good day, sir.

A&, &nd thank you for having me and thanks
for vour patience in working with all the documents.
Thank you.

(The deposition was concluded at 2:07 p.m.)
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CONFIDENTIAL

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
UNITED STATES HOUSE OF REPRESENTATIVES

MEMORANDUM OF INTERVIEW

IN RE: Hyundai of North Jacksonville Comptroller
REVIEW NO.: 11-7565
DATE: December 9, 2011
LOCATION: 225 East Coastline Drive
Jacksonville, FL. 32202
TIME: 10:00 a.m. to 10:45 a.m. (approximate)

PARTICIPANTS:  Kedric L. Payne
Omar S. Ashmawy

SUMMARY: The witness is a former employee of several of Representative Vern Buchanan’s
auto dealerships. The OCE requested an interview with the witness and she consented. The
witness made the following statements in response to our questioning:

1. The witness was given an 18 U.S.C. § 1001 warning and consented to an interview. The
witness signed a written acknowledgement of the warning prior to the interview, which
will be placed in the case file in this review.

2. The witness is currently employed as a payroll practitioner at Jacksonville Electric
Authority. She has been employed there since January 2, 2011.

3. The first automobile dealership that she worked for that was affiliated with
Representative Buchanan was M & L Motors. She worked as an accountant for the
dealership from approximately 1995 to 2002.

4. From 2002 to 2004, she worked as the office manager for Buchanan Jenkins Hyundai.

5. In 2004, Sam Kazran became an owner of Buchanan Jenkins Hyundai and it became
Hyundai North Jacksonville (“HNJ”). The witness worked there was comptroller until
HNIJ closed.

6. Her duties as comptroller included responsibility over the company’s bank records,
weekly payroll, and insurance. She also prepared the company’s financial statements
which included records of all income and expenses.

7. After she prepared the monthly financial statements, Dennis Slater and Sam Kazran
reviewed the records.

8. The witness reported directly to Mr. Kazran. She managed employees who reported to
her, including Jill Oaks, Stephanie Champs, and Jan Martin.

9. The witness told the OCE that the financial statements for HNJ were ultimately given to
Representative Buchanan. It is her understanding the Representative Buchanan reviewed

MOI - Page 1 of 3 OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
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Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

the financial statements with Mr. Kazran. Her understanding is based on Mr. Kazran’s
conversations with her at the time.

10. The witness never met Representative Buchanan.

11. The witness told the OCE that she contributed to Representative Buchanan’s campaign
around 2005 and 2008.

12. Mr. Kazran told her to make the contributions.

13. She described the first contribution. She told the OCE that Mr. Kazran was at HNJ on
the phone with Representative Buchanan.

14. Mr. Kazran said, “Vern, I’ll handle it right now.”

15. Mr. Kazran then told her to write a personal check to Representative Buchanan’s
campaign. Then she was to write a check to herself from the company and “gross it up”.
This meant that she was to make the check from the company large enough to cover taxes
such that after taxes it was enough.

16. The witness said that at the time she did not know that the transaction was illegal.
17. She described the second time that she made a contribution to the campaign.

18. When Mr. Kazran asked her to make the second contribution she said she screamed at
him and said that the company could not afford to make the contribution at the time.

19. She said that she contributed because she had the feeling that her employment could be
terminated if she did not. She felt as though Representative Buchanan had the ability to
tell Mr. Kazran to terminate an employee because he was the majority owner of the
company.

20. The witness told the OCE that other HNJ employees made contributions to
Representative Buchanan’s campaign.

21. Mr. Kazran told her who contributed and the witness wrote checks from HNJ to
reimburse the employees.

22. The witness recalls that Stephanie Champ contributed to the campaign, but Diana from
Representative Buchanan’s campaign committee returned the check to Ms. Champ. The
witness did not know Diana’s last name, but she recalled that Diana assisted
Representative Buchanan’s campaign.

23. The witness told the OCE that the check was returned because Ms. Champ was not
married.

24. However, Ms. Champ had already received the reimbursement from HNJ. As a result,
another HNJ employee, Joe Cutaia, made the contribution to the campaign. In return, Ms.
Champ wrote a check to Mr. Cutaia to reimburse him for the contribution for which she
had already received a reimbursement.

MOI - Page 2 of 3 OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
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25. The witness told the OCE that the payments were listed in HNJ’s financial statements as
salary.

26. She does not recall any specific designation for the payments other than salary.

27. She told the OCE that Representative Buchanan had to be aware of the reimbursements
because the salary entries for individuals were higher during certain months than others.

28. She also stated that Dennis Slater would have known about the reimbursements.

29. The witness said that during the summer of 2010 the Federal Election Commission
(“FEC”) contacted her and asked about what happened with the contributions to
Representative Buchanan’s campaign from HNJ employees.

30. The FEC then asked her to write a statement, which she sent to FEC.
31. She has not been deposed by anyone concerning this matter.

32. When asked how Mr. Kazran received reimbursement for campaign contributions, the
witness stated that she does not believe that he was reimbursed through salary.

33. She believes that he may have been reimbursed through partnership distribution. She
explained that as partners, Buchanan had to receive 51% of any distribution. Any such
distribution to Mr. Kazran had to be approved by Dennis Slater.

This memorandum was prepared on January 3, 2012, based on the notes that the OCE staff
prepared during the interview with the witness on December 9, 2011. I certify that this
memorandum contains all pertinent matter discussed with the witness on December 9, 2011.

Kedric L. Payne
Deputy Chief Counsel
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Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
UNITED STATES HOUSE OF REPRESENTATIVES

MEMORANDUM OF INTERVIEW

IN RE: Hyundai of North Jacksonville CFO

REVIEW NO.: 11-7565

DATE: December 5, 2011

LOCATION: 225 East Coastline Drive
Jacksonville, FL. 32202

TIME: 7:10 p.m. to 8:30 p.m. (approximate)

PARTICIPANTS:  Omar S. Ashmawy

Kedric L. Payne

SUMMARY: The witness is the former Chief Financial Officer of an automobile dealership affiliated
with Representative Buchanan. The OCE requested an interview with the witness and he consented to
an interview. The witness made the following statements in response to our questioning:

1.

MOI -

The witness was given an 18 U.S.C. § 1001 warning and consented to an interview. The witness
signed a written acknowledgement of the warning, which will be placed in the case file in this
review.

The witness is currently the managing director of U.S. Outfitters, LLC. He has held that position
since 2007. Prior to this position, the witness was the Chief Financial Officer for Honda of
North Jacksonville (“HNJ”). This was the only Representative Buchanan affiliated entity with
which he was involved.

. He initially joined HNJ because of his background in construction. There were plans to build-

out HNJ and some other projects. Sam Kazran asked the witness to come work with him to help
out with the building. Sam Kazran has been the witness’s brother in law since 1998. The
witness was involved in the construction, planning the interiors, and purchasing furniture. The
title of Chief Financial Officer was a “title that was bestowed” on the witness.

The witness mainly reported to Mr. Kazran. Regarding his duties, the witness said that the more
involved in the construction side of his work, the less he was involved in the financial side. The
dealership’s finances were not his day to day work. Each dealership had its own comptroller
who did the day-to-day financial management. The witness was involved in the banking side
because the dealership had to put together “packages” for the construction projects.

The witness left HNJ in 2008 because Bank of America audited the dealership and determined
they had defaulted on the loan. The bank shutdown the business.

At the end of each month, the witness reviewed HNJ’s financial statements with Mr. Kazran and
Ms. Gayle Lephart, the comptroller for HNJ. The statements contained sales figures, expenses,
and other data on the incomes and expenses of the dealership.
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7. Dealership expenses included salaries and bonuses for employees, rent, other compensation, etc.
Ms. Lephart and the witness would review the statements to see if they were “in or out of line.”

8. The witness knew Representative Buchanan. He first met Representative Buchanan in 2004
when Mr. Kazran bought into a dealership with Representative Buchanan. The witness also met
Representative Buchanan a couple of times at a partners’ meeting and at a fundraiser in Sarasota,
FL that was attended by Vice President Dick Cheney. The witness thought the fundraising event
was in 2006.

9. The partners’ meetings were held on a regular basis. All of the partners of the automobile
dealerships Representative Buchanan owned would meet. They would review all the sales
figures and report on each dealership, including the numbers of vehicles sold, whether they were
new or used, and other categories of sales.

10. The witness only attended two of the partners’ meetings. On each occasion it was because Mr.
Kazran asked him to attend. Mr. Kazran was the person who attended all the meetings.

11. At the first partners’ meeting that the witness attended, the witness was walking to
Representative Buchanan’s office with Mr. Kazran, John Tosh, and Representative Buchanan.
Representative Buchanan said that he needed help with getting money for his campaign.

12. Prior to this occasion, the witness was with Mr. Kazran at the HNJ location. They were in the
sales tower and were walking from the sales tower towards their office. Mr. Kazran was on the
phone with Representative Buchanan. He knew this because Mr. Kazran put the phone to the
witness’ ear while Representative Buchanan was speaking so that the witness could hear what
was being said. The witness heard Representative Buchanan say that “they could get the
managers to contribute to the campaign and the dealership would reimburse them.”

13. This happened on two occasions. The witness did not recall the second occasion as clearly,
however he remembered that he was at the HNJ location with Mr. Kazran and that they were also
walking from one place to another. He recalled that Representative Buchanan told Mr. Kazran to
“reimburse” people who gave contributions to his campaign.

14. The witness made contributions to Representative Buchanan’s campaign and was reimbursed for
them. Mr. Kazran told the witness he would be reimbursed. The witness’ understanding of
Representative Buchanan’s role in the reimbursement process was that Representative Buchanan
directed it. When asked why he had that understanding, the witness said that it was because
Representative Buchanan told Mr. Kazran to do it and because of Representative Buchanan
mentioned that he needed help at the partners’ meeting.

15. The witness did not recall how the reimbursements were categorized in the financial statements
that he reviewed with Ms. Lephart at the end of each month. They may have been categorized as
“bonus.” The witness also stated that at the point in time when reimbursements were being made
he was not involved in the financial side of the business — he got involved a little later, in the
latter part of 2006. Before he got involved, the financial side was managed by Mr. Kazran and
Ms. Lephard. However, the witness knew the reimbursements were taking place because he was
privy to the conversations.
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16. When asked about the affidavit that Representative Buchanan asked Mr. Kazran to sign, the
witness said that he learned about it the day it was presented to Mr. Kazran. Mr. Kazran called
the witness when he received it and emailed it to the witness. The content of the affidavit is
nothing but a cover-up by Representative Buchanan. Representative Buchanan offered Mr.
Kazran the affidavit while a deal that Mr. Kazran needed was pending.

17. The witness also referred to an email he sent to John Tosh. The email was written “well before”
the affidavit was presented to Mr. Kazran.

18. The witness told the OCE that the email concerned the money taken out of the operating fund of
the company for the campaign contributions that were reimbursed.

19. The witness was then shown an August 5, 2011 newspaper article from the Florida Independent,
titled “More Former Buchanan Employees Speak Out about Pressure to Donate, Reimbursement
Scheme.” He was asked if the quotes attributed to him in the article were accurate and true. The
witness said yes.

20. The witness never worked on Representative Buchanan’s campaign or communicated directly
with Representative Buchanan.

This memorandum was prepared on January 5, 2012 after the interview was conducted on December 5,
2011. I certify that this memorandum contains all pertinent matter discussed with the witness on
December 5, 2011.

Omar S. Ashmawy
Staff Director and Chief Counsel
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¥ FEDERAL ELECTION COMMISSION

Washington, DC 20463
September 28, 2010

Via Personal Service

Sam Kazran

1531 Harrington Park Drive Re: MUR 6054

Jacksonville, FL 32225 Sam Kazran
11-2001 LLC d/b/a .
Hyundai of North I
Jacksonville

Dear Mr. Kazran:

On September 21, 2010, the Federal Election Commission found that there is
probable cause to believe that you and 11-2001 LL.C d/b/a Hyundai of North Jacksonville
(“HNJ™), violated 2 U.S.C. § 441f, and that HNJ violated 2 U.S.C. § 441a(a), provisions
of the Federal Elegtion Campaign Act of 1971, as amended, in connection with
contributioas to Vern Buchanan for Congress that were reimbursed using HNJ funds.

The Commissize ms a duty towitempt to correct surh vidlotioss for a period of xt
least 30 days asd no matre than 96 dwys by infammol methods of confarence, canniliation,
and persuasion, and by entering into a conciliation agreement with a respondent. If we

are unable to reach.an agremment aftee 30 days, the Commission may insiitito a givil suit

in United Ststes District Court and seek payment of a civil penalty.

Enclosed is a conciliation ent that the Commission has in
settlement of this matter.

MW, QA

Mark Allen
Assistant General Counsel

Enclosure
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2/312 documetations for....lo review

From: kazran52 <G ac! .com>
To: john Jlll@buchananautogroup.com>
Subject: documetations for....to review
Date: Mon, Sep 8, 2008 6:38 pm

Attachments: scan0001{1]_(2).jpg (865K), scan0002[1]_(2).jpg (585K), scan0003[1]_(2)jpg (599K), scan0004[1]_(2)Jpg (767K), check_copies
vem128[1].pdf (178K) :

this this is the lst set of checks, there are more to follow, It gives

me great regret to have done this for

Vern when he doesn't even hesitates for a second to sue me and my wife

over 20k.. Maybe he canh consider

taking part of this 80k+ as one month of payment so my wife deesn't cry
out of fear of loesing our home. I thank Vern for giving me permission

to set aside my moral character...

1. 1.3million ¢f loan on Hyundai that was never disclosed nor mentioned

in agreement

2.purposly deceiving lender by injecting cash and taking it right back

to gqualify for a loan, "fraud"

3.borrowing money as capital contribution when that's a direct lender

violation

4. 1.4 million in gwinette in outstanding bills plus 1.6million in

lease payments

5. a total of 2.2million of capital required by Vern as per our

agreement and manufacture requirement

6. a total of 1Smillion in damages caused by lack of capital in

companies that Vern contributed

7. major reason for the loss of 423 employees and their families

because I made a bad decisions and believed Vern at his word.........

8. I am sure the other 5 partners can add on te this list....

lets dissolve cur partnership and remain friends...... if Vern wants to
take Kia stores it will be 1.5million..
what's not optional is gwinette.,... based on my agreement the best way

to resolve this is to go back to what we agreed..he is owed 10k per
month as a partner, all other money needs to be paid back to me..once
that is done we both can work together and dissolve the company as
partners..... other option is wait until tomorrow to find out if

To: G201 con
Sent: Mon, 8 Sep 2008 4:18 pm
Subject: check copies

These are the copies that I have. Let me know if you need anything else.

Thank you!

Stephanie Looking for speoilers and reviews on the new TV season? Get
ACL's ultimate guide to fall TV.

4 Attached Images

mail.aol.com/35412-111/aol-B/en-us/mail/PrintMessage.aspx 1/3
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FEDERAL ELECTION COMMISSION

Washington, DC 20463
December 20, 2011
VIA ELECTRONIC MAIL
AND FIRST CLASS MAIL
William J. McGinley, Esq.
Patton Boggs LLP
2550 M Street, N.W.
Washington, DC 20037
I 2P :ttonBoggs.com
RE: MUR 6054
Vern Buchanan for Congress and
Joseph Gruters, in his official
capacity as Treasurer

Dear Mr. McGinley:

On February 7, 2011, you were notified that the Federal Election Commission determined
on Fehruary 1, 2011, to take no further action and close the file as to your clients, Vern
Buchanan for Congress and Joseph Gruters, in his official capacity as Treasurer. This letter is to
advise you that the file in this matter has been closed and this matter is now public. Documents
related to this matter will be placed on the public record within 30 days. See Statement of Policy
Regarding Disclosure of Closed Enforcement and Related Files, 68 Fed. Reg. 70,426 (Dec. 18,
2003) and Statement of Policy Regarding Placing First General Counsel’s Reports on the Public
Record, 74 Fed. Reg. 66132 (Dec. 14, 2009).

Enclosed is a copy of MUR 6054 General Counsel’s Report #9 in which the Office of the
General Caunsel recommended that the Commission take no further action as to Vern Buchanan
for Congress and Joseph Gruters, in his official capacity as Treasurer, the recommendation
approved by the Commission on February 1, 2011.

If you have any questions, please contact Michael Columbo at (202) 694-l.
Sincerely,
Michael A. Columbo

Attorney
Enclosure
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BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSION
| HUJIAN2S PH 2: 0]
In the Matter of
MUR 6054
Vemon G. Buchanan CE LA

Vern Buchanan for Congress and Joseph R. Gruters,
in his official capacity as treasurer

A S S

GENERAL COUNSEL'S REPORT #9

L RECOMMENDATION

Take no further action as to Representative Vernon G. Buchanan, Vern Buchanan for
Congress and Joseph Grutars, in his official capacity as treasuser, and clase the ile as to these
respondents,
II. INTRODUCTION

This matter concerns $67,900 of campaign contributions received by Vern Buchanan for
Congress (“VBFC” or “Committee™), during the 2006 and 2008 election cycles that were
reimbursed with the funds of Hyundai of North Jacksonville (“HNJ"), a car dealership in which
Representative Vernon G. Buchanan (*Buchanan”) held a mejority ownership interest. On
March 17, 2010, the Commission found reason to believe that Rep. Vernon G. Buchanan, Vern
Buchanzn for Coirgress, and Joseph Gruters, in his official capacity as treasurer, knowingly mxd
willfully violated 2 U.S.C. §§ 441f and 441a(f) and caerducted an investigation. On
Septomber 21, 2010, the Cammission determined to enter into pro-probable cause conciliation
with Respondents, who rejected coneiliation shortly thereafier. After we served the General
Counsel’s Brief, Respondents served their bricf, which substantively responded to the allegations
in this matter for the first time. On December 9, 2010, the Commission held a probable cause

hearing,

FEC_MUR_6054_0770
11-7565_0132
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This case turns on whether Buchanan directed his minority business partner Sam Kazran
(“Kazran") to reimburse contributions at HNJ in 2005, 2006, and 2007. Kazran testified that he
did, and Buchanan testified that he did not. We have reviewed the entire record, including
Respondents’ evidence and arguments regarding the credibility of witnesses and exculpatory
information,

Since we served the General Counsel’s brief, we leamed of evidence that bears directly
on Kazran’s arerlitiitity. This new irifinmation raises significanir concems regarding the
cre:iihility of Kazman, the principal witness in this czse, aad thave is no testimanial or
documentary evidence that sufficient'y corraborates his testimony that Buchanan directed
m to reimburse contributions of HNJ employees, a claim that Buchanan denies. Other
witnesses gave statements that are in some ways consistent with Kazran's testimony, but these
witnesses either did not testify that they heard Buchanan instruct Kazran to reimburse
contributions, or their testimony did not align with Kazran's as to Buchanan's alleged direction to
reimburse contributions. Given the concemns abogt Kazran's credibility and other gaps in the
evidentiary record, the lack of direct support is significant. Further, the circumstantial evidence
does not sufficiently cormaborate Kaaran’s testimony to overcens our ssoent ecucezns with his
credibility becanna in many cases, thia evidence supports Bucksann’s claims or in ambiguous.

Accordingly, we racommong that the Cammissian to teke no further action as to
Buchanan and VBFC.

III. NEW INFORMATION REGARDING KAZRAN'S CREDIBILITY

After we filed the General Counsel’s brief, Respondents provided a copy of aa order

finding Kazran in contempt of court. This order, coupled with Kazran's actions at about the

FEC_MUR_6054_0771
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same time we filed the General Counsel's brief, influences our reasoning and recommendation in
this case.

Respondents attach to their reply brief a 2008 order from a civil case in Georgia finding
Kazran in contempt and ordering him jailed, and a 2010 motion seeking sanctions in the same
case against Kazran's companies. Reply Brief, Exhs. 6, 8. Respondents’ claim that “Kazran's
lack of oredibility should be evident to OGC given his deceit during a mrcent ankruptey
proceeding in Gexngia state nowt, a ceac likely familiar to OGC as a result of its two-yeer
investigatian.” Reply Brief at 6.

The contempt order in question was issued by a Georgia trial court in November 2008 in
a civil suit between Bank of America and three car dealerships owned by Kazran. See Reply
Brief, Exh. 5, 6. It appears that the court found Kazran in contempt because he transferred
$137,843.00 in violation of an order appointing a receiver. Id. We agree with Respondents that 2
court’s contempt order for transferring funds in violation of an order of receivership is a serious
matter because it relates to Kazran’s honesty and respect for the law, '

Respondents assert that Kazran's credibility is also undermined because in mid-to-late
October 20190, he allegedly threatezed to publiclix the Commission’s inwestigation of Buchanan
by filing a lamsuit seeking Buchanan’s payment of Kmzzen’s futare mxootiated wivil pensdty with
the Capemission and repaymeat of the reimbezsements to HNJ. Reply Briafat S, Exb. 1, 4. We
agrec with Respondents that Kazran's actions were ill-advised and raise credibility concerns,

! Respondents also fault OGC for not discavering this information. Hearing Transcript at 16. As to this claim,
Buchesan's cqunsel informed vy in September 2010 that Kezan had been in jail in Geevgla, Wi usked
Respondents’ counsel for more specifics sbout Kazran's jailing, and counse! for Buchanan said he would produce
them at the sppropriste ime. We immediately conducted criminal background searches in both Georgla and
Florida, and those searches produced no evidence of convictions, Respondents revealed the information in early
November when they served their reply brief. We do not know why counsel did not reveal it sooner.

FEC_MUR_6054_0772
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especially as Kazran’s actions occurred in the two weeks before the 2010 elections. We note that
once the election was over, Kazran did not follow through with his promise to file the lawsuit,
which may suggest that his promise was tied to the election.

In faimness to Kazran, his October 2010 correspondence essentially repeats the claims he
has made all along: Buchanan should repay HNJ and him for the amounts related to Buchanan's
instzuction that HNJ reimburse contributions to his political wommittee. Further, a close reading
of tte documeniation Kazran sers ietinsees that Kaaran's actirn would reveal the invastigetion
of his own aetions, not Buchanar's. Moreover, although the fiming of Kazren's actions makes it
appear that they were ticd to the upcoming election, the timing of K.azran’s letter was also related
to the timing of the Commission’s September 28, 2010, notification to Kazran that it had found
probable cause and was seeking conciliation. The September 28, 2010, notification letter also
stated that the Commission might institute a civil suit against Kazran if an agreement was not
reached within 30 days.

We also note that at the probable cause hearing, Respondents asserted that “Kazran implied
in & letter that he was working with OGC to negotiate a civil penalty. for Congressman Buchanan
to pay on behulf of Marran.” Hesrhig Tr. at 17. In fact, tis Comrhission found pigbable cause
that Kagran and HNJ vicisteti the Act, and, as nxuixed she by the Act, OGC engaged in pnat-
probable cause concilistien on behalf of the Commission. Tha nogotiation, which was
unsucressful, was over Kazran and HNJ's civil penalty, not Bughanan's,

Given the new information relating to Kazran's credibility, we belicve that his testimony
regarding Buchanan's instruction to reimburse contributions at HNJ needs strong corroboration
to be considered sufficient enough to say that it is more likely than not that his version of the

facts is true. As explained in this report, the record does not contain such corroboration.

FEC_MUR_6054_0773
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IV. KAZRAN'S TESTIMONY AS TO DISCUSSIONS DURING WHICH BUCHANAN
INSTRUCTED HHM TD REIMBURSE CONTRIRUFTONS AT HNJ IS NOT
SUFFICIENTLY CORROBORATED BY WITNESSAS TO THESE
DISCUSSIONS

Kazran testified that Buchanan, his majority partner in the HNJ car dealership, directed
him on a number of occasions from 2005 to 2007 to solicit employees at HNJ to make
contributions to VBFC ared then to reimburse those smployees with funds from HNJ. Kaxran
Depo at 13-14, 20-22, 32, 34-37, 53-54, 70-72. Buchaman denies that he evex auggesid that
Kazran should reimburse eruployee contributions to his campaign. Buchanan Depo at 93, 98-99.

We analyzed Kazran's testimony regarding Buchanan's directions to reimburse
contributions of HNJ employees and compared it to the sworn statements of those who witnessed
these conversations to see if Kazran's claims were more likely than not true. That analysis
shows that Kazran's testimony lacks sufficient corroboration.

A.  The 2005 Instructions to Reimburse Contributions

In his deposition, Kazran described the first time Buchanan allegedly told him to
reimburse contributions.

Q. The Federal Election Commission records show that on or abeut November

2005 some of the employees at the North Jacksonville Hyundai made

contributions to Mr. Buchanan's campaign for Congress. The records show that

Gail Lephart, Emest Lephart, Gary Smith and Diana Smith contributed a total of

$16,800 to Mr. Buchapan's campaign far Congress. Did you ask any of these

individuals to make a contribution to Mr. Buchanan's campaign?

A.Yes, I did.

Q. Why did do you that? [sic (transcript)]

A. Linstructed them to write a check and reimburse themselves for — because Mr.
Buchanan had asked me to get money. And he specifically told me get sameone
you trust and run it through the corporation.

FEC_MUR_6054_0774
11-7565_0136
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Q. Okay. And did you get someone that you trusted?

A. Yes, Ms. Gail Lephart and D. Smith, he's no longer with us, they were the

office matagers. Ms. Gail Liphart was our camptreller that I kad known asei had

a geod rciatianship with. And she was gping ta cut the check. She's the permon

that cuts the check. And the first time that — and I think she's contributed on

multiple times, but the first time that I did, I told her that we'd be getting this

money back from Mr. Buchanan. [ said, I don't know when, he just asked me to

doit.

Kazran Depo at 20-22. Kazran makes another reference to Lephart later in the deposition when
we guestionsd him about a parsgesph in an affidavit Shet Buchatan and John Tarch, the CEO of
his compznies, pmsented to him to sign in connaction with » setilamant of a business dispute
between Buchanan and Kazren, See Section V.E., below. This paragraph states that before
Scptember 2008, neither he nor Buchanan knew of reimbursements at HNJ. Kazran stated:

A.That is an absolute lic. Mr. Vern Buchanan -- well, let's put it this way. I'm

sarprized that thoy'ro pettiteg that in there, bimauss net ortly he's hark pensonal talks

with me, I've had -~ Josh Farid has heard him, Gail Lephart on the phone has

heard hith. ...

Kazran Depoat 70. Buchanan denied that lie ever suggested to Kazran that he reimburse these
contributions. Buchanan Depo at 98-99.

To help resolve this factual dispute, we looked ut sworn statéments flom witiresses who
clainied they wore pressat duting 2005 coaviecsations regarding reimbursing contributions at
HNJ. First, Gayle Lephart avenred that juat before she made her confribution to VBFC on
November 29, 2005, she heard Kazean talking on a celiphoue ta a person she assumed was
Buchanan. See Lephart Affidavit. She heard Kazran say something like “Vern, I'll handle it
now,” and immediately after that, Kazran told her to write a personal check to VBFC in a
specific amount and reimburse herself with HNJ funds, and then find other potential contributors
at HNJ and reimburse them through HNJ's payroll account, which she did, /d. She also swore

that Kazran directed her to send the contributions to Diane Mitchell at VBFC. Jd Digne

FEC_MUR_6054_0775
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Mitchell is an assistant to John Tosch who, according to Buchanan, may have done some
volunteer work for VBFC. Buchanan Depo at 101-102.

However, Lephart does not swear that she heard Buchanan direct Kazran to reimburse
contributions, indeed, she did not hear anything Buchanan said during the phone call in question.
Further, Lephart did not corroborate Kazran’s testimony that he told her that Buchanan would
repay HNJ for the riimbursements. Leplmrt Aff. at 1.

Second, Joshua Farid, Karran’s business partner and &other-h-law, swore to
overhearing a 2005 phane conversation during which Buchanan told Kazsan that he needed to |
raise $50,000 for VBFC. See Farid Affidavit at §4. He also swore that he heard Kazzan tell
Buchanan that he had already contributed the maximum to Buchanan’s campaign, to which
Buchanan replied that Kazran should have HNJ employees contribute to the campaign and then
reimburse them with HNJ funds. /d Kazran did not mention this conversation in his deposition.

B.  The 2006 Instructions to Reimburse Contributions
Kazran also testified to a 2006 conversation during which Buchanan suggested to him

that he could reimburse contributions at HNJ to raise $25,080 or $50,000 for VBFC, and this
suggestion was part of the negotiations regarding Kazren’s parchase of Buchanan's interest in a
dealership in Geargia called Gwinnett Place Dodge. Kazran Depo at 13-14, 32, 34-36.
Buchanan denies that be ever suggnsted raimbursing contributions at ¥iNJ, Buchanan Depo at 93,
98-99, and specifically denied that he discussed with Kazran the amount that Kazran would have
to pay him for his share of Gwinnett Place Dodge, and denied asking Kazran to raise funds in
connection with that transaction. /d. at 104-106.

Kazran testified that Buchanan, Farid, and he were walking in a hallway when Kazran
offered to buy Buchanan’s interest in that dealership. Kazran Depo at 32, 34-35. Buchanan had

FEC_MUR_6054_0776
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asked Kazran for $300,000 or $400,000 for his interest, but Kazran did not have that much
money. /d. at 35. Kazran wanted to pay a smaller amount, and he wanted to pay Buchanan over
time. Jd He further testified that Buchanan agreed to payments over time if Kazran would agree
to raise “25- or $50,000" for VBFC. Id. at 35-36. When Kazran said he did not have that much
money, Buchanan told him to “get someone you trust and run it through the corporation.” /d. at
36. Hic also claims that Ferid was preseat during the conve:sat.‘on; Id at 32, 72.

Farid, owever, does nat swear that lre heard Pughanan tnll Kazran to reimburse VBFC
contributions with HINJ fonds during this onnversation. Ha swears that (1) he bsard Buchanan
tell Kazran that he “would have to get more funds for Buchanan’s campaign,” and (2) it was his
understanding “based on subseguent conversations [Farjd] had with Mr, Kazran™ that Buchanan
wanted Kazran to solicit contributions from HNJ employees and then reimburse them with HNJ
funds. Farid Aff. at 5. So, while Farid'’s affidavit provides evidence that is consistent with
some details to which Kazran also testified, it lacks first-hand testimony on the most important
point: whether Buchanan told Kazran to reimburse contributions at HNJ in 2006.

C.  The 2007 Instructions to Reimburse Contributions

There is corroboration: of Kazran reimbursing conributions at FINJ in 2007, but not of the
allcgation that Buchanan directwd them. Kamren's testimony as tn such otimbursements was:

But an the second time, in fact, she [Lephart] was at the office when I was talking

to Mr. Buchanan. And at the time in 2007, or 2008, was the second one, the

campany was not doing very geod, so—and she was. not very happy about us

writing those large amounts of checks.

Kazran Depo at 22, He also testified:

And that — end the sveond time that he was running, we were in the process of

buying the Kia dealership, But, you know, I was a pretty good partner, if you

will, with Ms. Buchanan, so he always -- he always said, I'm counting on you

now. You're the only one that can raise this kind of money. Make sure you get it.
Make sure you get it.

FEC_MUR_6054_0777
11-7565_0139



12044311554

[y
OWOoO I S WM -

1
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21

23
24
25
26
27
28
29
30
31
32
33

34

MUR 6054 General Counsel's Roport #9 (Representative Vernon G. Bucheanan et al.)
Page 9

There would be times that Mr. Buchanan would call me in a week's time several
times. 1mewmn, very agasaisively too. [ mean, 1 remsmber lving two, thres
phone exlls in a (wo, three-day perlod,

Now, if you guys go and check the close of reporting, that quarterly reporting,

you'll see that, you know, at the beginning you get a small amount, but thea
towards the end of it he would always expect us to do more.

Kazran Depo at 53-54. Kazran further testified:

Q.: Mr. Kazran, going lsack to the previous testimony that you've made today,
isn't it true that you were initially approached by Mr. Buchanan who instructed

you-—
A.: Every time.

Q.: - to reimburse your employees with the company money and contribute to his
campaign?

A.: Right, He said get somebody you trust, run it throagh the corporation. And
Josh Farid was present there.

Id at 72. Again, Bdchnnan denies that he ever diacussed reimbarrsing contributions et HNJ.
Buchanan Depo at 93, 98-99,

Lephart's affidavit also describes reimbursements at HNJ “sometime in 2007." She
swore that Kazran wpproached hos and told her that HNJ employees needed to contribute to
VBFC and be relmbursed with HNJ funds. She cheimed she thigl Karun she wag opast that
company maney wen gaing to bn uesd to taimbueie coirilutions, but Kaznan respeaded only
with a shrug. See Lephart Affidavit.

What is missing from both Kazran's testimony and Lephart's statement is specific, direct
evidence that Buchanan told Kazran to reimburse contributions in 2007. Kazran testifies only
that Buchanan told him to get more contributions, and he was aggressive about it. Kazran Depo
at $3-54, He obliquely indicated that these contributions were also accomplished through &

trusted person, Lephart. Jd. at 22, Lephart testifies only that Kazran told her to reimburse more

FEC_MUR_6054_0778
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contributions at HNJ, she told Kazran she was upset about it, and Kazran only shrugged. Kazran

also testified ambiguously about how Buchanan instructed him to reimburse contributions “every

time,” but he seems to be referring to times when Farid was present, and Farid was not present
during the 2007 conversation he had with Buchanan, Kazran Depo at 72. As there is insufficient
direct evidence that Buchanan directed Kazran to reimburse contributions at HNJ, we next
considered the circumstantial evidence.

V.  SOME OF THE CIRCUMBTANTIAL EVIDENCE IS CONSISTENT WITH
KAZRAN'S VERSION OF EVENTS, BUT OTHER EVIDENCE IS CONSISTENT
WITH THE DENIALS OF BUCHANAN AND HIS ASSOCIATES
As described maore fully in tho General Counsel’s Brief, there was a eries of events from

2005 to 2008 that relates to Kazran's allegation that Buchanan directed him and other partners in

his businesses to reimburse contributions. The circumstantial evidence does not sufficiently

corroborate Kazran's testimony to overcome our recent concemns with his credibility because in

many cases, the evidence is consistent with the denials of Buchanan and his associates.

. Testimo hat Shortly After B nan Announced his Candida 005, One of
his Associates Susgested that Emnloyes Cantrihutions Could he Reimpupsed

Buchanan announced to his partners at a meeting in late summer 2005 that he was

running for Congress. Buchanan partner Steve Silverio testified to a conversation that happened
during a luach in August or September 2005 that followed that meeting. Accouding to Silverio,
Buchanan's COO Dennis Shater suggested that coutributions to Buchanan’s campaign could be
reimbursed, and Buchanan's CEQ John Tosch “just sat there.” Silverio Depo at 46-47.

In response, Respondents cite Tosch’s general denial of any knowledge that Buchanan or
his agents suggested reimbursing contributions and Slater’s testimony that he did not know about
any contributions that had been reimbursed until he heard about them in the media. Reply Brief
at 14-15; Tosch Depo at 36; Slater Depo at 68. Respondents also assert that Silverio testified

FEC_MUR_6054_0779
11-7565_0141



MUR 6054 General Counsel’s Report #9 (Representative Vemon G. Buchanan et al’)
Page 11

1 that Buchanan never alluded to reimbursing dealership employees, and Silverio was biased

2  against Buchanan. See Reply Brief at 15, note 8; Hearing Tr. at 10. In addition, before the

3  probable causc hearing, we identified and disclased to the Respandents Silverio’s prior

4 statement, made during an informal interview before his deposition, that the Buchanan officer
5  who authorized the reimbursements was either Tosch or Slater and that Buchanan was present
6  when ore of his top officers gave that Instruction. Letter dated Decumber 9, 2010. In contrast,
7  durimg bix dapesitian, Silverio testifiod that it vans ftisicr who sated timt partners could
reimburse their employeas tiwough payrall, and Silverio did zat place Buchagan at this

9 discussion. See Silverio Depo at 46-47. Further, we disclosed to Respondents that Siil'verio

123443311556
(-]

10 stated during his interview that after the end of his partnership with Buchanan, he was at one

11  time motivated to sue Buchanan or take their dispute to the media, but an attorney talked him out
12 ofit. Letter dated December 9, 2010,

13 We believe that Silverio's deposition testimony remains credible. First, Silverio testified
14 in a way that climinated Buchanan’s involvement in this incident, which is inconsistent with a

15  bias against Buchanan. Respondemts’ claim that that Silverio’s initial desire to sue Buctmnam or
16  go to the media shows bies against Ruchanan, but it is hard to understand how Silverio’s ultinane
17  refuss 0 do fissse things in the pagt shows that he muit hieva been biised against Buchanan

18  when he ®stified as to what Slater said and Tomah heard. Furthur, whether it wes Toxch or Slater
19  who autharized tha partrers to reiimburse employee contributions, Silverio consistently claimed
20 that a top Buchanan officer suggested that putners could reimburse employee contributions.

21  Finally, both Slater and Tosch have reason to deny that the incident Silverio described happened.
22 Even so, this incident is of limited value in supporting Kazran's testimony about

23 Buchanan. Silverio testified that Buchanan was not present during the conversation, and that he

FEC_MUR_6054_0780
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never heard Buchanan suggest that partners could reimburse employee contributions. Silverio
Depo at 61. In addition, no other Buchanan partner who we contacted stated that he heard
Buchanan authorize reimbursed contributions.

B. Fundraising Pressure

As described more fully at pages 9-15 of the General Counsel’s Brief, there was also

testimony and documentary evidencs that beginning in 2005, Buchanan and his assoclates
pressurnd kis nEnor partners ta 1sisc contriSutions, especindly owards the end of quasterly
reporting peridds, that Buchauen's campaign tracked theee cantrilutions, and that Bualvinan was
more involved in these activities than he was willing to admit during his deposition.
Respondents argue that all of this activity was normal and legal, and Buchanan’s lack of recall
about these events is understandable, given the passage of time. Reply Brief, 16-18, 22-24. We
think the evidence here is ambiguous because it is consistent with both Kazran's contentions of a

wider reimbursement scenario and Respondents® claim of normal campaign activity.

C. Employee Reimbursements af the Venice Nissan Dealership in 2005 and the
Coas lerghi

Last year, the Commission found probable cause to belicve that contributions in
September 2005 were reimbursed ax Venice Nissan (“VN"), a Buchanan-controlled dealership,
and the relevant resposidents conciliated with the Cormmizsinat. Ses Gemeral Coxmsel’s Report #6
in this matter. There is, however, no information that Buchanan was persanally involved with
these reimbursements. .

In 2007, another Buchanan dealership, SunCoast Ford, reimbursed $18,400 in
contributions to VBFC made by its operating partner, Gary Scarbrough, and three employees.
See GC's Bricf at 15-16, Reply Brief at 20-21. Respondents® sua sponte submission in this

matter did not mention these reimbursements. See Reply Brief, Exh. 9. Respondents do not

FEC_MUR_6054_0781
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contest that SunCoast Ford reimbursed these contributions, that they learned of the
reimbursements in 2007, or that they did not voluntarily disclose this fact to the Commission.
Reply Brief at 20-21. Respondents rely upon Scarbrough's testimony that he did not recall
ordering the reimbursements. /d at 7. They also maintain that VBFC’s refund of the reimbursed
contributions was in line with Commission regulations and standard operating procedure for
political campaigns. /d at 21.

Regarding Scarbrough's claim he did not recall ordering the reimbursements, we note
that Scarbrongh responded that he either did “not recall” ar did “not rcmember” over 100 times
during his deposition, which Jasted a little more than two hours. See Scarbrough Depo, passim.
As discussed below, Scarbrough remembered more during his informal interview, so we do not
consider his testimony particularly credible., In addition, after the SunCoast Ford
reimbursements were revealed, neither Scarbrough nor any other SunCoast Ford employee was
disciplined for using company funds to contribute to VBFC, Tosch Depo at 51, nor have
Buchanan’s businesses instituted new policies nor issued guidance to Buchanan’s partners and

-employew about contributing to VBFC. Tosch Depo 4t 52,

Respomdents’ comtontion that VBFC complied with Commission regubations when it
refunded the reimbursad SCF camtributions is essentially true. Nonetheless, in response toa
question at the hearing why VREC ouly disclosed the HNT roimbursed contributions ixits sua
sponte and not the SCF reimbursed contributions, counsel for VBFC responded that CREW had
filed a complaint on August 19, 2008, alleging reimbursed contributions at VN, and it wanted the
Commission to understand “all of the outstanding issues.” Hearing Tr. at 31-33, Counsel also
stated that the HNJ reimbursed contributions were more recent than the SCF reimbursed

contributions and that HNJ was “a completely different fact pattern.” Zd. at 31-32. Counsel for
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Buchanan noted that VN never admitted wrongdoing, and he distinguished SCF from HNJ by
asserting that Scarbrough “believed he could engage in the activity that occurred there” and that
it was a “mistake.” Jd. at 35-36. Ultimately, counsel’s explanation appeared to be that, in
contrast to the Buchanan subordinates involved in the VN and SCF contribution reimbursements,
Kazran was the only Buchanan parmer who admitted guilt. /d at 36. We believe the sua
spore s exclusion of the SunCoust Ford reimbursements is in tension with counsel’s claim at tire
hearing that the sug sponte was filed to kelp the Commission underatand “all the outstanding
issues.”

Related to evidence of reimbursements at other Buchanan-owned dealerships is the
testimony from Salvatore Rosa, a former financial officer for a Buchanan-owned company, that
Buchanan had asked him in the early 2000's to help one of Buchanan's business partners receive
a reimbursement for a political contribution using the funds of the company Buchanan owned
with that partner. Rosa Depo at 20-21. According to Rosa, when he told Buchanan that doing so
would be illegal, Buchanan told him to “finesse it” and ended the conversation. /d. at 21-22.
Buchanan denies this event happened, and in their Reply Brief, Respondents provide reasons
why they believe that Rosa is an unrelisble witness. See Buchwnan Depe at 73-74, Reply Bricf
12-14, and Soction VI.B.3 belew. In response to a question at the heaning, Buchenan’s counsel
statad that the phrase “finesse it” could he intarpreted in different ways and that Buchgnan might
interpret such a statement differently than Rosa did. Hearing Tr. at 25-26. Respondeats did not
offer any examples of alternative interpretations.

The Commission found probable cause to believe that VN and a senior manager
reimbursed employee contributions, and there is no dispute that SCF reimbursed employee

contributions. These incidents are consistent with Kazran's testimony of a reimbursement
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scenario at HNJ, another Buchanan-owned business. There is, however, no evidence directly
linking Buchanan to these situations. Rosa’s testimony, however, links Buchanan to such a
scheme, although it is outside the statute of limitations. Even so, it i§ evidence that is consistent
with Kazran's claim that Buchanan asked him to reimburse contributions at HNJ.

D. Kazras and Farid's 2008 Emails

In 2088, the business relationship between Buchanan and Kazran deteriorated as
Kazran's dezlerships began experianciag finnecial difSoulty. As a rasult, Kazran and Farid sent
a series af emaila to Buchanan, his CEO Jolm Tosch, and one of Buchanan's attorueys in late
summer and early fall of 2008 seeking to resolve the.business dispute, and in same cases, asking
for Buchanan's help. Kazran also sent Tosch copies of the contribution checks of HNJ
employees and the HNJ checks given to those employees to reimburse them for their
contributions. See Tosch Depo Docs 000Q18-38.

The first Kazran email, dated August 26, 2008, and sent to Buchanan, mentioned
Kazran's support of their partnership and stated “I am the orly one in our group that has donated
over 80k to [Buchanan’s] campaign.” Tosch Depo Docs 000058-59. It stated that Kazran and
Buchanan appeawmd to be at the end of their partnership, but Kazran hoped for an “smicabie,
clean and speedy exit stewimgy.” i at 000058.

The next day, Rarid sent an emaeil to Tench in which he expressed drustmtion with
Buchanan because Buchanan was seeking to sue Kazran after “this dealership™ [HNJ] had
supported his campaign “to a tune of $80K"” at Buchanan’s request. Farid Aff. at Exh. 1. He
also expressed frustration with Kazran. /d. In his affidavit, Farid explained that he sent this
email, in part, because he felt that Buchanan was taking advantage of Kazran by expecting him
to use dealership funds to reimburse employee contributions to VBFC. Farid Aff. at 1-2.

FEC_MUR_6054_0784
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On September 8, 2008, Kazran sent an email to Tosch either just before or just after
receiving a demand letter for $2.5 million from Buchanan. In the email, Kazran stated:

this is the 1* set of checks, there are more to follow, It gives me great regret to

have done this for Yern when he doesa’t even hesitates [sic] for a second to sue

me and my wife over 20k . . Maybe ke can consider taliog part of this 80k+ as

one month of payment so my wife doesn’t cry out of fear of loosing [sic] our

home. | thank Vemn for giving me permission to st aside nry moral character . . .

Tosch Depe Dovs 000028. Tosch testified that Karran seut fhis einafl and the checks to him the
day or the day after Buchaman sent aim the denmnd letter seeking $2.5 million on & loast
Buchanan hed made te Kazran. Tosch Depp at 92-96. Accorsding to Torch, this emasii shows the
amounts of dealership mouey that Kazran claimed he used to reimburse employee contributions
at Buchanan’s direction. See Tosch Depo at 71; see also Tosch Depo Docs 000028, 000049,
000056, and 000058-59.

On October 1, 2008, Kazran sent an email to Buchanan attorncy Roger Gannam about
terms on which Buchanan and Kazran might settle their business dispute. That email contained
the following:

Vern had mentioned he would want to reimburse the stores a bill that he and I

spoke of, the total amount is $83500, He has copies of 52k, if he likes I can get

the rest or he can verify through his record. This was at his request
Tosch Depo Docs 000049,

Finally, on Qctaber 5, 2008, Kazran sent an email to Tosch, which appears to
reflect setttement discussions he was having directly with Buchanan. In that email,

Kazran stated:

Vem and I will talk about the last part without attornies[sic), I think I have a
sugpestion that will nmke him hapgy . . . He wants to cut a check for all the
amount, I have about 70k tracked down the rest are credit cards, if he wants to
vezify, I have to call the campaign mgr to ask her for details, if you can have
someone do that I would app[re]ciate it.
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Tosch Depo Docs 000056.

Respondents maintain that Kazran's 2008 emails were both (2) about the reimbursements
for which Kazran did not want to take responsibility, Reply Brief at 19, and (b) not about
reimbursements but, as Tosch testified, about attorney’s fees. Reply Brief at 9-10. Respondents
do not clearly explain this difference. In support of their claim that the “52k” Kazran referred to
in his October 1, 2008, ernail was a reference to Kazran's attorney's fees, Respondents rely on
Tosch's deposition testimony, Reply Brigf at 9-10; Tosch Degm at 92-96. Kazrva recently
confizmed in a letter that he and Buchsnan were indesd discussing Buchanan possibly paying
Kazran's attorney’s fees of $50,000. Reply Brief, Exh. 1.

Although the emails contained discussions about attorney’s fees, they also appear to
discuss Kazran's reimbursement of contributions at HNJ and his discussions with Buchanan
about repaying those funds. What is not clear is whether these emails closely support Kazran's
claim that Buchanan told him to reimburse these contributions with HNJ funds, or that Buchanan
agreed to repay these amounts. The language in the emails is vague on these points, and none of
them state that Bachanan was aware that Kazran was reimbursing cotributions or that Buchznan
ordered him to do so. |

E. T¥oafficavit thet Bwchenen’s Atjoeneys Agsked Kazran to Sign

Another giepe of circumstantial evidence in this matter is that on October 2, 2008,
Buchanan and Tosch made aa offer to Kazran ta settle their dispute that required him to sign an
affidavit regarding the reimbursement of contributions at HNJ. This affidavit stated, among
other things, that neither Buchanan nor Keazran knew anything about the reimbursed
contributions. This affidavit was attached to a settlement proposal Buchanan's counsel drafted,
which Buchanan and Tosch signed. Kazran Depo at 56, Exhs. 2 and 3. Kazran testified that the

FEC_MUR_6054_0786
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affidavit was false, and that Buchanan made its execution a condition of that October 2, 2008,
offer to settle their differences. Kazran Depo at 63, 70-72. He stated that Buchanan told him “if
1did not sign the affidavit, to blame everything on me, then there would be no agreement and
contract to purchase out the dealership and give me back the money.” /d. at 63. This affidavit is
potemially significant because it could demonstrate that Buchanan was attempting to conceal his
involveraent in the reimbursexnent echeene.

Rospondeats claim that the affidavit is “entirely true.” Reply Brief at 20; see also
Probable Cause Hearing Transcript at 37. Coatrary to Respondents’ claims, the affidavit is not
“entirely true.” Paragraph S of the affidavit states thet before September 2008, Kazran had no
information that HNJ had reimbursed individuals for contributions made to VBFC. This
provision contradicts one of Respondents’ key claims in the case--that Kazran alone directed the
reimbursements at HNJ during the '06 and '08 cycles. See Hearing Tr. at 7-8. It also contradicts
Kazran’s undisputed testimony that he reimbursed contributions at HNJ in 2005, 2006, and 2007.
See Section IV, above, Further, at the time the affidavit was drafted, Kazran had already sent the
reimbursement checks to Tosch, who discussed Kazran's allegations with Buchanan's attorneys.
Tosch Depo at 71-72 (noting that Kazren discussed the reimbursements during a call that took
place the day of, or the day before, Kazran smut the chmcks to Toach by emnail); Tarch Depa Dacs
000028 (Scptember 8, 2008, omail from Kazran te Tosch epntaining HNJ reimbursement cheeke:
and the contribution checks that were reimbursed). Finally, Buchanan and Tosch gave different
reasons why the affidavit was necessary. Buchanan claimed that the affidavit was needed
because Tosch told him that Kazran was trying to leverage more money in the financial dispute,
but Tosch claimed that the affidavit was needed based on a conversation Buchanan had with
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Kazran on October 1, 2008. See Buchanan Depo at 165-68; Tosch Depo at 111. Tosch testified

2  that he was unaware of the subject of the conversation, Tosch Depo at 111-12.
3 Buchanan testified to having almost nothing to do with the affidavit ‘and remembering
4  little about it. Buchanan Depo at 164, 166-67, 173. He claimed he did not remember signing the
5 settlement proposal to which the affidavit was attached, that it was not his idea to have Kazran
6  sign the affidhvit, that he did not know who prepared the affidavit, that he had v pert in drudting
7 it that le had mever seen it bafors kia degasition, and b ke maver discusned it with Tasch. Al
8 ati64, 166-67. He denied knowing if Kiauran ever signed the affidavit. Jd at 173. Respondenss
9 assert that Buchenan was-undarstandably uaable “to remember the precise details of a document
10  he had never seen(.]"” Reply Brief at 20.
11 Buchanan's lack of recall about the affidavit, or the events surrounding it, does not seem
12  credible. Itis improbable that Buchanan’s attorneys drafted the affidavit and presented it to
13 Kazran without Buchanan’s involvement considering that (1) the affidavit did not concern the
14 subject of the commercial negotiations, but rather Buchanan’s knowledge of reimbursed
15 contributions to VBFC, and (2) it was presented to & former Buchanan peartner who, according t0
16 Respondents, wus threatoning to go % Buchenan's political epponent er the Commission before
17  the 2008 election with his allegation that Buchsrum andesrxd him to s:imburso.contrisutinns.
18 To same extant, the affidavit contradicts the testimony of batk Kazean and Buchansan,
19  Respondents claim that effidavit is true, but it is not. Kazran clsims that the affidavit “blame(s]
20  everything on me,” but it does not, Kazran Depo at 63. Thus, it does not provide strong
21  comoboration for either.
22
23
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F. The Testimony of Buchanan and his Associates on Background Issues
On a number of background issues, the testimony of Buchanan and his associates

is not particularly credible. Although these inconsistencies diminish the credibility of
Buchanan and his associates, they do not necessarily corroborate Kazran’s testimony.

In their Reply Brief, Respondents claim that there is “unassailable, independent
proof that Cosgressmun Buchanan actively imstructed against reimbursenzent of
cantributions,” Reply Brief at 11, even thaugh there is little conroberative evidenae and
more contrary evidence, During his depasition, Buchaoan assertad that ke made it clear
to Kazran and others that they could nat reimburse cantributions, and that VBFC sent a
letter to partners informing them that they could not reimburse contributions. Buchanan
Depo at 34, 58-59, 93-94. Buchanan’s testimony is at odds with the testimony of Kazran
and Silverio, see Kazran Depo at 87-88 (testimony that he was unaware that reimbursing
contributions was illegal), Silverio Depo at 46-47 (claiming that Buchanan’s COO
Dennis Slater told him in 2005 that he could reimburse contributions and that Silverio did
not know the rules or the laws of campaign finance). Buchanan's testimony is also
internally incomsistent, contradicted by a statement in an interviesw of the fornver VBFC
treasurer Nansy Wathins thiat she wes unawarn of any desuments prepamd for
Buchansu's business partaers regarding campaign finance law, and not suppartad by the
documents actually produced by YBFC.

Similarly, Buchanan testified that he could not remember “one way or the other”
whether he ever asked Kazran to fundraise for VBFC for the 06 election. Buchanan
Depo at 89. There is evideace that Buchanan did ask, and it raises legitimate questions as
to Buchanan’s credibility that he could not admit this innocuous fact. See Gruters Depo
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at 38-39 (testifying that Buchanan asked his partners for contributions during the 2006
election). Despite not remembering whether he asked Kazran to fundraise in 2006,
Buchanan was certain that he told Kazran not to reimburse contributions, See Buchanan
Depo at 93-94, 110, These two statements are largely inconsistent with each other, and
are inconsistent with the other evidence.

Also, Bilverio and Gruters testified that Buchanan discussed his campaign with
his partners at the monthly partner mmetings, which Buchanan reguimly attended.
Silverio Depo at 16-17, 27-28; Gruters Depa at 32, 50-51. Buchanan and his top
deputies, Tosch and Slater, appeared to have contradicted one another as to whether
Buchanan attended partner meetings during his campaign and whether his campaign was
discussed at those meetings. See Buchanan Depo at 26, 51, 114; Tosch Depo at 28;
Slater Depo at 47-57. However, Gruters' and Silverio's testimony were consistent with
Kazran's account.

Buchanan testified that he did not report an individual partner’s fundraising goal
back to the campaign, the campaign did not track fundraising goals, and that he could not
“imagine saying anythlng™ to his campaign about what his partners agreed to raise.
Buchunan Depo at 41, 56. Furthor, Buclamn testifled, “I don't know what anybanily Bns
raised,” Jd at 110, Howevsr, this testimony is contradieted by tise testimony of Gruters
and documents produced by VBFC. The campaign maintained lists showing the amounts
that Buchanan’s partners had committed to raise, or what they had raised so far, Gruters
Depo at 42-43, 97, 109, and Buchanan himself would follow up with partners to see how
they were progressing with their fundraising. /d at 38-39, 42, 109-111. VBFC produced

an email listing $58,300 in contributions from verious individuals received by VBFC on
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September 27, 2007, including $9,200 from Kazran and his wife. VBFC initially

2 produced this email on June 25, 2010, but redacted the recipients’ email addresses,
3 including Buchanan’s, as “non-responsive.” VBFC 000361, Afier Buchanan's
4  deposition, Respondents produced this document in unredacted form, revealing that the
5  email was sent to Buchanan.
6 Faced with the inconsistencics between Buchanan's testimony and that of the other
7  witnesses and records regarding these iesuns, Raspoadents ceneade that Buohenan’s memory
8  may have “imperfections” er contnins “minor roemory lapses™ that pertain to cvents years before.
9  Respondents also contend that these inconsistencies and lapses are not meaningful, and they
10 relate to legal activity. Reply Brief at 16-18. We do not insist that any witness have perfect
11 recall of past events to be considered credible, but we think that Buchanan's inability to
12 remember basic facts as to these uncontroversial, routine issues detracts from his credibility.
13  Nevertheless, these inconsistencies on background issues do not necessarily show that Buchanan
14 directed Kazran to reimburse contributions.
1S VI. RESPONDENTS' ARGUMENTS ARE NOT FACTUALLY ACCURATE
16 While we do not, for the reasons stated above, recommend finding probable cause, we
17  believe it is necessary to show thet three arguments raised in the Reply Brief are fastually
18 incomect. In their brdef, Respondents contend that “three fatal flaws” prevant the Commissisn
19 from finding probable cause in this mattey: OGC (1) “relies exclusively on the testimony of one
20 unmreliable witness and his relative,” (2) “conveniently amits exculpatory evidence that
21  contradicts OGC's ultimate conclusion,” and (3) “contorts commonplace, lawful fundraising
22 practices into evidence of wrongdoing.” Reply Brief at 1.
2
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A. OGC Relies on Méore Than One Witness and his Relative

As discussed above, other witnesses, including Lephart, Rosa, and Silverio—none of
whom are related to Kazran—gave testimony that was consistent with parts of Kazran's
testimony. As discussed above, to some extent, Buchanan and his associates also corroborated
aspects of Kazran's testimony.

Respondents assert that Rarid is not credible because he is Kazran's brother-in-law and
partner. Repdy Bricf at 6-7. The fant that Faxid is Karran's brotirer-in-law and busincss partosr
does not make Farid’s swan testimony inhereatly Siaseat or unrcliable, nor dons it affect the
extent to which the remainder of the evidence may support Kazran's (and Farid’s) testimony.
Also, Respondents rely significantly on an unsworn email from Buchanan's sister-in-law Yvonne
Buchanan stating that “‘We've never reimbursed anyone.” S;e Reply Brief at 15 and VGB 002.
Further, her statement was inaccurate because by the time of her email, there was no dispute that
VBFC knew that contributions at SunCoast Ford had been reimbursed by the dealership and
subsequently refunded by VBFC at the direction of its treasurer. Accordingly, it is hard to see
why Ms. Buchanan's email statement is significant.

Respondents alse contend that Kanran hus a substantial mative to fabricate his testimony
to receive lenient tmatment from tha Commiscion, hraving ndmitted illegal activity. Reply Brief
at 3-4. Kazran has not meceived lenient traatment fram OGC, as we 1ecommended that the
Commission make knowing and willful findings against Kazran at the RTB and Probabia Cause
stages, and we recently recommended that the Commission sue Kazran, which it did. See FEC v.
Sam Kazran o/k/a Sam Khazrawan, et al., No. 3:10-cv-01155-UATC-JRK (M.D. Fla.)
(complaint filed December 17, 2010), We note that Buchanan, a sitting Representative, also has

a motivation to avoid a probable cause determination that he and his committee violated the Act.
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1 Respondents also seek to undercut Kazran's testimony by citing allegations from

2  Buchanan's lawsuit against Kazran and pending bankruptcy proceedings as truth, even though
3 these matters are not final. Respondents allege that Kazran's credibility is diminished because
4  he did not repay a loan from Buchanan to Kazran and that Kazran allegedly diverted funds

5 intended for one dealership to support a different dealership and for other purposes. See Reply
6 Briefat5-6. Litigation between Buchmann and Kazan has been ongoing for over twa yeavs.

7  The Commnission is in no pusitisn 1o resolve the allcgations in thare masens, and for now, those

8 allegations are just that: allegations.

9 B.  Exculpatory Informgtion Was Disclosed to Respondents
10 Respondents received exculpatory information, some in the GC's Brief, some in the

11 depositions, and some shortly before the December 9, 2010, probable cause hearing.
12 1. The HNJ Response Document

13 As evidence that Buchanan was not involved with the HNJ reimbursements, Respondents
14 relied significantly on a statement in an unsworn document Kazran submitted to OGC styled as
15  the HNJ Response to the Commission’s Subpoena ("HNJ Response”). In Kezran's amswet to
16 subpoena quustion 27, Kazran omits Buchamn's name from a list of HNJ purthers, officers, and
17  manngers whean he clsinead Enew abaut the raeimburaed contributions. Hearing Tr. at 9-10, 37;
18 HNJ Response as 5. Kazran submitted this document on Qctober 2, 2009, which was efter he
19  stated during interviews on July 15 and 16, 2009, that Buchanan instructed him to reimburse

20 contributions and before he testified under oath during a deposition on November 6, 2009, that

(21 _Buchanan instructed him to reimburse contributions. Kazran Depo at 13, 21, 37, 72.
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We understand why Respondents might think this unswora document? is significant
because they may be unaware that we interviewed Kazran before he submitted that statement,
and in that prior interview, he claimed that Buchanan directed the reimbursements at HNJ.
Further, it is likely Kazran understood the relevant question as referring only to current HNJ
partners, not a past partner such as Buchanan. Accordingly, this docurnent is not significant.

A a final note, Respondents assert @t wa provided this donument two days before the
hearing, and they mm correct. Howuavar, it wus an oversight, we provided the doomext
immediately when it was caliod to our attentien, and the Respondants’ promineet ase of the
document suggests that they suffered little harm.

2. Information in the GC's Brief and Contentions Made in the Reply Brief

Respondents contend that OGC omitted significant exculpatory evidence from its Brief,
See Reply Brief at 12. Respondents contend that Salvatore Rosa’s testimony that Buchanan
directed him to reimburse a business partner’s contribution in the early 2000’s is not credible and
that Rosa has not worked for Rep. Buchanan for eight years. Reply Brief at 12-14, However,
OGC clearly identified the time period in which Rosa warned Rep. Buchanan that reimbursing
dealarship emnployees wes iﬁegul, and did mut imply that Rosa kncw anything about the current
allegations. Migrcuver, the statute of limitstiors has nathing to do with wiien Buxlensn kumv
relinbursing cantritmtiens was illegal, and that lmowledge is relevant to the analysis of whether
his alleged violations were knowing and willful.

Respondents also contend that Slater, Buchanan’s former COO, provided “significant
exculpatory testimony.” Reply Brief at 15-16. Respondents’ characterization suggests that they

view as exculpatory any person’s testimony — here, Slater’s — that their own contributions to

2 Coumsel for Buchenen inaceestely refermad to the HNJ Response ay & swom sagameant. Hearing Tr. at 37,
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VBFC were not reimbursed or that Buchanan never told them to ﬁmbm contributions, see
Hearing Tr. at 10-11, even if their contributions are not at issue in this case. Respondents even
asserted that Dennis Slater’s opinion that “the reimbursement allegations smell like retribution
rather than fact” is exculpatory evidence, which it is not. Hearing Tr. at 11. In any event, Slater
was represented by Buchanan's attormey for his dealerships during his deposition and a full
transoript of his deposition testirmony was provided to Respondents at the time we provided
Respondents with OGC's brief.

3. Infarmation Provided to Respondents Prior to the Probable Cause Hearing

Just before the probable cause hearing, we provided to Respondents three pieces of
information obtained during informal interviews. Letter dated December 9, 2010. We have
already discussed one of thesc pieces, which relates to a difference between Silverio's interview
and deposition testimony. See Section V.A., above. While there may be differences of opinion
as to whether all the material in the letter is exculpatory, we do not think that the information is
particularly significant and, as already noted, Respondents used the information at the hearing.

Another piece of information was a statement from Rosa's interview that he did not trust
Kaaran. However, Respondents argue for three pages that Ross himself sh_nmld not be belicved,
see Reply Briefat 12-14. We do not think that Rosa'as general impression of Sam Kaaran is
particularly probative.

Finally, the information provided fram Joseph Scarbrough’s interview regarding the
circumstances of his being reimbursed by SunCoast Ford for his contribution to VBFC was
actually inculpatory, not exculpatory, because it impeached his testimony (he appeared to
remember more during his interview than at his deposition), and Respondents relied on

Scarbrough’s testimony.
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C. Lawful Fundraising Practices Are Not Cited as Evidence of Wrongdeing but
Rather Provide Relucant Context

Respondents correctly point out that the following actions are legal: soliciting business
partners for contributions, seeking contribution “bundlers,” tracking contributors, focusing on
quarterly reporting, and choosing to raise funds from individuals instead of self-funding. See
Reply Brief at 22-24. OGC did not allege that any of these practices constituted violations of the
Act; rather, they provide relevant background, contént, azd sowrovoraling details for Kazran's
testimorty, and provided exemplea of instances in which Buchanan’s testimony #lid niet appear to
be accurate or consistent, even as to innocuous and routine activity.

VII. CONCLUSION

The evidence in this case comes close to supporting & finding that it is more likely than
not that Respondents violated both §§ 441f and 441a(f). However, ncw information raises
significant concerns regarding the credibility of Kazran, the principal witness in this case, and
there is no testimony or documentary evidence sufficiently corroborating his testimony that
Buchanan instructed him to reimburse employec contributions at HNJ, a claim that Buchanan
directly denies. While there is some other evidenoe in tire recond that is consistenl with Kazean's
general dliegations, other evidence sapports Buchanan's denials or is ambiguous. Accordingly,
we resommend that the Commissinn take no furthor petion against shese sespondents:
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1 VI, RECOMMENDATIONS

2
3 1. Take no further action as to Representative Vernon G. Buchanan, Vern Buchanan
4 for Congress and Joseph Gruters, in his official capacity as treasurer, and ¢lose
-5 the file as to these respondents.
6
7 2. Approve the appropriate letters.
8
9
10
11
12
13
1o _tzs(n Cniopln- foghog by Sipraodon
15 Date Christopher Hughey il pesonssion
16 Acting General Counsel

; Leple Do

.20 Stephen A. Gura { 2
21 Deputy Associate Counsel for Enforcement
22
23
24 /V\M\, AN
25 Mark Allen
26 Assistant General Counsel
27
28
29
30 ack Gould
31 Attorney
32
33
34
35 Michael A. Columbo
36 Attorney
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CONFIDENTIAL

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
UNITED STATES HOUSE OF REPRESENTATIVES

MEMORANDUM OF INTERVIEW

IN RE: Dennis Slater
REVIEW NO.: 11-7565
DATE: October 25, 2011
LOCATION: Lindell Investments Inc.
402 Knights Run Ave.
Tampa, FL. 33602
TIME: 10:40 a.m. to 11:40 a.m. (approximate)

PARTICIPANTS:  Paul J. Solis
Kedric L. Payne

SUMMARY: Dennis Slater (the “witness”) is the Vice President and Chief Financial Officer of
Lindell Investments Inc. OCE requested an interview with the witness and he consented to an
interview. The witness made the following statements in response to our questioning:

1. The witness was given an 18 U.S.C. § 1001 warning and consented to an interview. The
witness signed a written acknowledgement of the warning, which will be placed in the
case file in this review.

2. The witness is currently the Vice President and Chief Financial Officer of Lindell
Investments. He has been employed with the company for approximately one year.

3. He was the Chief Operations Officer and Corporate Controller for the Buchanan
Automotive Group (“BAG”) from approximately 2003 to 2005. BAG consisted of
approximately twelve automobile dealerships.

4. He left BAG when Representative Vern Buchanan began selling his dealerships during
his first congressional campaign.

5. As COO and Controller, the witness was responsible for creating budgets and forecasts
and interacting with the various dealerships. The Controllers for each dealership reported
to the witness.

6. The witness reported to Representative Vern Buchanan and John Tosch, who was Vice
President and Chief Executive Officer for BAG.

7. The witness first met Representative Buchanan when Carl Lindell introduced them to
discuss a potential business relationship between Representative Buchanan and the
witness.
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8. The witness described the nature of his relationship with Representative Buchanan as a
business relationship.

9. When the OCE asked when the witness most recently communicated with Representative
Buchanan, the witness paused for an exceptionally long period of time. He then said that
his most recent communication was eight or nine months ago. This communication
occurred during an in-person meeting at the Sarasota Club.

10. During the meeting, the witness and Representative Buchanan discussed Sam Kazran.
The witness told the OCE that he offered to talk with Mr. Kazran on behalf of
Representative Buchanan to help resolve a “business dealing” between the two.

11. The witness has known Mr. Kazran since 2003 and would usually see him once per
month when Mr. Kazran was an operating partner of one of the car dealerships.

12. The business dealing was related to a car dealership where Mr. Kazran defaulted on a
loan. The witness told the OCE that Representative Buchanan had loaned Mr. Kazran a
substantial amount of money and Mr. Kazran had diverted the funds and defaulted on the
arrangement, yet Mr. Kazran wanted more money from Representative Buchanan. The
witness stated that he discussed with Mr. Kazran the claims against Representative
Buchanan and told Mr. Kazran to move on.

13. The witness stated that based on his understanding of the loan agreement, Representative
Buchanan’s description of the facts was correct and Mr. Kazran’s description of the facts
was a “figment of his imagination.”

14. The witness also discussed with Mr. Kazran his lawsuits against Bank of America and
offered “friendly advice” to him.

15. The witness described Mr. Kazran as a highly emotional person who “manufactures
things in his mind.” He stated that the automobile dealer business has a reputation for
manipulation and that Mr. Kazran fit that perfectly.

16. The witness told the OCE that he first began acting as an intermediary between Mr.
Kazran and Representative Buchanan about a year and half ago after he offered to help.
He stated that Representative Buchanan had no “malicious intent” towards Mr. Kazran.

17. The witness told the OCE that Mr. Kazran is motivated by his need for $5 million to
restart a dealership and that Mr. Kazran had asked the witness to reach out to others for
the money. He needs this abnormal amount of money to start a dealership because “he
had burned his bridges with everyone in the industry.”

18. The witness stated that the last time he spoke to Mr. Kazran as eight to nine months ago.
At that time, Representative Buchanan told the witness that he wasn’t going to keep
paying money to Mr. Kazran although he was willing to help him as a “humanitarian.”

19. When asked why he made campaign contributions to Representative Buchanan in 2005,
the witness told the OCE that he wanted to support Representative Buchanan and he was
excited about him running for office.
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20. The witness was not directed to attend fundraisers or to make contributions to
Representative Buchanan’s campaign while at BAG business meetings. Campaign
contributions were not a topic at the meetings.

21. The witness stated that he attended eight to ten fundraisers for Representative Buchanan.

22. The witness told the OCE that he “absolutely” did not receive any reimbursements for
any contributions that he made to Representative Buchanan’s campaign nor was he told
by Representative Buchanan that he would get his money back.

23. The witness told the OCE that he was familiar with Mr. Kazran’s FEC deposition
testimony, which states that Representative Buchanan asked the witness to contribute to
his campaign and offered to reimburse the contribution. The witness stated that Mr.
Kazran’s statements in the deposition are false and that Representative Buchanan did not
offer to reimburse him for a campaign contribution. The witness also stated that he did
not solicit any contributions for Representative Buchanan’s campaign.

24. The witness said he was not aware of anyone receiving reimbursements for campaign
contributions and that he did not authorize anyone with the company to reimburse anyone
for campaign contributions.

25. He stated that he did not discuss the deposition testimony with Mr. Kazran.

26. The witness did not have any ownership interest in any of the car dealerships affiliated
with Representative Buchanan.

27. He stated that he was not asked by Representative Buchanan to submit any type of
affidavit.

28. The witness told the OCE that Mr. Kazran has never substantiated his allegations. He
knew all the individuals that were allegedly involved and if there were any financial
misdealing, it would have been the witness’ responsibility, and he has never been
implicated.

This memorandum was prepared on November 29, 2011, based on the notes that the OCE staft
prepared during the interview with the witness on October 25, 2011. I certify that this
memorandum contains all pertinent matter discussed with the witness on October 25, 2011.

Kedric L. Payne
Deputy Chief Counsel
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